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سردار سلامی درکنگره ملی ۶۰۹۰ شهید استان قم  :

رویای تجزیه ایران 
هرگز تعبیر نمی شود

مدیر بورس منطقه ای قم خبرداد:
تضمین سود ۲۰ درصدی سبد سهام زیر ۱۰۰ میلیون تومان

بررسی آخرین وضعیت معادن قم و مشکلات و موانع پیش روی ؛

قم؛فرصت های معدنی با چالش  زیست محیطی
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آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم :

روحانیت در پیوند با مردم و انقلاب 
کوتاه نخواهد آمد

مسئولان با حرکات تروریستی اخیر قاطعانه برخورد کنند
خطیب این هفته قم بیان کرد: روحانیت بر چوبه دار رفته 
است و سختی ها را به جان خریده است ولی در خدمت به 
مردم و دیانت و ارزش های الهی کوتاه نیامده ایم و این ملت 

بزرگ همبستگی و وحدت خود را دربرابر این حرکات کور 
طی خواهد کرد و مسیر رشد و پیشرفت را طی خواهد کرد. 
آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم که در مصلی 

هیچ فصلی برای پیروزی دشمن باقی نگذاشتیم 
فرمانده کل سپاه گفت: آمریکا دوست دارد جوانان ما را 
در خیابان کشته و چهره مردم را پژمرده ببیند و ملت را 

متفرق و ایران را تجزیه کند و این رویاهای شیطانی دشمن 
هرگز تعبیر نمی شود چراکه ملت ایران قوی و مقاوم ایستاده 
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مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان قم از تصویب استفاده از آرد کامل در 
سعید  داد.  خبر  نان  کیفیت  ارتقا  و  عمومی  سلامت  حفظ  هدف  با  نانوایی ها 
محمدی در قرارگاه نان کامل فرمانداری قم از تصویب کاهش سبوس گیری انواع 
نان در نانوایی های استان خبر داد و گفت: دامنه سبوس گیری در نان بربری در 
حال حاضر ۱۸ تا ۲۱ درصد است که به ۱۸ درصد کاهش می یابد، سبوس گیری 
نان لواش و تافتون نیز از ۱۸ درصد به ۱۵ درصد و نان سنگک هم از ۱۲ درصد به 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( قم با اشاره به شاخص ترین فعالیت های این 
نهاد در این استان طی نیمه نخست سال جاری گفت: ۳۹ هزار و ۲۷۲ مددجو در 

قالب ۲۴ هزار و ۷۱۳ خانوار، ۷۶۰ میلیارد ریال کمک معیشت دریافت کردند. 
محسن مسعودیان راد در گفت وگویی همچنین افزود: ۴۷ میلیارد ریال خدمات 
بهداشتی، درمانی و بیمه نیز برای هشت هزار و ۹۸۱ مددجو تامین شده است. 
وی پرداخت ۴۰ میلیارد ریال ودیعه و اجاره مسکن به یک هزار و ۴۵۴ خانوار 

مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان قم  خبرداد:
تصویب استفاده از آرد کامل در نانوایی های قم 

مدیرکل کمیته امداد استان قم خبرداد: 
پرداخت۷۶۰ میلیارد ریال کمک معیشت به مددجویان 

44

مسعود پزشکیان: 
شرایط فعلی نتیجه حذف تجربه و 

آوردن صفر کیلومترها است 
یــک نماینــده مجلــس شــورای 
اســلامی گفت: جای اینکه بیایند 
وحدت و انســجام را حفظ کنند و 
از تجربه ای که پیشینیان داشتند، 
اســتفاده شــود و با همکاری آنها 
جلو برونــد، آنها را حذف می کنند 
و صفــر کیلومتــر می آورنــد و یا با 
کیلومتــر پایین تــر می آورنــد کــه 
مشــکل ایجاد می شــود. مسعود 

رهبر معظم  انقلاب :
هرکه دل در گرو ملت دارد پیام 
شهیدان را به نسل نو منتقل کند

2

علی لاریجانی: 
اصلاح امور کشور به آرامش و ثبات 

نیاز دارد 
رهبــر معظــم انقلاب، شــهید و 
شهادت را دربردارنده مجموعه ای 
از ارزشــهای ملی، دینی، انسانی 
و اخلاقــی برشــمردند و افزودند: 
شــهید مظهــر »ایمان صــادق« و 
»عمل صالح« و »جهاد در راه خدا« 
اســت. به گزارش پ پایگاه اطلاع 
رســانی دفتر مقام معظم رهبری، 
بیانــات رهبر انقلاب اســلامی در 

علــی لاریجانی نوشــت: جوانان 
عزیــز توجــه فرماینــد کــه امروز 
اقداماتــی که فضــای آرامــش را از 
کشــور بگیرد، با هــر زمینه ای که 
انجام شود، موجب سوء استفاده 
بغض آلود بیگانگان میگردد و زیان 
آن نصیب ایران و ایرانیان می شود. 
علــی لاریجانــی عضــو مجمــع 
تشــخیص مصلحت نظام نوشت:  27

با  حضورگسترده اقشار مختلف مردم قم ؛
کنگره ملی ۶۰۹۰ شهیداستان قم برگزار شد

جعفر رجبی قره قشلاقی*

آنچه این روزها تجربه می کنیم

در این دوره از اغتشاشات و برخلاف همه نمونه های مشابه گذشته، رسانه تنها 
از رخداد است و نقش طراحی دارد. نقش  از رویداد نبوده و نیست؛ پیش  پس 
کلیدی و نهایی رسانه، ساخت تصویر در ذهن است و برای ساخت تصویر، فراتر از 

هشتگ سازی  نیازمند رویدادسازی  است و لذا رویداد را ساختند تا تصویر را بسازند. 
در واقع هر کس در شبکه های اجتماعی می چرخید احساس می کرد شهر در 
کنترل تروریست های وطنی است و حال آنکه در واقع خبری نبود جز گروه های 
کوچک پراکنده و محلی که دانسته و ندانسته آمده بودند تا حلقه های تصویر ذهنی 

را تکمیل و نهایی کنند. 
اگر در روزهای آشوب به حجم توییت ها و پست ها و... نگاه کنید فکر می کنید 
کشور در اعتصاب و تعطیلی و غم فرو رفته در حالی که بازار حتی برای نیم ساعت هم 
تعطیل نشد فکر می کنید در خیابان ها خون جاری است اما مردم در حال زندگی 
و خرید و عروسی و عزا و کارهای روز مره خود هستند. فکر می کنید میلیون ها نفر 
مانند سال 57 به خیابان ها ریخته اند اما در واقع خبر خاصی نیست. بر این اساس 
امروز یک ایران مجازی ساخته شده که در این ایران مجازی خیابان ها مملو از جنازه، 
سپاهی در حال فرار، پولها را به بانک سویس برده اند و... خلاصه کار تمام است و 
انقلاب در لبه پیروزی است. به راستی چطور چنین فاصله ای ممکن است اتفاق 

بیفتد؟
در واقع این ماموریت از طریق شبکه های ماهواره ای اینترنشنال، بی بی سی 
و شبکه های اجتماعی مانند  توییتر، اینستاگرام، واتساپ و... که تمام قوانین 
بین المللی و قوانین رسمی خود را در مقطع اغتشاشات ایران زیر پا گذاشتند و با 
اقداماتی از قبیل دستکاری عمدی الگوریتم های هوش مصنوعی باعث شدند اخبار 
جعلی، موارد نفرت افکنی و اقدامات خشونت¬ آمیز با شدت بسیار زیاد برای جامعه 

ایرانی به صورت هدفمند منتشر شود.
بر اساس پایش توییتر فقط در بازه زمانی 20 شهریور 1401 تا 20 مهر 1401 بیش 
از پنجاه هزار کاربر جدید فارسی زبان با هویت های جعلی در توییتر ساخته شده 

است تا علیه جمهوری اسلامی ایران فعالیت کنند.
اینستاگرام با برانگیختن احساسات جامعه ایرانی خصوصاً جوانان و نوجوانان 
در ایجاد ناامیدی، بالا بردن سطح خشونت و ایجاد شکاف اجتماعی در لایه های 
مختلف جامعه سعی داشت و با اجرای عملیات تأثیرگذاری سایبری بر افکار عمومی، 

کاربران ایرانی این فضا را مورد حملات شناختی قرار داد.
و  آشوبگران  برای  الذکر  فوق  اجتماعی  های  شبکه  توسط  اینکه  جالب  حتی 
هنجارشکنان تجمعات اخیر آموزش ساخت و شیوه بکارگیری اداوات و مواد منفجره 
و تخریبی نظیر بمب دستی کوکتل مولوتف و ... را برای اعمال خشونت گرایانه را 

دستور کار قرار داده بودند.
طبق اطلاعات کاملًا موثق، سازمان CIA پس از آغاز آشوب ها در ایران، حدودا 53 
میلیون دلار برای امور به اصطلاح رسانه ای و تقویت ابزارهای اینترنتی به منظور حفظ 

ارتباط با آشوبگران اختصاص داده است.
در پایان باید گفت که حوادث و اغتشاشات اخیر درکشور پرده از توطئه های 
دشمنان خارجی و داخلی برداشت و مردم را بیشتر نسبت به برخی حقایق آشنا 
ساخت و تا زمانی که به صورت ریشه ای به علل و عوامل اغتشاشات اخیر توجه 
نشود، همان چیزی که رهبر انقلاب فرمودند که "بازسازی انقلابی ساختار فرهنگ 
جنبه ساختاری با این برمی گردد که شبکه های اجتماعی غربی بر ما حاکم هستند 
و این یک بستر ساختاری برای نفوذ و تنش ایجاد می کند، تا وقتی فضای مجازی 
غربی بر ما حاکم باشد یک مجرای گسترده برای نفوذ و دستکاری اجتماعی در 
اختیار غرب هست، تا وقتی این فضا رهاست و در اختیار دشمن است ما باید هر 
منتظر تکانه و تنش باشیم." اکنون بخشی از مصاحبه با جوانانی که اغتشاش کردند 
نشان می دهد که این افراد در واقع  اسرای اینستاگرام بودند آنجا افکارشان کارسازی 
می شد ارتباط یابی و شبکه سازی می کردندو تحریک و تشویق می شدند. این یعنی 
بخشی از نسل جوان ما توسط شبکه های اجتماعی غربی بلیعده می شود، البته این 
حاصل سوء مدیریت در این فضاست کما اینکه در بند هفتم بیانیه گام دوم انقلاب 

رهبر انقلاب فرمودند باید جلوی نفوذ سبک زندگی غربی را گرفت.
کارشناس ارشد روابط بین الملل

به دنبال برگزاری اجلاسیه نهایی دومین کنگره شهدای استان قم دکتر 
سیدمرتضی سقائیان نژاد با صدور پیامی از تمامی مردم و دست اندرکاران 

برگزاری این کنگره تقدیر کرد.
شهردار قم طی پیامی با قدردانی از دست اندرکاران برگزاری دومین کنگره 
ملی شهدای استان قم، از شهروندان قمی به خاطر مشارکت در این حرکت 
بزرگ و ارزشمند تشکر کرد. متن پیام دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد، شهردار 
قم به این شرح است: در روزهایی که دشمنان این مرزوبوم بار دیگر خیال خام 
و باطل خود را برای شکست این نظام مقدس رؤیاپردازی می کنند و از ایجاد 
ناامنی و تحرکات تروریستی و به شهادت  رساندن شهروندان عادی و زنان و 
کودکان نیز ابایی ندارند، شهر قم، عُش آل محمد صلی الله علیه و آله و سلم و 
مبدأ حرکت عظیم و تمدن ساز انقلاب اسلامی، شاهد برگزاری رویدادی بزرگ 
و ارزشمند بود در گرامیداشت یاد و پاسداشت آرمان های شهدایی که اقتدار و 

افتخار امروز ایران به بهای خون آنان به دست آمده است.
برگزاری اجلاسیه پایانی دومین کنگره شهدای استان قم و برنامه های فاخر 
مختلفی که در طول سه سال گذشته و در قالب این حرکت فرهنگ ساز در 
شهر قم به اجرا رسیده و با یاری خداوند در آینده نیز با قدرت ادامه خواهد 
یافت، امتداد مسیری است که در فرموده رهبر معظم انقلاب کم تر از شهادت 
نیست، وظیفه همه مردم و مسئولین است تا با تلاش برای تبیین سیره عملی 

زندگی شهدا نقش خود را در این مسیر ایفا کنند.
تلاش و کوشش در ترویج فرهنگ ایثار و شهادت توفیقی الهی و باوری 

برآمده از روح آزادگی و معنویت است. این باور و عقیده در سایه نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران در تارک اعتقادات تمامی آزادگان جهان و نه تنها ملت 

شریف ایران دمیده و جاودان شده است.
مایه سعادت است که خادمان شهر مقدس قم در شهرداری نیز توانستند 
به قدر توان خود در امور و برنامه های مختلف این کنگره و علی الخصوص 
اجلاسیه نهایی آن مشارکت داشته باشند و ذره ای ناچیز از دِین خود را در 
این زمینه ادا کردند. بر خود وظیفه می دانم تا به رسم ادب از تمامی مدیران و 
مسئولان و دست اندرکاران این رویداد بزرگ به ویژه در ستاد کنگره و کمیته های 
ذیل این ستاد، سپاه امام علی بن ابی طالب علیه السلام، مجموعه آستان 
مقدس حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها و مسجد مقدس جمکران، 
سایر نهادها و دستگاه های استان قم و همکاران خدوم خود در مجموعه 
مدیریت شهری تقدیر و تشکر نمایم. مردم شریف استان قم به عنوان محور و 
مخاطب اصلی این برنامه ها و رویدادهای فرهنگی همواره همراه و هم قدم در 
اجرای این برنامه ها بودند؛ درود خداوند شامل حالشان که همچون همیشه 
با حضور گسترده و مثال زدنی و بصیرت خود توانستند بسیاری از دسیسه ها 
و نیرنگ های دشمنان را نقش بر آب کنند. ضمن عرض تسلیت و تبریک 
شهادت جمعی از هم وطنان در عملیات تروریستی ناجوانمردانه روز گذشته 
در شهرهای ایذه و اصفهان، امید آن دارم توفیق الهی در ادامه این مسیر برای 
تلاش های ماندگار در زنده نگاه داشتن یاد شهدا و تبیین پیام شهدا شامل 
حال تمام خدمتگزاران این نظام و انقلاب باشد تا در لوای زعامت نائب بر حق 

حضرت ولی عصر عجل الله تعالی فرجه الشریف، حضرت آیت الله العظمی 
امام خامنه ای مدظله العالی تداوم و استمرار حرکت در مسیر حقانیت و آزادگی 

را تا زمان فرج موعود شاهد باشیم.
سید مرتضی سقائیان نژاد
۲۶ آبان ماه ۱۴۰

استاندار قم از حضور پرشور اقشار مختلف مردم در کنگره ملی بزرگداشت شهدای استان 
قم قدر دانی کرد.

متن پیام به این شرح است.
 شهادت رمز عزت و بقای اسلام عزیز، انقلاب و نظام اسلامی و مایه سرافرازی ملت ایران 
است و زنده نگه داشتن یاد و خاطره آن سبکبالان آسمانی به فرموده رهبر معظم انقلاب 

اسلامی ارزش و فضیلت آن کمتر از شهادت نیست.
اینک که در پرتو الطاف لایزال الهی و به مدد کریمه اهل بیت )س( و انفاس قدسی امام 
راحل و شهدای گرانقدر سال ها تلاش و همت مجموعه های مختلف در قامت کنگره ملی 
بزرگداشت ۶0۹0 شهید والا مقام استان قم تجلی یافته است ضمن شکرگزاری به درگاه حق 
تعالی و به عنوان خادم و همرزم شهدا لازم می دانم از مشارکت و حضور باشکوه خانواده های 
معظم شهدا و ایثارگران، اقشار مختلف مردم بصیر و انقلابی قم، علما و روحانیت معزز، ائمه 
جمعه و جماعات خاصه تولیت های محترم حرم مطهر و مسجد مقدس جمکران و نیز اصحاب 

پرتلاش رسانه و صدا وسیما و همه عوامل و دست اندرکاران مردمی و اداری خصوصا حوزه ها و 
پایگاه های مقاومت بسیج و فرماندهان و نیرو های سپاه همیشه پیروز علی بن ابیطالب )ع( که 

در برگزاری شکوهمند و شایسته این کنگره متحمل زحمت شدند.
تشکر و قدردانی نموده و توفیقات همگان را در خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران و پاسداری از خون مطهر شهیدان گرانقدر در ظل توجهات بقیه الله الاعظم )عج( و 

منویات حکیمانه امام خامنه ای )مد مدظله العالی( از درگاه خداوند متعال مسئلت نمایم.
تردیدی نیست که تداوم و استمرار این گونه محافل امری لازم و بهترین فرصت برای ترویج و 
انتقال فرهنگ ایثار و شهادت به نسل جوان جامعه است و ان شاالله در این راستا با بهره گیری 
از زبان هنر مورد تاکید در پیام مقام معظم رهبری، شاهد اجرای باشکوه برنامه های معنوی 

سرشار از یاد شهدا خواهیم بود.
سید محمد تقی شاهچراغی
استاندار قم

فرمانده سپاه استان قم در پیامی از مردم و دست اندرکاران کنگره ملی ۶0۹0 شهید استان تشکر کرد. 
، سردار محمد رضا موحد فرمانده سپاه امام علی ابن ابی طالب)ع( و دبیرکل کنگره ملی شهدای استان قم طی پیامی ضمن تقدیر 
از حضور حماسی مردم انقلابی قم در اجلاسیه نهایی کنگره، از دست اندرکاران برگزاری کنگره ملی ۶0۹0 شهید استان قم تقدیر 

وتشکر کرد. متن پیام به این شرح است:
»بسم رب الشهدا والصدیقین«

شهادت عشق به وصال محبوب و معشوق در زیباترین شکل است و خدمت به شهدا، راه شهدا، خانواده شهدا و تبیین هنرمندانه پیام 
شهدا، بهترین شکل جهاد تبیین و اثبات التزام عملی و اعتقاد قلبی به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران است.

خدای را شاکرم که این مهم با وفاق کامل اقشار مختلف اهل عش آل محمد)ص( شهرکریمه اهل بیت حضرت فاطمه معصومه)س( 
به بهترین شکل ممکن در قالب کنگره ملی بزرگداشت مقام شامخ ۶0۹0 شهید استان قم صورت پذیرفت.

پیام ارزشمند ولی امر مسلمین جهان، مقام معظم رهبری حضرت امام خامنه ای)مدظله العالی( خطاب به دست اندرکاران کنگره 
ملی شهدای استان قم و توصیه به ثبت و انتقال هنرمندانه پیام شهدا در کنار توصیف جایگاه شهر مقدس قم، مردم قم و شهدای قم 

ثابت کرد که خدمت و تلاش بر فعالیت هنری و محوریت هنر و رسانه در این کنگره صحیح و به جا بوده و باید ادامه یابد.
اینجانب بر خود واجب می دانم در ابتدا ضمن شکر به درگاه خداوند منان و آرزوی سلامتی امام عصر حضرت حجت ابن الحسن 
عسکری)عج( که میزبان اصلی خانواده شهدا در 2۶ آبان 1401 بودند و تولیت محترم و خادمان پرتلاش مسجد مقدس جمکران، از 

زحمات شبانه روزی رئیس، دبیران کمیته ها، اعضای ستاد برگزاری کنگره، و حمایت های بی بدیل مراجع عظام، علماء و روحانیون، 
ائمه محترم جمعه، خانواد های معظم شهدا و ایثارگران، بسیجیان سر افراز و جوانان عزیز وانقلابی و ثانیاً از همراهی حضرت آیت الله 
سعیدی نماینده محترم ولی فقیه و رئیس شورای سیاستگذاری کنگره در کنار حمایت استاندار محترم و همراهی و همدلی دستگاه ها، 

نهاد ها و سازمان های مختلف در برگزاری با شکوه برنامه ها، یادواره ها و اجلاسیه های مختلف در طول 3 سال گذشته تشکر نمایم.
بدون تردید نقطه عطف کنگره دوم ملی بزرگداشت ۶0۹0 شهید والامقام استان قم وفاق کامل و پر شور اقشار مختلف مردم، 
خانواده معظم شهدای انقلاب، دفاع مقدس، مدافع حرم، مدافع امنیت، پیشکسوتان جهاد و شهادت، جانبازان، یادگاران هشت 
سال دفاع مقدس، سپاهیان، ارتش جمهوری اسلامی ایران و فرماندهی انتظامی، نیرو های امنیتی، کارکنان و خادمان آستان مقدس 
حضرت فاطمه معصومه )س( ستادهای نماز جمعه استان، جهادگران، راویان، طلاب حوزه های علمیه، هنرمندان متعهد و انقلابی، 
فیلمسازان، صدا وسیمای جمهوری اسلامی ایران، اهالی متعهد رسانه، پژوهشگران، شاعران و نویسندگان، فرهنگیان، دانشجویان و 
دانش آموزان، اصناف و بازاریان، مدیران دستگاه ها، مدیریت شهری و شورای شهر، فرمانداران و بخشداران و بسیاری از خادمان شهدا 

در اقشار مختلف بوده است که مرهون منت و تلاش تمام آنان می باشم.
خداوند متعال توفیق خدمت و ادامه راه شهدا را شامل حال همه ما بگرداند.

خادم الشهدا-محمدرضا موحد
دبیرکل کنگره ملی شهدای استان قم

پیام تشکر شهردار قم از مردم و دست اندرکاران برگزاری کنگره ملی شهدای استان قم

قدردانی استاندار از مردم برای حضور در کنگره شهدای  استان قم 

پیام تشکر فرمانده سپاه قم از مردم و دست اندرکاران کنگره ملی شهدای استان قم 
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همه علیه جنگ نرم
جنگ نرم از قدرت نرم ، برمی خیزد که آن توانایی 
تأثیرگذاری بر دیگران برای کسب نتایج مطلوب از طریق 
ایجاد جذابیت به جای اجبار یا کاربرد سلاح است که 

موجب دگرگونی در هویت فرهنگی و الگوی رفتاری مورد قبول یک نظام سیاسی 
یا فرهنگی می شود. در فضای جنگ نرم صحبت از موشک و اسلحه و تانک، ناو و 
هواپیمای جنگی و زیردریائی و تیربار نیست بلکه صحبت از ماهواره، اینترنت، 
روزنامه، خبرگزاری، کتاب، فیلم و سینمایست؛ بنابراین سربازانی هم که در این جنگ 
نرم دخیل هستند و به سمت هم شلیک می کنند دیگر ژنرال ها، افسرها و نظامی ها 
نیستند بلکه روزنامه نگاران، سینما گرها، هنرمندان و فعلان امور رسانه ها هستند 
که در بسیاری از کشورهای استبدادی به صورت هدفدار و به دستور یا تحت کنترل 
مقامات سیاسی فعالیت می کنند.سینمای آمریکا شاید یکی از قوی ترین نمونه های 
عملی قدرت نرم باشد که با ساختن فیلم های خاص، در جهت اهداف راهبردی 
سیاسی و نظامی خود، حرکت کرده و می کند؛امروز قدرت های اینترنتی چون 
گوگل و فیس بوک و شبکه های اجتماعی مرتبط با آنها بهترین ابزار امریکا در جنگ 

نرم به شمارند...
با فروپاشی شوروی در سال ١٩٩١ میلادی و پایان جنگ سرد، کارشناسان بخش 
جنگ در امریکا با استفاده از تجارب دو جنگ جهانی و دوران جنگ سرد دریافتند که 
می شود با هزینه کمتر و بدون دخالت مستقیم در سایر کشورها به اهداف سیاسی، 
اقتصادی و... دست یافت که در ادبیات سیاسی جهان به جنگ نرم شهرت یافت که 
متکی بر تهدیدات نرم و قدرت نرم فرهنگی و اجتماعی است. آمریکایی ها با استفاده 
از این نوع جنگ تاکنون موفق به تغییر چندین رژیم سیاسی در کشورهای مورد نظر 
شده اند. انقلاب های مخملی یا رنگی که در چندین کشور بلوک شرق و شوروی 
سابق رخ داد،در واقع نمونه ای از جنگ نرم است. آمریکایی ها با استفاده از قدرت 
نرم موفق به تغییر رژیم های سیاسی در کشورهایی چون لهستان، گرجستان، چک 
اسلواکی، قرقیزستان،تاجیکستان و اکراین گردیدند که در تمامی این دگرگونی های 
سیاسی، بدون استفاده از ابزار خشونت و صرفا با تکیه بر قدرت نرم و ابزار رسانه، با 
تغییر در ارزش ها و الگوهای رفتاری از رژیم های سیاسی حاکم مشروعیت  زدایی 
گردید و از طریق جنبش  های مردمی و ایجاد بی ثباتی سیاسی، قدرت سیاسی جابه 
جا شد.بنابراین جنگ نرم، امروزه مؤثرترین، کارآمدترین و کم هزینه ترین و درعین 
حال خطرناک ترین و پیچیده ترین نوع جنگ علیه امنیت ملی یک کشور یا یک آئین 

است، چون می توان با کمترین هزینه به اهداف خود نائل آید.
اهداف جنگ نرم عبارت است: استحاله فرهنگی در جهت تأثیرگذاری شدید بر 
افکار عمومی جامعه هدف با ابزار خبر و اطلاع رسانی هدفمند و کنترل شده که 
نظام سلطه همواره از این روش برای پیشبرد اهداف خود سود جسته است؛ استحاله 
سیاسی به منظور ناکارآمد جلوه دادن نظام مورد هدف و تخریب و سیاه نمایی ارکان 
آن نظام؛ ایجاد رعب و وحشت از مسائلی همچون فقر، جنگ یا قدرت خارجی 
سرکوب گر و پس از آن دعوت به تسلیم از راه پخش شایعات و دامن زدن به آن برای 
ایجاد جو بی اعتمادی و ناامنی روانی؛ اختلاف افکنی در صفوف مردم و برانگیختن 
اختلاف میان مقام های نظامی و سیاسی کشور مورد نظر در راستای تجزیه سیاسی 
کشور؛ ترویج روحیه یاس و ناامیدی به جای نشاط اجتماعی و احساس بالندگی 
از پیشرفت های کشور؛ بی تفاوت کردن نسل جوان به مسائل مهم کشور؛ کاهش 
روحیه و کارآیی در میان نظامیان و ایجاد اختلاف میان شاخه های مختلف نظامی 
و امنیتی؛ ایجاد اختلاف در سامانه های کنترلی و ارتباطی کشور هدف؛ تبلیغات 
سیاه )با هدف براندازی و آشوب( به وسیله شایعه پراکنی، پخش تصاویر مستهجن، 
جوسازی از راه پخش شب نامه ها و...؛ تقویت نارضایتی های ملت به دلیل مسائل 
مذهبی، قومی، سیاسی و اجتماعی نسبت به دولت خود به طوری که در مواقع 
حساس این نارضایتی ها زمینه تجزیه کشور را فراهم کند؛ تلاش برای بحرانی و 
حاد نشان دادن اوضاع کشور از راه ارائه اخبار نادرست و نیز تحلیل های نادرست و 
اغراق آمیز.اما تاکتیک  های جنگ نرم عبارتند از: برچسب زدن، تزیین و موجه سازی 
،شایعه، کلی گوئی، دروغ بزرگ، پاره حقیقت گوئی، پیشگوئی های نا امیدساز، 
حذف و سانسور، جاذبه های جنسی،تفرقه و تضاد،ترور شخصیت، تکرار، ایجاد 

ترس و رعب، مبالغه و مغالطه.
دین نیز در بسیاری از مواقع به ویژه در سده گذشته آماج جنگ نرمی بوده است که 
توسط نظام های استکباری، جریان های دین ستیز،فرقه های گمراه و افراد جاهل 
و حتی دوستان نادان ، طراحی و اجرا شده است.شبهه پراکنی پیرامون باورهای 
دینی و تخریب شخصیت ها و نمادهای دینی از رایج ترین حربه های جنگ نرم برای 
مقابله با دین و دینداران بوده و هست.به نظر می رسد در سده نو، جنگ نرم علیه 
دین افزایش خواهد یافت زیرا استحکام باورهای دینی در افراد، بزرگ ترین مانع برای 
رسیدن مستکبران به اهداف شان برای به زیر سلطه در آوردن کشورهای اسلامی 

خواهد بود.
برای مقابله با جنگ نرم علیه دین، گسترش دامنه و شمول فعالیت  های فرهنگی 
تأثیرگذار، عملیات روانی متقابل، بهره گیری از همه اقشار و مشارکت دادن همه 

نیروهای همسو در صحنه کارزار فرهنگی ضروری است.

با حضور گسترده مردم برگزارشد؛

تشییع باشکوه شهدای 
حمله تروریستی ایذه 

پیکر شهدای حمله تروریستی ایذه  روز جمعه با حضور گسترده مردم تشییع شد.
براساس این گزارش ، در این مراسم باشکوه پیکر پاک شهدا بر دستان قشر های 
مختلف مردم از میدان ولایت به سمت گلزار شهدای این شهر تشییع و سپس 

خاکسپاری شد.
رئیس جمهور در پی این حادثه دلخراش به استاندار خوزستان دستور داد اقدامات 
دستگاه های امنیتی و انتظامی را برای شناسایی و بازداشت عاملان و آمران این 
واقعه تلخ در کوتاه ترین زمان ممکن پیگیری و همه امکانات لازم برای رسیدگی به 

مجروحان این حادثه را فراهم کند.
روزگار سیاهی در انتظار تروریست ها است

آیت الله »سید محمد علی موسوی جزایری« نماینده مردم خوزستان در مجلس 
خبرگان رهبری روز جمعه در آیین تشییع پیکرهای شهدای عملیات تروریستی ایذه 
افزود: دشمن و عوامل خودفروخته آنان قادر نخواهند بود در صفوف این ملت رشید 

و شهیدپرور جدایی بیافکنند.
وی ادامه داد: ما انتقام سختی از تروریست هایی که بی رحمانه مردم بیگناه را به 
رگبار بستند، خواهیم گرفت.زعیم حوزه علمیه حوزه های علمیه خوزستان با تسلیت 
به خانواده های شهدای این عملیات تروریستی گفت: این شهدا فرزندان همه ما 
هستند. وی با بیان اینکه حضور پرشور مردم در این آیین نشان دهنده بیعت امت 
با مقام معظم رهبری است، خطاب به تروریست های فریب خورده گفت: بیایید مرا 

بکشید چرا به مردم ظلم می کنید و آنان را به شهادت می رسانید.
آیت الله سیدمحمدعلی موسوی جزایری زعیم حوزه های علمیه خوزستان بر پیکر 

شهدای مظلوم این حادثه کور تروریستی نماز اقامه کرد.
در حادثه کور تروریستی شامگاه چهارشنبه ایذه که با به رگبار بستن مردم و ماموران 
حافظ امنیت از سوی دو موتور سوار در مرکز شهر رخ داد، هفت نفر شهید و 10 نفر 
دیگر مجروح شدند.چهار مرد، یک کودک ۹ ساله و یک زن جزو شهدای این حادثه 

ترویستی هستند. 

اخبار

معاون اقتصادی رییس جمهور:

انقلاب اسلامی حق اعتراض را به رسمیت 
شناخته است  

معاون اقتصادی رییس جمهوربا بیان اینکه انقلاب اسلامی حق اعتراض را به رسمیت 
شناخته است گفت : انقلاب اسلامی پذیرای اعتراضات است ولی عده ای پشت سر 
اعتراضات مردم، دست به اعتشاش زدند و عرصه را بر کسب و کار مردم تنگ کرده اند.

»محسن رضایی« روز جمعه در آیین تشییع شهدای این عملیات تروریستی افزود: 
دشمن با ایجاد ناامنی در رویای سوریه سازی است ولی این رویا با حضور مقتدرانه و 
آگاهانه این ملت بزرگ محقق نخواهد شد. وی ناامنی را همزاد تحریم ها توصیف کرد 
و ادامه داد: دشمن که از تحریم های غیر قانونی و ظالمانه نتیجه ای نگرفته به ایجاد 
ناامنی روی آورده است تا با به راه انداختن اخلال اقتصادی و تعطیلی بازار و کار و کسب 
مردم به اهداف نامشروع خود برسد. رضایی خطاب به آمریکایی ها گفت: ما شما را از 
منطقه بیرون می کنیم.  معاون اقتصادی رییس جمهور در ادامه با بیان اینکه تحریم 
ها را شکست داده ایم و دشمن در رسیدن به اهداف خود شکست خورده است افزود: 

ما روزانه یک میلیون بشکه نفت صادر می کنیم و  دولت در حال رفع مشکلات است.
در  اخیر  تروریستی  شهدای  معظم  خانواده های  به  تسلیت  با  ادامه  در  رضایی 
شهرستان ایذه گفت: این حادثه تروریستی حقیقتا یک رویداد تلخ بود و رهبری و دولت 

و همه آحاد ملت ایران با شما مردم غیور ایذه همدرد و در غم شما شریک هستند.
وی ادامه داد: تروریست ها در هر سوراخی که خزیده باشند آنان را شناسایی و به 
از مسئولان قضایی  رییس جمهور  اقتصادی  معاون  کرد.  مجازات خواهیم  شدت 
خواست افراد جنایتکار  به ویژه عوامل تروریستی اخیر ایذه را در اسرع وقت در این 

شهرستان و در جلوی چشم مردم مجازات کند.
مردم ایذه از این حادثه غم بار قد خم نخواهند کرد

رضایی به مروم داغدار ایذه اطمینان داد در شناسایی و مجازات عاملان و آمران این 
حادثه تروریستی کوتاهی نخواهد شد. معاون اقتصادی رییس جمهور به نقش برجسته 
مردم ایذه در دوران مبارزات مشروطیت و هشت سال دفاع مقدس اشاره و اظهار کرد: 
مردم شریف و شهیدپرور ایذه از این حادثه غم بار قد خم نخواهند کرد.  وی در ادامه 
سخنان خود با بیان اینکه انقلاب اسلامی حق اعتراض را به رسمیت شناخته است افزود: 
انقلاب اسلامی پذیرای اعتراضات است ولی عده ای پشت سر اعتراضات مردم، دست 
به اعتشاش زدند و عرصه را بر کسب و کار مردم تنگ کرده اند. رضایی در بخش پایانی 
سخنان خود با بیان اینکه در حادثه تروریستی ایذه سه نفر از حافظان امنیت مجروح 
شدند افزود: تروریست ها یک شب پیش از حادثه، دوربین های محل را با گلوله تخریب و 
سپس نیت پلید خود را عملی کردند. معاون اقتصادی رییس جمهور خبر داد که سه عامل 
اصلی حادثه تروریستی ایذه، روز پنجشنبه در حال فرار به خارج از کشور در مرز ماکو ) در 

آذربایجان غربی( دستگیر شدند و اکنون در حال بازگراندن به خوزستان هستند.
 

رئیس سازمان انرژی اتمی: 

ایران و آژانس طبق "پادمان"
 مشکلی با هم ندارند 

رئیس سازمان انرژی اتمی کشورمان گفت: امروز طرفین برجام می خواهند بازگردند؟ 
بسم الله بازگردند و طبق همان برجام عمل کنند. ایران هیچ کاری که آژانس از آن مطلع 

نباشد، انجام نداده و نمی دهد و فعالیت های ما همگی در چارچوب مقررات است.
محمد اسلامی درباره این که گفته شده با سفر گروسی به ایران موافقت شده است، 
نکنند، حرکت های  استفاده  فشار  از سیاست  که  بود  وقتی  برای  این سفر  گفت: 
سیاسی و آوردن عبارات غیرواقعی و غیرحرفه ای در شرایطی که گفت وگو وجود دارد و 
مذاکرات مسیر خودش را طی کرده است، در راستای همان سیاست شکست خورده 
فشار حداکثری است که از نظر ما مردود است. رئیس سازمان انرژی اتمی ایران در 
خصوص این که باتوجه تلاش برای به حل اختلاف های ایران و آژانس در میان تشدید 
کارشکنی های کشورهای غربی تا چه میزان به همکاری ایران و آژانس می توان امیدوار 
بود، بیان کرد: ایران و آژانس طبق پادمان هیچ مشکلی ندارند. ملاک برای همکاری ما 
با آژانس پادمان است؛ پادمان و NPT ظوابط نوشته شده ای دارند، باید رعایت کنیم و 
آژانس هم بارها در این خصوص گزارش داده است. وی با اشاره به این که موارد ادعایی 
و اتهامی چیز جدیدی نیست، عنوان کرد: این مکان ها جدید نیستند، 20 سال است 
که مطرح می کنند. 20 سال است که بر ایران فشار می آوردند که این فشارهای20 سال 
گذشته موجب مذاکرات مستمر شده است. اسلامی یادآور شد: دولت های گوناگون 
مذاکره کردند و حاصلش برجام شد، از برجام بیرون رفتند و به تعهدات خودشان 
پای بند نبودند، امروز می خواهند بازگردند؟ بسم  الله، تشریف بیاورند؛ همانی که در 
برجام توافق شده ملاک است. موارد ادعایی و اتهامی را کنار بگذارند، ایران خودش 
را محدود کرد که اعتمادسازی کند و فقط ایران در این توافق ماند؛ طرفین تعهدات 
خودشان را اجرا نکردند. وی تاکید کرد: امروز اگر می خواهند به برجام بازگردند، 
بسم الله بازگردند و طبق همان برجام عمل کنند. اسلامی درباره این که ایران بازگشت 
طرفین را راستی آزمایی می کند، گفت: ایران هیچ کاری که آژانس از آن مطلع نباشد، 

انجام نداده و نمی دهد و فعالیت های ما همگی در چارچوب مقررات است.
 

 محمد رضا عارف:

جوانان نگذارند خشونت طلبان 
میدان دار شوند 

رییس بنیاد امید ایرانیان در پیامی با اشاره به حادثه تروریستی در شهرهای ایذه و 
اصفهان و تسلیت به خانواده شهدای این حادثه تلخ، گفت که جریان مرموزی می 

خواهد مطالبات مردم را به سمت و سوی رفتارهای خشن سوق دهد. 
متن پیام محمد رضا عارف به شرح زیر است:» وقوع حادثه تروریستی در شهرهای 
ایذه و اصفهان که منجر به شهادت جمعی از هموطنانمان شد نشان از این دارد جریان 
مرموزی می خواهد مطالبات مردم را که بعضا در قالب برخی تجمعات اعتراضی مطرح 
می شود به سمت و سوی انحرافی و رفتارهای خشن سوق دهد. به همین دلیل می 
طلبد مردم فهیم ایران بویژه جوانان عزیز ضمن پیگیری مطالبات خود هوشیاری خود 
را در برابر این جریان مرموز و تحرکات ایذایی آنها حفظ کنند و نگذارند خشونت طلبان 
میدان دار شوند.  امیدوارم رویکرد نهادهای مدافع امنیت کشور هم به جای محدویت 
برای گروه های مرجع پیشگیری از وقوع چنین حوادث تلخ باشد. ضمن تسلیت به 
خانواده شهدای حادثه تروریستی اخیر و قوم نجیب و با اصالت بختیاری و مردم فهیم 
اصفهان از درگاه خداوند متعال برای مجروحان این حادثه شفای عاجل مسالت دارم.«

 
علی لاریجانی: 

اصلاح امور کشور به آرامش و ثبات نیاز دارد 
علی لاریجانی نوشت: جوانان عزیز توجه فرمایند که امروز اقداماتی که فضای آرامش 
را از کشور بگیرد، با هر زمینه ای که انجام شود، موجب سوء استفاده بغض آلود بیگانگان 

میگردد و زیان آن نصیب ایران و ایرانیان می شود. 
علی لاریجانی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام نوشت: حوادث تاسف آور این 
روزها، در برخی شهرها به خصوص ایذه بار دیگر نشان داد که این گونه جنایات در 

شرایطی رخ میدهند که زمینه های بهم ریختگی امنیتی در کشور به وجود آید.
جوانان عزیز توجه فرمایند که امروز اقداماتی که فضای آرامش را از کشور بگیرد، با 
هر زمینه ای که انجام شود، موجب سوء استفاده بغض آلود بیگانگان میگردد و زیان آن 
نصیب ایران و ایرانیان می شود. خیرخواهی و آینده نگری برای اصلاح امور کشور به 

آرامش و ثبات نیاز دارد. امید است به عنایت الهی به زودی در کشورمان محقق گردد.
این جانب شهادت این عزیزان را به رهبر معظم انقلاب و ملت استوار و خانواده محترم 
آنان تسلیت عرض می کنم و لازم است مسئولین ذی ربط در برخورد با این جنایات، 

اقدامات سنجیده و به موقعی داشته باشند.

وزیر امور خارجه:

سرویس های امنیتی برای جنگ داخلی و 
تجزیه ایران نقشه کشیده اند

 وزیر امورخارجه گفت: سرویس های امنیتی، رژیم جعلی اسراییل و برخی سیاسیون 
غربی که برای جنگ داخلی، ویرانی و تجزیه ایران نقشه ها کشیده اند، بدانند که ایران، 
لیبی و سودان نیست.  حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان در توئیتی 
در صفحه شخصی خود نوشت: سرویس های امنیتی، رژیم جعلی اسراییل و برخی 
سیاسیون غربی که برای جنگ داخلی، ویرانی و تجزیه ایران نقشه ها کشیده اند، 

بدانند که ایران، لیبی و سودان نیست.

رهبر معظم انقلاب، شهید و شهادت را دربردارنده 
و  انسانی  دینی،  ملی،  ارزشهای  از  مجموعه ای 
اخلاقی برشمردند و افزودند: شهید مظهر »ایمان 
صادق« و »عمل صالح« و »جهاد در راه خدا« است.
مقام  دفتر  رسانی  اطلاع  پایگاه  پ  گزارش  به 
در  اسلامی  انقلاب  رهبر  بیانات  رهبری،  معظم 
دیدار دست اندرکاران برگزاری کنگره شهدای قم 
که در تاریخ ۸ آبان 1401 برگزار شده بود، صبح 
روز )پنج شنبه( در محل برگزاری این همایش در قم 

منتشر شد.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار با تأکید 
بر لزوم زنده نگه داشتن یاد شهیدان و شنیدن پیام 
آنها، قم را شهر »قیام و اقامه« خواندند و گفتند: قم 
هم قیام کرد، هم ایران را به قیام واداشت که این از 
برکات حرم حضرت فاطمه معصومه و حوزه علمیه 
و همچنین مردم خوب آن بود که شهدای زیادی 
در راه مبارزه تقدیم کردند، البته شهیدانی همچون 
مطهری، بهشتی و باهنر نیز که پرورش یافتگان 

قم هستند و بلکه همه شهدای ایران، شهیدِ قم 
محسوب می شوند، چرا که قم بود که با پاسخ به 

ندای امام بزرگوار، نهضت را آغاز کرد.
در  قم  مردم  درخشان  نقش  به  اشاره  با  ایشان 
پیروزی انقلاب و دفاع مقدس و امتحان های پی 
در پی تا امروز، بر نشان دادن ویژگی های برجسته 
شهدا با زبان هنر تأکید و خاطرنشان کردند: هر 
یک از حوادث درخشان قبل و بعد از انقلاب مانند 
ستاره و نقطه درخشان تاریخی است و حادثه اخیر 
شاهچراغ نیز یکی از این ستاره ها است که اگرچه 
عده ای را داغدار و دلهای همه را سرشار از غم و 
اندوه کرد اما در تاریخ کشور ماندگار می شود و نشانه 

زنده بودن ملت، و مایه افتخار و سربلندی است.
حضرت آیت الله خامنه ای، شهید و شهادت را 
دینی،  ملی،  ارزشهای  از  دربردارنده مجموعه ای 
شهید  افزودند:  و  برشمردند  اخلاقی  و  انسانی 
و »جهاد  و »عمل صالح«  »ایمان صادق«  مظهر 
در راه خدا« است و هویت ملی را ارتقاء می دهد 

همچنانکه امروز فداکاری های شهیدان و پدران و 
مادران آنها موجب عظمت ملت ایران شده است.

و  فداکاری  مظهر  را  شهادت  همچنین  ایشان   
شجاعت خواندند و افزودند: شهیدِ دفاع مقدس 
نتواند  تا دشمن خبیث و ظالم  را داد  جان خود 
وعده خود یعنی رسیدن به تهران و به ذلت کشیدن 
ملت را عملی کند و شهیدِ امنیت نیز جان خود را 
این  که  فدا می کند  مردم  آسایش  و  امنیت  برای 
فداکاری ها تجسم همه معارف اخلاقی نهفته در 

شهید و شهادت است.
و  خدا  با  معامله  را  شهادت  انقلاب،  رهبر 
گفتند:  و  دانستند  ملی  مصالح  تأمین کننده 
شهادت مایه همدلی، و همچون نخ تسبیحی است 
که مجموعه ای از قومیتها و زبانهای مختلف را در 
میهن به هم پیوند زده و در هر شهر نام شهیدانی 
برجسته است که با یک هدف و در یک صف با 
دیگر هموطنان خود برای عزت اسلام و عظمت 
شهادت  به  ایران  تقویت  و  اسلامی  جمهوری 

رسیده اند.
ایشان، انتقال جزئیات دفاع مقدس و شرح احوال 
شهیدان و پدران و مادران آنها را ضروری خواندند و 
گفتند: این کار نیازمند زبان هنر و تولیدات هنری 

همچون فیلم و سریال، مستند و شعر است.
حضرت آیت الله خامنه ای در پایان سخنانشان 
در  دل  که  کسانی  همه  کردند  امیدواری  ابراز 
گروی اسلام و انقلاب و ملت دارند برای کودکان و 
نسل های نو و برای ایران عزیز همه توان و ظرفیت 
خود را بکار گیرند تا یاد و پیام شهیدان استمرار یابد 

و منتقل شود.

رهبر معظم انقلاب  در دیدار دست اندرکاران برگزاری کنگره شهدای قم:

هرکه دل در گرو ملت دارد پیام شهیدان را به نسل نو منتقل کند

رییس جمهور با تاکید بر اینکه بسیاری از خواص در قضایای اخیر مردود شدند 
و وظیفه شرعی و قانونی خود را در تنویر افکار عمومی انجام ندادند، گفت: وقتی 
سوال می کنیم چرا حقایق را برای مردم نمی گویید؟ پاسخ می دهند که از جوسازی 

می ترسیم. 
آیت الله  سید ابراهیم رئیسی صبح روز پنجشنبه در همایش ملی جهاد تبیین و 
اطلاع رسانی هنرمندانه با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب اسلامی بر ضرورت 
جهاد تبیین، از همه کسانی که در جهت روشنگری، تبیین و تنویر افکار عمومی 
نقش دارند قدردانی کرد و گفت: کار جهادی یک معنا و مفهومی دارد و در مبانی ما با 
کار عادی فرق می کند. رئیس جمهور افزود: در حرکت جهادی جهادگر باید توانایی، 
رسالت، اقدامات خود و خودی ها و نیز اقدامات، توانایی، ظرفیت ها، روش ها و 
ابزارهای دشمن را ببیند و ارزیابی کند و سپس تلاش و حرکت خود را با آنچه که 
اقتضای یک حرکت جهادی است متناسب کند تا در این حرکت جهادی با شناختی 

که از دشمن پیدا می کند، بتواند کاملًا بر او فائق بیاید و پیروز شود.
دکتر رئیسی جهاد با مال، جان و لسان را از جمله اقسام جهاد تبیین برشمرد و 
اظهار داشت: قرآن در آیات متعدد خشیت داشتن از خدا و خشیت نداشتن از غیر 
خدا را شرط موفقیت جهاد تبیین دانسته است. خشیت غیر از خوف است. خشیت 
یعنی اینکه حقیقتاً احساس کند آنچه تأثیرگذار است، خداست و این به انسان توکل 

می دهد؛ اینکه انسان بداند آنچه که تأثیر می کند، سخن و بیان الهی است.
رئیس جمهور در ادامه با اشاره به نقش مهم و اثرگذار شایعه پراکنان و دروغ پردازان 
در گمراه سازی جامعه، تصریح کرد: این نقش مخرب تا اندازه ای اثرگذار است که 
خدای متعال در قرآن کریم و در روایت جنگ احزاب آنان را با عنوان مُرجِفون در 
ردیف کفار، منافقین و مشرکین قرار داده است. آیت الله رئیسی با بیان اینکه این 
جریان به دنبال شکل دهی شناخت و ادراک جامعه براساس اهداف و منافع خود 
هستند، تصریح کرد: در چنین عرصه ای که شایعه پراکنان و دروغ پردازان تلاش 
دارند در ادراکات جامعه اختلال ایجاد کنند، خوب را بد، بد را خوب، نقاط ضعف 
را برجسته و نقاط قوت را کوچک نمایی کنند، نقش روابط عمومی ها بسیار مهم و 

حائز اهمیت است.
امروز جهت گیری ما متناسب با جنگ پیچیده شناختی نیست

رئیس جمهور با اشاره به اینکه امروز وضعیت آرایش نیروی انسانی، جهت گیری، 
اقدام به موقع و نفوذ در مخاطب ما، متناسب با این جنگ پیچیده نیست، تصریح 
کرد: امروز مسأله جهاد تبیین برگرفته از بیانات حکیمانه رهبر معظم انقلاب از 

ضروریات جامعه است. در 43 سال گذشته ایستادگی و مقاومت، اقدامات خلاقانه 
و ابتکاری و همچنین پیشرفت های بسیار بزرگ و شگرفی که در حوزه های صنعتی، 
دفاعی و علم و فناوری حاصل شده، به درستی و در زمان خودش برای مردم تبیین 
نشده و لذا دشمن با سوءاستفاده از این خلأ به ایجاد شبهات و گره های ذهنی در 
افکار عمومی جامعه اقدام کرده است. رئیسی با بیان اینکه این گره های ذهنی 
به مرور زمان به ادراک نادرست، تصمیم ناصحیح و اعمال ناشایستی تبدیل شده 
که امروز در برخی نقاط کشور شاهدیم، تصریح کرد: امروز روشنگری و باز کردن 
این گره های ذهنی از افکار عمومی جامعه، وظیفه افراد مطلع و آگاه در نهاد روابط 

عمومی هاست.
کار روابط عمومی باید هنرمندانه و همراه عقلانیت و عطوفت باشد

رئیس جمهور در ادامه نهاد روابط عمومی را پل ارتباطی میان مردم و مسئولین 
دانست و اظهار داشت: کار سخت روابط عمومی و اطلاع رسانی، هم پیشتازانه 
است، هم پیشگیرانه. هم دفاع است، هم تهاجم که باید با اطلاع رسانی هنرمندانه، 

عقلانیت و عطوفت همراه باشد تا بتواند برای مردم جاذبه ایجاد کند.
آیت الله رئیسی در ادامه با تأکید بر ضرورت تبیین اقدامات و دستاوردهای دولت 
از سوی روابط عمومی ها، تصریح کرد: بارها اعلام کرده ایم اقدامات دولت باید با 
پیوست رسانه ای، اطلاع رسانی زمان شناسانه، هنرمندانه و متعهدانه همراه باشد تا 
برای افکار عمومی جامعه به خوبی تبیین شود. رئیس جمهور با اشاره به اهمیت کار 
اقناعی از سوی روابط عمومی ها، افزود: اقناع افکار عمومی صرفاً با صدور اطلاعیه و 
بیانیه میسر نیست و باید با اصلاح نقص ها در روش ها و برطرف سازی کمبود ابزارها 

و امکانات به شیوه درست و صحیح انجام شود.
آیت الله رئیسی در این همایش همچنین عدم موضع گیری درباره اغتشاشات 
اخیر از سوی برخی خواص، چهره های سیاسی، نخبگان و مدعیان روشنفکری را 
مورد انتقاد جدی قرار داد و گفت: بسیاری از این افراد در اغتشاشات اخیر، وظایف 
قانونی، شرعی و انسانی خود در تنویر افکار عمومی، بیان حقایق و محکومیت 
توطئه دشمن را انجام نداند و مردود شدند، چرا که از جوسازی ها در فضای مجازی 
می ترسند در حالی که خدای متعال به پیامبر)ص( فرمود: »اثرگذار در اندیشه ها و 
افکار مردم من هستم.« رئیس جمهور رصد و دیده بانی و همچنین هشدار و اقدام 
به موقع را از ویژگی های نخبگی و روشنفکری در جامعه توصیف کرد و گفت: نخبه 
و روشنفکر واقعی ما شهید سلیمانی و بسیجیان و نیروهای جان برکفی هستند که 

امروز جان خود را برای امنیت کشور و مردم خود فدا کردند.

رییس جمهور در آیین ملی جهاد تبین:

شایعه پراکنان و دروغ پردازان همچون منافقان هستند

خطیب این هفته قم بیان کرد: روحانیت بر چوبه دار رفته 
است و سختی ها را به جان خریده است ولی در خدمت به 
مردم و دیانت و ارزش های الهی کوتاه نیامده ایم و این ملت 
بزرگ همبستگی و وحدت خود را دربرابر این حرکات کور 
طی خواهد کرد و مسیر رشد و پیشرفت را طی خواهد کرد. 
نماز جمعه قم که در  اعرافی در خطبه های  الله  آیت 
مصلی قدس قم برگزار شد، با اشاره به راهپیمایی گسترده 
مردم در سیزدهم آبان ماه گفت: باید در مقابل این نسل 
ترکیبی  جنگ  این  رغم  علی  که  شریفی  مردم  و  جوان 
پیچیده و در دوران سختی ها این چنین حماسه آفرینی 

کردند، تواضع و ادب نمود.
وی با تقدیر از برگزارکنندگان کنگره شهدای استان قم، 
افزود: مقام معظم رهبری با پیام زیبا و جامع خویش مردم 
قم را مورد تفقد قراردادند. باید پیام و موج شهادت همیشه 
در جامعه ما زنده باشد و با شیوه های درست باید این پیام 
ها را به نسل های آینده منتقل کنیم، جلوه های ایثار و 
فداکاری برای تقویت ارزش های الهی، باید بیش از پیش 

مورد توجه قرار گیرد.
شهدای امنیت از مظلوم ترین

 شهدای انقلاب هستند
خطیب جمعه قم با تجلیل از شهدای امنیت اظهار کرد: 
شهدای امنیت در نهایت مظلومیت در مقابل گروهی لبریز 
مقابل شهادت گشودند.  در  را  آغوش خود  از ددمنشی 
از  دفاع  برای  مردم  مختلف  آحاد  و  طلابی  و  بسیجیان 
عظمت کشور خود با این سختی ها مواجه شدند و جمعی 
نیز به شهادت رسیدند. امروز می بینیم که این افراد توسط 
جمعی داعش صفت به خاک خون کشیده می شوند. 
آیت الله اعرافی تصریح کرد: امروزه در شرایط کم نظیری 
ترکیبی  جنگ  مفهوم  بریم.  سرمی  به  انقلاب  تاریخ  در 
یک حقیقت بلندی را بیان می کند. امروز وقتی است که 
جوانان و جامعه و ملت ما با چشم های تیزبین خود همه 
جوانب این جریان اخیری که از دشمن تغذیه می شوند 
را مشاهده می کنند. وی گفت: همه ما باید بدانیم که در 
میان یک کارزار و میدان حساس و پیچیده قرار گرفتیم. 
امروز موقعیت ما کاملا ویژه است که اگر هوشمندی لازم 
نباشد مشروطه و نهضت نفت تکرار می شود و دشمنان ما 

نیز تمام عظمت این ملت را تاراج می کنند.
ده ویژگی جنگ ترکیبی اخیر

امام جمعە قم با اشاره به محورهای جنگ ترکیبی بیان 
کرد: دشمنان در این راستا  یک پارچه به اقدامات دست 

زده اند؛ استمرار تحریم و عهدشکنی تکراری آمریکا در 
های  گسل  گسترده  های  سازی  فعال  و  ایجاد  برجام، 
نقشه  یک  که  مذهبی  و  ای  منطقه  و  قومی  و  فرهنگی 
شیطانی است، فعال سازی کانون های قدرت های وابسته 
به استکبار پیرامون کشور ما از جمله سعودی منفور برای 
اهانت و حمله به ارزش ها و امنیت کشور، ادعاهای دروغ 
و مفتضح از جمله تجزیه طلبانه و...، فعال سازی مجدد 
برخی از مجامع بین المللی که باید مدافع حق باشند و 
امروز علیه ما با تحریک آمریکا و اسراییل فعال شده اند، 
فعال سازی و حمایت از لشکر شکست خورده منافقین و 
دشمنان دیرین ملت ایران برای ترور و...، تحریف تاریخ به 
شکل زشت و غیر قابل باور و افسانه سازی و تطهیر رژیم 
پهلوی و آمریکا و نفی دستاوردهای عظیم انقلاب اسلامی 

از جمله این اقدامات ترکیبی است.
حوادث،  این  در  دشمن  اقدامات  دیگر  از  گفت:  وی 
می توان به تخریب مبانی اخلاقی و اجتماعی و دینی و 
خانوادگی این ملت اشاره کرد که با عنصر فضای مجازی و 
رسانه ای در حال انجام است. همچنین در این راستا شاهد 
جنگ گسترده رسانه ای علیه ملت ایران هستیم. مورد دهم 
همان چیزی است که چند سال پیش توسط بن سلمان 
و حسودان این ملت مطرح شد. این عنصر همان ایجاد 
آشوب و انجام حرکات تروریستی است. آنها سعی می کنند 
از یک سری اعتراضات و مشکلات مردم بهره بگیرند. ولی 
این مسئله اولی بود که پایان آن بسیار زشت است. مدیر 
حوزه های علمیه افزود: متاسفانه امروز بسیجیان و بازاریان 
و مردم عادی ما به شهادت می رسند. برخی اصلا در این 
مسیر هم حضور ندارند، ولی به شکل کور مورد حمله قرار 
می گیرند. اگر امروز رهبری معظم انقلاب از جنگ ترکیبی 
سخن می گویند، به همین مسئله اشاره دارند. دشمنان 
از قبل هم گفته اند که به دنبال آن هستند که ایران را به 
سان عراق و سوریه در بیاورند. وی گفت: دشمنان به دنبال 
این هدف هستند که بگویند که الگوی ایران و اسلام موفق 
نیست. هدف آن است که ملت ایران و اقتدار این کشور 

سرکوب شود و سرزمین ما تجزیه شود.
راهکار اصلی مواجهه با دشمنان در شرایط اخیر

خطیب جمعه قم در ادامه در بیان راهکار برون رفت از این 
حوادث عنوان کرد: وظیفه ما، هوشیاری، بصیرت، آگاهی 
و در نیامیختن مطالبه و اعتراض و حرف و نقد با حرکات 
اغتشاشی و حرکاتی است که از سوی دشمن هدایت می 
شود. ملت ما باید بیدار باشد، ملت ما باید در صحنه حاضر 

باشد و ازین تاریخ باید خود در مقابل همه مهاجمان اقتدار 
و امنیت کشورش بایستد. آیت الله اعرافی خطاب به آحاد 
مردم ایران گفت: امروز در وسط کارزاری هستیم که اگر 
درست عمل نکنیم خسارات عظیم به بار می آید که سودی 

نخواهد داشت.
مسئولان امنیتی و قضایی با حرکات تروریستی 

اخیر قاطعانه برخورد کنند
از  را  امید  که  است  آن  برای  حرکات  این  افزود:  وی   
مسئولان بگیرند و کارها روی زمین بماند. مطالبات مردم 
باید همیشه مورد عنایت باشد. دولت و مسئولان در حال 
فعالیت هستند. مسئولان باید در میانه میدان فداکاری و 

خدمت باشند.
آیت الله اعرافی گفت: در این میان جهاد تبیین وظیفه 
همه خطبا، حوزه، دستگاه های تبلیغی و فرهنگی، رسانه 
ها، دستگاه های آموزش و پرورش و دانشگاه است. این 
این  ذکر  با  وی  باشد.  مضاعف  موقع  این  در  باید  جهاد 
مطلب که باید به مطالبات مردم توجه کرد، یادآورشد: باید 
مشکلات را شناخت ولی باید در مقابل تروریست و حمله 
و کشتار و کشته سازی دستگاه های امنیتی و دستگاه 

قضایی ما با قاطعیت هرچه بیشتر اقدام کند.
روحانیت در خدمت به مردم و انقلاب

 حاضر خواهد ماند
وی گفت: امروز روحانیت مظلوم ما و مدارس ما مورد 
هزارساله  تاریخ  دارند.  قرار  تروریستی  های  گروه  هجوم 
روحانیت یعنی حفاظت از ارزشهای الهی و رکن رکین علم 
و اندیشه برای امت اسلام، روحانیت یعنی نگاه بان هویت و 
استقلال ایران در برهه  های حساس و سنگین. روحانیت 
برآمده از مردم و خادم مردم و پایبند به عهد و میثاق الهی 
در خدمت به خدا و خلق خداست. طلاب ما براین عهد 
و میثاق الهی استوار هستند. روحانیت بیش از هزار سال 
خادم مردم بوده اند. عبای ما فرش پیش پای مردم است 
و امامه ما نماد اندیشه ورزی و عقلانیت و مبارزه برای خدا 
است. البته در این میان وظیفه تبیین و ترویج و تلاش 
مضاعف داریم ولی دشمنان بدانند که پیوند ما با مردم 
آسمانی است و هرگز گسستنی نخواهد بود. وی افزود: 
روحانیت بر چوبه دار رفته است و سختی ها را به جان 
خریده است ولی در خدمت به مردم و دیانت و ارزش های 
الهی کوتاه نیامده ایم و این ملت بزرگ همبستگی و وحدت 
خود را دربرابر این حرکات کور طی خواهد کرد و مسیر رشد 

و پیشرفت را طی خواهد کرد.

آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم :

روحانیت در پیوند با مردم و انقلاب کوتاه نخواهد آمد

عبدالحسین فخاری*
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 شباهت ها و تفاوت های کرونا و آنفلونزا کارشناس مسئول بیماری های قلب و عروق وزارت بهداشت تشریح کرد:

نشانه های حمله قلبی و اقداماتی که در این 
شرایط باید انجام داد

کارشناس مسئول بیماری های قلب و عروق اداره بیماری های غیرواگیر وزارت 
بهداشت با اشاره به نشانه های بروز حمله قلبی، در عین حال اقداماتی که باید در این 

شرایط انجام شود را تشریح کرد. 
دکتر طاهره سماوات با اشاره به نشانه های ابتلا به بیماری های قلبی و عروقی، 
گفت: بیماری های مادرزادی قلب در صورت حاد بودن به محض دنیا آمدن نوزاد 
مشخص می شوند، اما برخی بیماری های مادرزادی قلب و عروق ممکن است تا زمان 
بلوغ و یا میانسالی هم مشخص نشود مانند سوراخ بین دو دهلیز قلب که مبتلایان به 
این مشکل ممکن است در میانسالی با تنگی نفس به پزشک مراجعه کنند. در مورد 
بیماری های عروق کرونر که مهم ترین بیماری های قلب و عروق هستند، فرد ممکن 
است علامت های متفاوتی داشته باشد که یکی از آنها تنگی نفس بویژه در هنگام 
راه رفتن است. مورد بعدی دردهای قفسه سینه است که غالبا در مرکز قفسه سینه 
احساس می شود، البته ممکن است در سمت چپ یا راست هم احساس شود. این 
دردها با فعالیت شروع می شود و وقتی فرد استراحت می کند برطرف می شود. در 
صورتی که این درد طول کشنده مربوط به قلب باشد و مثلا حدود 20 دقیقه طول 

بکشد، آنقدر شدید است که حتما فرد را به بیمارستان می کشاند.
وی افزود: دردهای قفسه سینه در صورتی که در مرکز قفسه سینه رخ ندهد غالبا 
در شانه چپ و در موارد نادری در شانه راست احساس می شود که می تواند به بازو 
رسیده و در انگشت کوچک و انگشت حلقه هم احساس شود. درد حتی ممکن است 
در تمام فک و آرواره تحتانی احساس شود. این درد ممکن است با درد دندان اشتباه 
گرفته شود اما در صورتی که درد در تمام فک تحتانی بروز کند باید به پزشک مراجعه 
کنید. درد سر دل که با راه رفتن شروع می شود و با استراحت بهبود می یابد نیز برای 

معده نیست و باید حتما به پزشک مراجعه کنید تا از نظر قلبی بررسی شوید.
سماوات ادامه داد: بروز مشکلات قلبی در افراد سالمند می تواند با توهم همراه 
باشد که اگر اطرافیان متوجه رفتار متفاوت سالمند شدند باید به پزشک مراجعه کنند. 
سردرد شدید و ناگهانی هم می تواند نشانه افزایش فشارخون باشد که باید به دنبال 

آن فرد از نظر بیماری قلبی هم بررسی شود.
وی افزود: افرادی که قبلا هم دچار این مشکلات و یا حمله قلبی شده باشند، 
احتمالا قرص های زیر زبانی در منزل دارند که باید استفاده کنند. البته حتما باید 
فشار خود را اندازه بگیرند و بعد اقدام به مصرف قرص زیرزبانی کنند. برای مصرف 
قرص زیر زبانی، فشارخون نباید کمتر از 10 باشد زیرا با مصرف قرص، فشارخون 
کاهش می یابد و درصورتی که فرد سکته قلبی کرده باشد و قرص هم مصرف کند،  
وسعت سکته قلبی افزایش خواهد یافت. تا رسیدن اورژانس یا فراهم شدن شرایط 
برای بردن بیمار به بیمارستان، امکان سه بار استفاده از قرص زیر زبانی وجود دارد، 

اما برای هر بار استفاده از قرص زیر زبانی باید فشارخون گرفته شود.
او تاکید کرد: در آن شرایط بیمار مجاز به مصرف خوراکی نیست و تنها می تواند 
مقدار اندکی آب برای مصرف قرص بنوشد. برخی افراد به دنبال بروز دردهای قلبی 
ممکن است حالت تهوع داشته و یا استفراغ کنند که اگر به بیمار آب بدهیم ممکن 
است مقداری از آن وارد ریه شده و آسپیره رخ دهد و ریه فرد هم درگیر شود. فرد با 
داشتن علائم فوق الذکر به هیچ عنوان نباید حرکت کند. باید با اورژانس 115 تماس 
بگیرند و در صورتی که امکان تماس گرفتن با اورژانس برایشان وجود نداشت حتما 
از اطرافیان کمک بخواهند و بدون اینکه خودشان راه بروند با کمک اطرافیان سوار 
خودرو شده و به نزدیک ترین بیمارستان بروند. افرادی که به شکل ناگهانی دچار 
دردهای شدید می شوند به هیچ عنوان نباید راه بروند و یا از پله پایین و بالا بروند زیرا با 

تحرک فشار خون شان افزایش می یابد.

یک چُرت مرغوب و خوشایند می تواند از خیلی جهات حال و عملکردتان را بهتر کند، از جمله 
خودکنترلی، عملکردهای اجرایی، کنترل ادراک، حافظه، تمرکز و عملکردهای حرکتی؛ اما 
برای اینکه تمام این فواید مربوط به مغز نصیبتان شود، لازم است اصول چُرت زدن را رعایت 
کنید. عادت های نادرست چُرت زدن می تواند اثر کاملا معکوس بگذارد، انرژیتان را کاهش دهد 

و خواب شبتان را هم به هم بریزد. در ادامه به برخی از این عادات اشتباه اشاره کرده ایم...
نزدیک به زمان خواب شبتان چُرت می زنید

چُرت زدن در ساعات پایانی روز می تواند در خواب شبتان اختلال ایجاد کند. خواب عمیق، 
نیروبخش ترین قسمت خواب است و به همین دلیل است که بدنتان بیشترین نیاز را به این 
مرحله از خوابتان دارد. اگر نزدیک به زمان خواب شب چُرت بزنید، مرحله ی خواب عمیق تان 

کیفیت مطلوبی نخواهد داشت. 
چه باید بکنید؟

اگر می خواهید چرت بزنید حواستان باشد که 7 ساعت قبل از ساعت خواب شبانه تان بیدار 
شوید. مثلا اگر ساعت 10 شب به رختخواب می روید، طوری چرت بزنید که ساعت 3 بعدازظهر 

بیدار شده باشید. 
خیلی زیاد یا خیلی کم چُرت می زنید

وقتی چُرت می زنید وارد مراحل گوناگون خواب می شوید. اگر بیشتر از 20 یا 30 دقیقه چُرت 
بزنید، وارد مرحله ی خواب عمیق خواهید شد؛ اما بیدار شدن در این قسمت از خواب می تواند 

احساس خمودی و سستی به شما بدهد.
این وضعیت آزاردهنده و ناخوشایند است و به آن اینرسی خواب می گویند. اینرسی خواب 
می تواند از پانزده دقیقه تا یک ساعت طول بکشد و طی این مدت موقتا احساس می کنید 
تمرکزی ندارید و نمی توانید عملکرد ادراکی مناسبی داشته باشید، زمان عکس العملتان کُند 

می شود، حافظه کوتاه مدتتان مختل می شود و سستی و کُندی را احساس می کنید.
هرچند اینرسی خواب موقتی است و در عرض یک ساعت برطرف خواهد شد اما همچنان 
می تواند انجام کارهای روزمره را تا حدودی سخت کند )مثلا رسیدگی به تکالیف بچه ها یا انجام 
یک ملاقات کاری(. اگر درگیر اینرسی خواب شدید، خودتان را در معرض نور درخشان قرار 

بدهید و صورتتان را با آب سرد بشویید تا سطح هشیاری تان بیشتر شود.
چه باید بکنید؟

برای اینکه گرفتار اینرسی خواب نشوید و بعد از چُرت زدن احساس انرژی کنید، کمتر از 20 
دقیقه و بیشتر از نیم ساعت چُرت نزنید. با این روش هم به اندازه کافی خوابیده اید و هم بعد از 

بیدار شدن احساس و حال بهتری خواهید داشت.
چُرت زدن را جایگزین خواب معمول شبتان می کنید

گاهی ممکن است شب قبل خوب نخوابیده باشید و بخواهید به جبران آن، طی روز چُرت 
بزنید. هر چند بعضی وقت ها جبران کم خواب شب با چُرت روزانه می تواند استراتژی خوبی 

باشد اما باز هم چُرت زدن به اندازه ی خواب شب، انرژی بخش و سالم نیست.
مطالعات نشان می دهند افرادی که شب ها به اندازه کافی می خوابند و استراحت می کنند، 

بیشتر از کسانی که کمبود خواب شب دارند از چُرت زدن روزانه بهره می برند.
این یافته ها نکته ی مهمی را نشان می دهند: فواید چُرت زدن زمانی نصیبتان می شود که 
خواب شبتان هم خوب باشد، نه اینکه قصدتان از چُرت زدن، جبران کم خوابی شبتان باشد. 

هیچ چیزی جای خواب خوب و باکیفیت شبانه را نمی گیرد.
چه باید بکنید؟

چُرت زدن را به عنوان مکملی برای خواب شب در نظر بگیرید و عادت های زیر را برای خود 
جا بیندازید: . هر شب راس ساعت مشخصی به رختخواب بروید و هر صبح هم سر ساعت از 

خواب بیدار شوید.
. اتاق خوابتان ساکت و راحت و تاریک و با دمای مناسبی باشد.

. قبل از خواب سراغ تلویزیون و کامیپوتر و موبایل نروید.
. قبل از خواب غذای سنگین و کافئین نخورید.

. طی روز فعالیت بدنی داشته باشید تا به خواب شبتان کمک کند.
در محیط مناسبی چُرت نمی زنید

اگر در محیطی پُرسر و صدا چرت بزنید، مثلا زیر پنجره ای که ماشین ها دائم در حال بوق زدن 
هستند، چُرت خوبی نخواهید داشت.

شما باید در محیطی چُرت بزنید که احساس راحتی و امنیت کنید، چون اگر راحت نباشید به 
اندازه کافی نمی توانید خود را ریلکس کنید؛ مثلا اگر روی نیمکت پارک چُرت بزنید، نگران این 

خواهید بود مبادا کیفتان را بزنند یا توپ بچه ها هنگام بازی به سرتان اصابت کند.
چه باید بکنید؟

محیط مناسب برای چُرت زدن می تواند برای هر کسی متفاوت باشد. نیازی نیست حتما در 
محیطی تاریک چرت بزنید اما ساکت بودن محیط ایده آل تر است. گوشی تان را بی صدا کنید، 

حتی می توانید گوشبند بگذارید تا سر و صدای محیط اذیتتان نکند.
آلارم گوشیتان را تنظیم نمی کنید

همه ی ما کارهای مهمی طی روز داریم که باید به آن ها برسیم. گاهی ترس از طولانی 
خوابیدن و از کارها عقب افتادن باعث می شود از خیر چُرت زدن بگذریم یا خوابمان کیفیت 

نداشته باشد. 
چه باید بکنید؟

اگر اضطراب این را دارید که مبادا زیاد بخوابید یا خواب بمانید، از آلارم گوشیتان کمک 
بگیرید. اگر آلارم را روی ساعت مد نظرتان تنظیم کنید می توانید بدون نگرانی بخوابید و ضمنا 

زیاد هم نخوابید.
برای چُرت روزانه تان برنامه ی مشخصی ندارید

اگر طی روز بدون برنامه و هر وقت که شد چرت بزنید، بدنتان این پیام را دریافت نخواهد کرد 
که زمان خواب و چرت زدنتان کِی است. انسان بنده ی عادت است و بدن ما تمایل دارد منظم 
باشیم و برنامه ی ثابتی داشته باشیم. مثلا اگر هر روز صبح ساعت ۸ برای دویدن بیرون بروید، 
بدنتان عادت می کند که در این زمان آماده ی دویدن باشد. یا مثلا اگر عادت کنید هر روز سر 
ساعت مشخصی ناهار بخورید، بدنتان مثل یک ساعت منظم، زمان ناهار خوردن را به شما 

اعلام می کند چون برنامه ریزی شده که در زمان مشخصی سوخت بگیرد.
در مورد چُرت زدن هم همین طور است؛ چرت زدن روی برنامه این اطلاعات را به مغزتان 

می دهد که شما را برای خواب آماده کند.
چه باید کنید؟

هر روز سر ساعت مشخصی چرت بزنید. وقتی بدنتان به این رفتار عادت کند، زودتر به خواب 
می روید و با انرژی از خواب بیدار می شوید. فواید چُرت زدن زمانی نصیبتان می شود که خواب 
شبتان هم خوب باشد، نه اینکه قصدتان از چُرت زدن، جبران کم خوابی شبتان باشد. هیچ 

چیزی جای خواب خوب و باکیفیت شبانه را نمی گیرد
بعد از خوردن یک غذای سنگین چُرت می زنید

همه ی ما بعد از خوردن یک غذای سنگین احساس خواب آلودگی می کنیم؛ اما درازکشیدن 
بعد از خوردن غذای حجیم و سنگین، توانایی شما را برای یک خواب خوب و موثر محدود 
می کند. غذا اثر بزرگی بر کیفیت خواب می گذارد. غذاهای سنگین مانند غذاهای پُرچرب 

و پُرکربوهیدرات یا خیلی شیرین، سخت تر هضم می شوند و جلوی خواب خوب را می گیرند.
این مسئله برای کسانی که ریفلاکس دارد دردسرسازتر هم هست. زیرا درازکشیدن باعث 
می شود حلق و معده تان در یک راستا قرار بگیرند و اسید و مایعات معده به راحتی به سمت مری 
حرکت کنند. ریفلاکس با احساس ناراحتی و سوزشی که ایجاد می کند مانعی برای خوابیدن 

است.
چه باید بکنید؟

چُرت زدن حدود ساعت یک بعدازظهر به دلیل افت سطح هشیاری مغز ناشی از ریتم 
شبانه روزی بدن، ایده آل است. بنابراین می توانید عادت کنید هر روز بعد از خوردن ناهار 
چرت بزنید. مطالعات نشان می دهند پروتئین های کم چرب و سبزیجات به چرت زدن کمک 

می کنند.
زمانی که شب ها بی خوابی دارید طی روز چُرت می زنید

بی خوابی یا اینسومنیا یک اختلال خواب است که مشخص ترین علامت آن، سخت به خواب 
رفتن )یا در خواب ماندن( است. هرچند چرت زدن می تواند عادت سالمی برای خیلی ها 
باشد؛ اما برای کسانی که بی خوابی شبانه دارند مناسب نیست؛ زیرا وقتی طی روز می خوابید، 
از تمایل به خوابتان در شب کم می شود، در حالی که میل به خوابیدن کمک می کند راحت تر 

به خواب بروید و در خواب بمانید. 
چه باید کنید؟

اگر مشکل بی خوابی دارید نباید از بی خوابی های شبانه و خواب آلودگی های طی روز عذاب 
بکشید؛ به یک متخصص خواب مراجعه کنید تا کمکتان کند دلیل مشکل خوابتان را پیدا کرده 

و درمان مناسب را در پیش بگیرید.
پیش از چُرت زدن کافئین مصرف می کنید

بعضی از افراد تصور می کنند خوردن قهوه پیش از چرت زدن کمک می کند با احساس 
بهتری از خواب بیدار شوند و شواهدی هم وجود دارد که این ادعا را تائید می کنند؛ اما مسئله 
اینجاست که هرچند ممکن است کافئین کمی کمکتان کند دچار اینرسی خواب بعد از چرت 
زدن نشوید اما نباید یه این شیوه عادت کنید. چون مصرف کافئین در بعد ازظهر می تواند در 

خواب شبتان اختلال ایجاد کند.
چه باید بکنید؟

قهوه را فقط صبح ها بخورید تا هم طی روز بهتر چرت بزنید و هم خواب شبتان مختل نشود.

آیا به میزان کافی ویتامین سی دریافت می کنیم؟

این ویتامین را بخورید تا سرما نخورید 

ویتامین C ویتامینی است که بدن انسان قادر به ساخت آن نیست و باید توسط 
مصرف مواد غذایی دیگر برای بدن تامین شود. مصرف این ویتامین عامل موثری 
در پیشگیری به بیماری سرطان، سرماخوردگی و سبب بهبود عملکرد مغز و 

سلامت پوست می شود. 
براساس این گزارش:ویتامین سی یک ماده مغذی محلول در آب است که در 
بعضی غذاها یافت می شود. ما انسان ها برخلاف بسیاری از حیوانات قادر به 
ساخت ویتامین سی نیستیم؛ در حالی  که این ویتامین یک ماده غذایی ضروری 

برای ما به  حساب می آید.
ویتامین سی برای ساخت کلاژن )پروتئینی که نقش حیاتی در بهبود زخم دارد(، 
بعضی از انتقال دهنده های عصبی و نیز در سوخت وساز پروتئین ها نیز نقش دارد.
ویتامین سی یک آنتی اکسیدان مهم برای بدن است و آنتی اکسیدان های دیگر 
از جمله ویتامین E را در بدن بازسازی می کند. آنتی اکسیدان ها به محافظت از 
آزاد کمک می کند؛ همان   رادیکال های  از  ناشی  برابر آسیب های  در  سلول ها 
ترکیباتی که در بدن به دنبال تبدیل غذا به انرژی، تشکیل می شوند. عوامل 
محیطی مانند دود سیگار، آلودگی هوا و اشعه فرابنفش خورشید نیز باعث ساخته  

شدن رادیکال های آزاد در بدن می شود.
ویتامین سی نقش مهمی در عملکرد سیستم ایمنی دارد و میزان جذب آهن 

موجود در غذاهای گیاهی را افزایش می دهد.
چه میزان ویتامین سی نیاز داریم؟

نیاز روزانه ویتامین c به سن ما بستگی دارد. سن مقادیر توصیه شده روزانه 
)mg( برحسب میلی گرم

از تولد تا ۶ ماهگی 40 میلی گرم شروع شده تا در خانم  ها با 75 میلی گرم و در 
مردان ۹0 میلی گرم ادامه البته در زنان باردار و مادران شیرده نیاز تا 120 میلی 

گرم نیز وجود دارد.
چه غذاهایی ویتامین سی مورد نیاز ما را تأمین می کنند؟

مقادیر  می توانیم  ما  هستند.   C ویتامین  منابع  بهترین  سبزی ها  و  میوه ها 
توصیه شده ویتامین سی را از غذاهای مختلف از جمله موارد زیر دریافت کنیم:

مرکبات )مثل پرتقال(، فلفل قرمز و سبز و کیوی که مقدار ویتامین سی زیادی 
دارند.سایر میوه ها و سبزی ها مانند کلم بروکلی، توت فرنگی، طالبی، سیب زمینی 
پخته و گوجه فرنگی حاوی این ویتامین هستند.  برای اینکه بدانیم آیا ویتامین سی 
به یک محصول غذایی اضافه  شده است، باید برچسب روی محصول را بررسی 
کنیم. ویتامین سی در غذا ممکن است با نگهداری طولانی  مدت و پختن کاهش 
یابد. بخارپز کردن یا استفاده از مایکروویو ممکن است میزان کاهش ویتامین سی 
ناشی از پخت وپز را کمتر کند. البته خوشبختانه، بسیاری از بهترین منابع غذایی 

ویتامین سی، مانند میوه ها و سبزی ها، معمولًا به  صورت خام مصرف می شوند.
مکمل های ویتامین سی

بیشتر مولتی ویتامین ها حاوی ویتامین سی هستند. بعضی از مکمل های حاوی 
ویتامین سی به  تنهایی یا در ترکیب با سایر مواد مغذی هستند. ویتامین سی 

موجود در مکمل های غذایی معمولًا به شکل اسیداسکوربیک است.
آیا به میزان کافی ویتامین سی دریافت می کنیم؟

بیشتر افراد ویتامین سی را به میزان کافی از غذا و نوشیدنی ها دریافت می کنند. 
با این  حال، گروه های خاصی در جذب ویتامین سی دچار مشکل می شوند که 

شامل :
1.افرادی که سیگار می کشند و کسانی که در معرض دود سیگار قرار دارند؛ به 
این دلیل که سیگار باعث افزایش نیاز بدن به ویتامین سی برای ترمیم آسیب ناشی 
از رادیکال های آزاد می شود. همان طور که گفتیم، افراد سیگاری نسبت به افراد 

غیرسیگاری 35 میلی گرم بیشتر، ویتامین سی روزانه نیاز دارند.
2.شیرخوارانی که با شیر گاو تغذیه می شوند؛ زیرا شیر گاو ویتامین سی بسیار 
کمی دارد و گرمای لازم جهت جوشاندن شیر، می تواند ویتامین سی را از بین ببرد. 
مصرف شیر گاو برای شیرخواران کمتر از 1 سال توصیه نمی شود. شیر مادر و شیر 

خشک دارای مقادیر کافی ویتامین سی است.
3.افرادی که به هر دلیل تنوع غذایی بسیار محدودی دارند؛ مانند مبتلایان 
به برخی اختلالاتی همچون سوء جذب شدید، افراد مبتلا به برخی از انواع 

سرطان ها و بیماران کلیوی نیازمند دیالیز
 C کمبود ویتامین

کمبود ویتامین C معمولًا نادر است. از جمله عوارض کمبود ویتامین سی این 
است که افرادی که برای چندین هفته ویتامین سی دریافت نکنند یا به میزان کمی 
ویتامین سی )کمتر از حدود 10 میلی گرم روزانه( دریافت کنند، ممکن است به 

اسکوربوت )اسکوروی( مبتلا شوند
اسکوربوت باعث احساس خستگی، التهاب لثه، لکه  های کوچک قرمز یا بنفش 

روی پوست، درد مفاصل، تأخیر در بهبود زخم ها و آسیب مو می شود.
علائم دیگر اسکوربوت شامل افسردگی، تورم و خونریزی لثه و لق شدن یا از 
دست دادن دندان ها است. افراد مبتلا به اسکوربوت ممکن است دچار کم خونی 

نیز شوند. اسکوربوت اگر درمان نشود، می تواند باعث مرگ شود.
فواید ویتامین سی بر سلامتی

پیشگیری و درمان سرطان؛افرادی که با مصرف میوه ها و سبزی ها، ویتامین 
سی زیادی دریافت می کنند، ممکن است کمتر در خطر ابتلا به بسیاری از انواع 

سرطان ها مانند سرطان ریه، پستان و روده بزرگ باشند.
بیماری قلب و عروقی؛ به نظر می رسد افرادی که میوه و سبزی های زیاد مصرف 

می کنند، کمتر در معرض خطر ابتلا به بیماری های قلبی عروقی هستند. 
به   سرماخوردگی  برای  محبوب  داروی  یک  سی  ویتامین  سرماخوردگی؛ 
حساب می آید. تحقیقات نشان می دهد افرادی که به طور منظم مکمل ویتامین 
سی مصرف می کنند ممکن است دوره سرماخوردگی کمی کوتاه تر یا علائم 

خفیف تری در صورت ابتلا به سرماخوردگی داشته باشند.
آیا ویتامین سی می تواند مضر باشد؟

مصرف بیش  از حد ویتامین سی ممکن است باعث اسهال، حالت تهوع و 
دل پیچه شود. 

ویتامین سی و تغذیه سالم
از آن جاکه غذاها می توانند مجموعه ای از مواد مغذی و سایر مواد ضروری برای 
سلامت ما را فراهم کنند، نیازهای تغذیه ای باید در درجه اول از طریق غذاها 
برآورده شوند. غذاهای غنی شده و مکمل های غذایی زمانی مفید هستند که 
تأمین نیاز بدن به یک یا چند ماده مغذی به دلایلی غیرممکن باشد؛ مثلًا در 

مراحل خاصی از زندگی، مانند بارداری.
سید مرتضی صفوی، استاد تغذیه علوم پزشکی اصفهان درباره خواص ویتامین  
C برای سلامتی بیان داشت: ویتامین  C آنتی اکسیدان است و به رفع و پیشگیری 
از ابتلا به سرطان جلوگیری می کند. این ویتامین محلول در آب است و زیاده  روی 
در مصرف آن ایجاد مسمومیت نمی کند بلکه این مقدار زیاد از حد بودن از طریق 
ادارا دفع می شود. وی با اشاره به خواص دیگر ویتامین  C، خاطرنشان کرد: بدن 
انسان، خوکچه و یک نوع میمون نمی تواند ویتامین  C  را بسازد؛ در صورتی که در 

برخی موجودات این ویتامین در بدن ساخته می شود.
استاد تغذیه عنوان کرد: ویتامین  C باعث کاهش سرماخوردگی، کاهش ابتلا به 
سرطان و بهبود  عملکرد مغز می شود و میزان روزانه بین 40 تا 220 میلی گرم در 

روز در افراد مختلف متفاوت است. 
صفوی خاطرنشان کرد: مرکبات، فلفل ها، انواع سبزیجات و سالادها دارای 
ویتامین  C بوده و اگر به طور کافی این ویتامین را مصرف نکنیم بدن مستعد به 

ابتلا به سرطان و سرماخوردگی می شود.

سلامت

چرت زدن می تواند انرژی بخش باشد اگر این اشتباهات را نکنید؛

عادت های نادرست چُرت زدن
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معاون فرهنگی و تبلیغات دفاعی ستاد کل نیرو های 
مسلح گفت : روحانیت، جایگاه ویژه ای را برای سامان 
دادن به جنگ شناختی دارد و حتی در جنگ سخت 
یعنی جنگ تحمیلی هم محور اساسی روحانیت بود و ما 
به امید خدا و فعالیت های روحانیون و مردم از این مرحله 

هم با موفقیت عبور می کنیم. 
سردار شکارچی معاون فرهنگی و تبلیغات دفاعی ستاد 
کل نیرو های مسلح در سخنرانی خود بیان داشت: موانع 
و چالشهایی در حوزه قدرت نرم، در کشور وجود دارد با 
این حال دشمنان از قدرت جنگ نرم  و ابزارهای ما آگاه 

هستند.
وی در رابطه با سه مولفه اصلی قدرت نرم در کشور، 
سه  اعتقاد  و  ایمان  اجتماعی،  سرمایه  افزود:رهبری، 
آنها  دشمن  که  هستند  ما  کشور  در  نرم  قدرت  مولفه 

را نشانه گرفته و ما باید قدر این سه عنصر را بدانیم و به 
بهترین شکل از آنها استفاده کنیم.

سردار شکارچی در مورد تبعیت از رهبری ابراز داشت: 
تبعیت یعنی دستورات و تدابیر رهبری نباید زمین بماند و 
در اطاعت از بیانات ایشان نباید اما و اگری ایجاد شود و 
اگر این کار اتفاق افتاد مانع از اجرای جنگ نرمی است 

که مد نظر ولی فقیه است.
اجرا نشود  فرامین رهبری  افزود: وقتی  ادامه  وی در 
سرمایه اجتماعی ریزش پیدا میکند و وقتی این دو مولفه 
اصلی آسیب دید، مولفه سوم یعنی ایمان و اعتقاد مردم 

هم آسیب می بیند.
نشانه  را  رهبری  یعنی  اصلی  مولفه  دشمن  تیرهای 
گرفته، چون اگر به هدف بخورد روی ایمان و اراده مردم 

تاثیر دارد و اراده مردم سست می شود.

ایشان در مورد فعالیت های جنگ شناختی دشمن 
تصریح کرد: دشمن در جنگ شناختی بطور اساسی کار 
میکند و وضعیت امروز کشور ما، در وقایع اخیر به خاطر 

تلاش های دشمن است.
سردار شکارچی درباره جنگ شناختی بیان داشت: 
جنگ شناختی اراده و اعتقاد را از مسئول می گیرد. اما 
رشد انقلاب و نظام اسلامی متکی به این چیزها نبود و 
در هر چیزی که اراده کرد موفق شد چون بر پایه اعتقاد 
به رهبری ، مردم ، ایمان و اعتقاد عمل کرد. اولین بلایی 
که جنگ شناختی بر سر مردم می آورد گرفتن اراده است 
و در مرحله بعد ذهن را به سمت این می برد که هرجا 
تجهیزات و فناوری دارد برتر است اما در واقعیت اینطور 
نیست و ما باید زیر ساخت ها را برای جنگ  شناختی 

آماده کنیم.

سردار شکارچی: 

روحانیت جایگاه ویژه ای را برای سامان دادن به جنگ شناختی دارد

سردار نقدی: 

دنیا از ملت ایران بصیرت و ایستادگی
 را خواهد آموخت

معاون هماهنگ کننده سپاه با تاکید بر اینکه رشادت های امروز بسیجیان زمینه ساز 
یک پیروزی بزرگ است، گفت: دنیا از ملت ایران بصیرت و ایستادگی را خواهد 
آموخت و مردم به همگان ثابت می کنند که اسلام ماندنی است و هر کسی مقابل 

شجره انقلاب بلند شود، شکست خواهد خورد. 
سردار محمدرضا نقدی پنجشنبه شب در مراسم اختتامیه نمایشگاه ملی کتاب 
دفاع مقدس، انقلاب اسلامی، مقاومت و پایداری که در مجتمع امام خمینی)ره( قم 
برگزار شد، با بیان اینکه دفاع مقدس یکی از درخشان ترین مقاطع تاریخ بشر است، 
اظهار کرد: شما هیچ جایی را پیدا نمی کنید که مقابل قدرت های شرقی و غربی با 
محدودترین امکانات ایستادگی کند و سربلند و پیروز بیرون بیاید و این اتفاقی است 

که ما در دفاع مقدس شاهد آن بودیم.
وی اضافه کرد: همه قدرت های شیطانی متحد شدند تا انقلاب را از بین ببرند اما 
مردم ایران تنها ایستادند و از تهدید یک فرصت بزرگ برای پیشرفت درست کردند و 
امروز همه دستاوردها و پیشرفت های خود را مدیون دفاع مقدس هستیم چراکه هسته 

اولیه همه پیشرفت ها دفاع مقدس بود.
معاون هماهنگ کننده سپاه خاطرنشان کرد: رزمندگان دفاع مقدس برای آیندگان 
درس های ماندگاری را باقی گذاشتند، درسی که نسل های بعدی نیز آموخته و به 

خوبی از آن بهره گرفته و در عرصه های مختلف توانسته دشمن را شکست دهند.
*دهه هفتادی ها و دهه هشتادی ها دنیا را از دست آمریکا نجات دادند

وی ادامه داد: امروز دهه هفتادی ها و دهه هشتادی های ما دنیایی که آمریکا به 
دنبال بلعیدن آن است را نجات داده اند و این نتیجه درس های دفاع مقدس است.

نقدی گفت: بعد از سقوط امپراطوری شرق، آمریکا خود را تنها قدرت جهان دید و 
اعلام کرد که همه کشورهای دنیا باید تکلیف خود را مشخص کنند و همه نیز جا زدند 
و عقب نشستند و برای مدت های طولانی قرار بود آمریکا طاغوت دنیا باشد اما ندایی 
از حسینیه تهران علیه آمریکا برخواست که ما با شما نیستیم، جوانان دهه هفتادی 
و دهه هشتادی نگذاشتند که این بیان در حد یک شعار بماند و در عرصه عمل به 

فرمان امام عمل کردند.
وی تصریح کرد: قدرت های بزرگ مقابل آمریکا تسلیم شدند اما امروز همه قدرت ها 
متوجه شدند که آمریکا آن قدرتی که تصور می کردند نیست و می توان جلوی آن 

ایستاد و این درس را دهه هشتادی ها و دهه هفتادی ها به جهان دادند.
*امروز ملت ایران دفاع مقدس دیگری را تکرار می کند

نقدی با تاکید بر اینکه جوانان ما از کتاب ابراهیم هادی و دیگر کتب دفاع مقدس 
ایران  ملت  امروز  کرد:  مطرح  فراگرفته اند،  را  مقدس  دفاع  و  مقاومت  درس های 
با بصیرت خود دفاع مقدس دیگری را تکرار می کند و جا دارد این حماسه ها را در 
قالب های هنری بیان کنیم و با هزار زبان این عظمت و بزرگی را برای نسل جوان 

تبیین کنیم و این ها برای همه جوامع بشری درس است.
وی گفت: کتاب های دفاع مقدس مقاومت برابر قدرت های شیطانی را به مردم 
می آموزد و باید این کتب در میان مردم ترویج شود. نقدی با تاکید بر اینکه امروز 
بسیجیان درحال خلق حماسه بزرگ تر هستند، گفت: اگر در دفاع مقدس با دستان 
خالی و مظلومانه مقابل دشمن استادیم اما امروز با بالاترین دستاوردهای نظامی 

رسیده ایم و دشمن از تجهیزات نظامی ایران در هراس است.
*بسیجیان دشمنان را در توطئه اخیر رسوا کردند

وی خاطرنشان کرد: باید روشن شود که جنایتکار کیست؟، بسیجی ها و جوانان 
فداکار این ملت بدون سلاح گرم برای برقراری امنیت مردم و کسبه در میدان حضور 
یافتند و با خون خود نشان دادند که ظالم کیست و مظلوم کیست؟، آن ها می 
خواهند یک تصویر جنایتکار از یک کشور عدالت مدار به دنیا مخابره کنند اما در این 
توطئه رسوا شدند و معلوم شد که انسان هایی را پرورش دادند که طلبه را در تاریکی 

گیر بیاورند و او را در تاریکی به شهادت برسانند.
 نقدی ادامه داد: آن ها هستند که در خیابان ایذه کودک مظلوم را به شهادت 
می رسانند و دنیا هم این صحنه را دیده و متوجه شده که جنایتکار کیست؟ آن ها 
همان هایی هستند که در دفاع مقدس طرفدار صدام بودند و امروز نیز به دنبال آشوب 

در کشور هستند.
از  را  ما  متعال دشمنان  دارد خداوند  تاکید  قرآن  که  کرد: همانطور  اضافه  وی 
احمق ها قرار دارد چراکه دشمن از تجربه خود در دهه ۶0 درس نگرفته که روزی 

100 نفر در تهران شهید می شدند.

معاون فرهنگی وزیر ارشاد:

افزایش تولیدات فرهنگی دفاع مقدس 
نیازمند مشارکت مردم است 

معاون فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: پیشکسوتان و خانواده های 
شهدا در تولید کتاب های دفاع مقدس ظرفیت خوبی دارند و در راستای افزایش 

تولیدات این عرصه نیازمند یک نهضت عمومی هستیم.
یاسر احمدوند شامگاه پنجشنبه در مراسم اختتامیه یازدهمین نمایشگاه ملی کتاب 
دفاع مقدس در مجتمع امام خمینی )ره( قم اظهار داشت:در طول سال گذشته 
شاهد افزایش صدرصدی انتشار کتاب های دفاع مقدس بودیم و این آمار دو برابر 
سال های گذشته بوده که این امر به همت ناشران و حمایت های صورت گرفته دولت 

در این زمینه بوده است.
معاون فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بیان داشت: با عنایت به مطالبه رهبر 
معظم انقلاب برای توجه به آثار کتاب حوزه دفاع مقدس، نیاز است تا برای افزایش 

تولید در این زمینه برنامه ریزی کنیم.
وی ابراز داشت: با توجه به ساز و کار فعلی در عرصه فرهنگی کشور در هیچ حوزه ای 

به اندازه حوزه تولید کتاب دفاع مقدس زمینه برای تولید چند برابری فراهم نیست.
معاون فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: امروز در کشور افراد زیادی از 
جمله پیشکسوتان جبهه و جنگ و خانواده های معظم شهدا داریم که می توانند در 

راستای تولید محتوای کتاب نقش آفرین باشند.
احمدوند گفت: نیازمند یک نهضت عمومی در این زمینه داریم که برنامه ریزی در 

راستای جریان عمومی تولید محتوا در حوزه ایثار و شهادت در حال انجام است.
با  وی افزود: در راستای ترویج و مصرف محتوا فرهنگی نیز پیشنهاد می شود 
استفاده از ظرفیت راهیان نور که اقدام بسیار فاخری است که البته ممکن است 
برای همگان امکان حضور در این سرزمین ها فراهم نباشد، می توان با حضور راویان و 
خوانش کتاب های حوزه دفاع مقدس در مدارس گام های خوبی برای آشنایی نسل 

جوان با این عرصه برداشت.
وی ادامه داد: خوشبختانه نمایشگاه کتاب دفاع مقدس در استان قم با استقبال 
مردمی مواجه شده است و طی این مدت افراد زیادی به این نمایشگاه مراجعه کردند.

معاون فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه داد: جنس مردم قم فرهنگی 
است و ظرفیت های قم در عرصه های فرهنگی بسیار قابل توجه است که باید این 

ظرفیت به فعلیت برسد.
احمدوند با اشاره به حوادث اخیر کشور افزود: حوادث اینگونه در کشور همواره 

وجود داشته است و فتنه های این روزها نیز کشور را بالنده تر می کند.
 

رئیس سازمان حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس سپاه:

عرصه کتاب ابزار موثری برای انتقال پیام 
شهدا است

رئیس سازمان حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس سپاه گفت: عرصه کتاب 
یکی از ابزارهای موثر در راستای انتقال پیام شهدا است که رهبر معظم انقلاب بر آن 

تاکید دارند.
سردار عبدالرضا آزادی شامگاه پنجشنبه در مراسم اختتامیه یازدهمین نمایشگاه 
ملی کتاب دفاع مقدس در مجتمع امام خمینی )ره( قم اظهار داشت: بعد از دو سال 
وقفه کرونایی، نمایشگاه کتاب دفاع مقدس در شهر قم برپا شد که ناشران حوزه دفاع 

مقدس در این زمینه تلاش های فراوانی داشتند.
رئیس سازمان حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس سپاه و بسیج گفت :۹0 

ناشر حوزه دفاع مقدس با ۶ هزار عنوان کتاب در این نمایشگاه حضور داشتند.
از  استان ها  سایر  با  مقایسه  در  قم  مردم  استقبال  داشت:  عنوان  آزادی  سردار 
نمایشگاه دفاع مقدس، انقلاب اسلامی و مقاومت کم نظیر، دل گرم کننده و خارج 

از تصور بود.

مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان قم  خبرداد:

تصویب استفاده از آرد کامل
 در نانوایی های قم 

مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان قم از تصویب استفاده از آرد کامل در نانوایی ها 
با هدف حفظ سلامت عمومی و ارتقا کیفیت نان خبر داد.

سعید محمدی در قرارگاه نان کامل فرمانداری قم از تصویب کاهش سبوس گیری 
انواع نان در نانوایی های استان خبر داد و گفت: دامنه سبوس گیری در نان بربری 
در حال حاضر 1۸ تا 21 درصد است که به 1۸ درصد کاهش می یابد، سبوس گیری 
نان لواش و تافتون نیز از 1۸ درصد به 15 درصد و نان سنگک هم از 12 درصد به 10 

درصد کاهش می یابد.
وی با اشاره به اینکه این مصوبه با همکاری اتحادیه نانوایی های قم و 5 واحد تولید 
کننده آرد اتخاذ شده است، گفت: کارخانه ها از تولید آرد کامل استقبال می کنند و 
خطوط تولید این نوع آرد به بهره برداری رسیده و در حال دریافت مجوز های لازم برای 

توزیع آرد کامل در بین نانوای ها هستند.
محمدی با اشاره به اینکه در بین مردم هم فرهنگ مصرف نان با آرد کامل وجود دارد، 
گفت: تیرگی نان نشان از کیفیت بد نان نیست بلکه نان سبوس دار نشان از کیفیت 

مطلوب نان است.
مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان قم با اشاره به اینکه در حال حاضر 35 
واحد نانوایی قم اقدام به عرضه نان با سبوس کامل می کنند، گفت: به مرور زمان 
هرچه استقبال عمومی از نان سبوس دار افزایش یابد این نوع پخت نان نیز در بین 

نانوایی های شهر افزایش خواهد یافت.
وی در خصوص علت استقبال کم نانوایی ها به این نوع آرد، افزود: نگرانی نانوایی ها از 

این است که این نوع نان پخت شود و مورد استقبال مردم قرار نگیرد.
مدیر کل استاندارد استان قم هم با اشاره به نمونه گیری های انجام شده از 12 نانوایی 
در مناطق مختلف شهر و 5 کارخانه تولید آرد قم در خصوص میزان سبوس آرد، گفت: 
بر اساس نمونه گیری های انجام شده در مهر ماه درصد سبوس گیری نان سنگک بین 
10 تا 11 درصد رسیده است که این درصد در سال های گذشته حدود 20 درصد بوده 

است.
محمدهادی سماواتی،  افزود: بر اساس نمونه گیری صورت گرفته در نان لواش و 
تافتون درصد سبوس گیری 20 درصد است و برای نان بربری 21 درصد که بر اساس 
استاندارد ها نان لواش و تافتون باید بین 12 تا 1۸ درصد و نان بربری هم بین 1۸ تا 

21 درصد باشد.
سماواتی با تاکید بر اینکه مردم برای سلامت خود باید نان کامل یا درصد سبوس 
گیری کم را از نانوایی ها مطالبه کنند، افزود: نوع پخت نان در نانوایی ها را در خواست 
مردم تعیین می کند و با توجه به تاثیر نان با سبوس کامل در سلامت مردم این نوع نان 

باید بیشتر در سبد غذایی مردم قرار بگیرد.
وی با اشاره به اینکه ذهنیتی در بین مردم وجود دارد که نان هرچه سفید تر باشد از 
کیفیت و سلامت بیشتری برخوردار است، افزود: باید مردم بدانند که نان تیره و سبوس 
دار از کیفیت بالاتری برخوردار است و هر چه مردم بیشتر از نان تیره استقبال کنند 

اقبال تولید کنندگان آرد و نانوا ها از این نوع آرد افزایش خواهد یافت.
 

مدیرکل کمیته امداد استان قم خبرداد: 

پرداخت۷۶۰ میلیارد ریال کمک معیشت 
به مددجویان 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( قم با اشاره به شاخص ترین فعالیت های این 
نهاد در این استان طی نیمه نخست سال جاری گفت: 3۹ هزار و 272 مددجو در قالب 

24 هزار و 713 خانوار، 7۶0 میلیارد ریال کمک معیشت دریافت کردند. 
محسن مسعودیان راد در گفت وگویی همچنین افزود: 47 میلیارد ریال خدمات 

بهداشتی، درمانی و بیمه نیز برای هشت هزار و ۹۸1 مددجو تامین شده است.
وی پرداخت 40 میلیارد ریال ودیعه و اجاره مسکن به یک هزار و 454 خانوار را مورد 
اشاره قرار داد و گفت: حدود 32 میلیارد ریال نیز برای احداث و تعمیر مسکن 114 

منزل مددجو هزینه شده است.
مدیرکل کمیته امداد استان قم با اشاره به پرداخت حدود 33 میلیارد ریال برای کمک 
به ازدواج ۶1۹ نوعروس و داماد نیازمند بیان داشت: پرداخت 210 میلیارد ریال وام 

ضروری برای گره گشایی 2 هزار و 44۶ نیازمند نیز از دیگر فعالیت ها به شمار می آید.
وی با تاکید بر 470 میلیارد ریال کمک موردی برای رفع مشکل های نیازمندان 
خاطرنشان کرد: 712 میلیارد و 300 میلیون ریال نیز برای اشتغال ۸3۹ نفر پرداخت 

کرده ایم.
مسعودیان راد با اشاره به این که به هفت هزار و 7۸1 دانش آموز، دانشجو و طلبه نیز 
خدمات فرهنگی ارائه شد گفت: 270 میلیارد ریال کمک های 31 هزار حامی به ۶ هزار 

فرزند یتیم و محسنین نیز بخش دیگری از فعالیت هاست.
وی با اشاره به جمع آوری بیش از 140 میلیارد ریال صدقه و 211 میلیارد و 500 
میلیون ریال زکات بیان کرد: مجموع مشارکت های مردمی نیز طی این مدت بیش از 

یک هزار و 1۶7 میلیارد ریال بوده است.

مسئول واحد فرش آستان مقدس قم خبرداد:

نگهداری از 4۰۰۰ متر فرش دستباف
 به همت ۵۰ خادم حرم مطهر 

مسئول واحد فرش آستان مقدس قم با اشاره به تعمیر و نگهداری از 4 هزار و 500 
تخته فرش ماشینی در حرم مطهر گفت: بیش از 50 خادم افتخاری در بخش تعمیرات 
فرش های دستباف و ماشینی فعالیت دارند و ماهانه 300 مترسردوزی فرش های 

دستباف را انجام می دهند. 
محمد فخاردر گفت وگویی اظهار کرد: در این آستان مقدس بیش از 4 هزار و 500 
تخته فرش ماشینی و بیش از 4 هزار متر فرش دستباف وجود دارد که خدمات تعمیر، 

رفوکاری و نگهداری آن به صورت پیوسته در حال انجام است.
وی با بیان اینکه برای تعمیر و نگهداری فرش های حرم مطهر بانوی کرامت حدود 50 
خادم افتخاری در طول هفته و دو خادم رسمی به صورت تمام وقت فعالیت می کنند، 
گفت:  با توجه به اینکه فرش های ناقص از رده خارج شده است میزان تعمیرات کاهش 
یافته و یک روز در هفته تعمیرات فرش های دستباف به صورت دستی انجام و در ماه 

حدود 300 متر نیز سردوزی  فرش های دستباف با چرخ انجام می شود.
پارگی، ریختگی،  تعمیر  افزود:  بانوی کرامت  مسئول واحد فرش آستان مقدس 
سوختگی، وصله و ریشه دوزی از جمله تعمیراتی است که روی فرش های دستباف 
انجام می شود و رسیدگی به پرز، لایه های رویی فرش و شست وشو نیز از جمله خدمات 

نگهداری فرش های حرم مطهر بانوی کرامت است.
وی با بیان اینکه فرش های دستباف حرم مطهر به صورت دوره ای هر دو ماه یک 
بار مورد بازدید قرار می گیرد، افزود: شست و شوی این فرش ها نیز هر سه ماه یک بار 
انجام می شود تا خاک گرفتگی باعث شکستگی فرش ها نشود. فخار با بیان اینکه هر 
هفته 35 تخته فرش ماشینی حرم مطهر نیز تحت تعمیراتی از قبیل رفوکاری و لکه 
گیری قرار می گیرد، گفت: در حالت عادی میانگین روزانه 25 تخته فرش ماشینی نیز 

سردوزی می شود که بخش عمده کار واحد فرش را شامل می شود.
 

با تجلیل  ازفعالان حوزه فرهنگی و نشر دفاع مقدس ؛

نمایشگاه ملی کتاب دفاع مقدس در قم 
پایان یافت

و  آئین اختتامیه یازدهمین نمایشگاه ملی کتاب دفاع مقدس، انقلاب اسلامی 
مقاومت و پایداری  پنجشنبه شب درقم برگزار شد.

براساس این گزارش، بیش از ۹0 ناشر فعال در حوزه دفاع مقدس در ۸0 غرفه ۶ هزار 
عنوان کتاب را در قالب یازدهمین نمایشگاه ملی کتاب دفاع مقدس، انقلاب اسلامی و 

مقاومت و پایداری از 1۹ آبان در معرض دید مردم قم قرار داده اند.
این نمایشگاه  روز جمعه  در مجمتع فرهنگی امام خمینی )ره( قم به کار خود پایان 
این  انقلاب اسلامی در  پاسداران  داد. سردار نقدی معاون هماهنگ کننده سپاه 
مراسم با بیان اینکه ۸ سال دفاع مقدس درخشان ترین قطعه تاریخ کشورمان و در ابعاد 
گسترده تر دنیاست، گفت: در تاریخ سابقه ندارد ملتی با تکیه بر باور ها و اعتقادات در 
مقابل همه دنیا ایستاد. وی افزود: ملت ایران با الگو گیری از ۸ سال دفاع مقدس در 
مسیر پیشرفت حرکت کرد و امروز در عرصه های مختلف به موفقیت های چشمگیر 
دست یافت. در پایان این مراسم از نویسندگان، ناشران و غرفه داران و فعالان حوزه 

فرهنگی و نشر دفاع مقدس تجلیل شد.

استاد حوزه علمیه گفت: با اشاره به زیارت بقعه 
متبرکه این امامزاده واجب التعظیم و امامزادگان 
چهل اختران از سوی گروه زیادی از زوار پاکستانی، 
هندی و دیگر زائران خارجی تصریح کرد: مردم قم 
مفتخر به میزبانی از ایشان و زندگی در مجاورت 

آرامگاه مطهر ایشان هستند.
آیین  در  قمی  حسینی  حجت الاسلام 
ابن  مبرقع  موسی  حضرت  وفات  شب  سوگواری 
در  شب  چهارشنبه  که  السلام(  الجواد)علیهما 
بقعه متبرکه این امامزاده واجب التعظیم برگزار شد 
اظهار کرد: بعد از قرآن کریم، معارف دینی خود را 
از روایات اهل بیت)ع(، مناجات های آن بزرگواران و 
زیارتنامه هایشان دریافت می کنیم و تفاوتی هم بین 

آنها نیست.
وی افزود: همانطور که معارف دینی را از کلام 
ائمه اطهار)ع( می آموزیم می توانیم معارفی را هم از 

ادعیه منسوب به آنها دریافت کنیم.
یکی  اینکه  بیان  با  قم  علمیه  حوزه  استاد  این 
تاریخ  برکت ترین مواردی که شیعه در طول  پُر  از 
گفت:  هستند  زیارتنامه ها  کرده،  استفاده  آن  از 
زیارتنامه ها برای امامان و امامزادگان تنظیم شده و 

معارف بلندی در آنها نهفته است.
وی با اشاره به مفهوم و دلایل مسئله زیارت عنوان 
کرد: علامه امینی در جلد پنجم »الغدیر« نوشته 
است »زیارت« در صدر اسلام وجود داشته و مردم 
از  ولی  می رفتند  محمد)ص(  حضرت  زیارت  به 
قرن هشتم که ابن تیمیه یعنی پدر فکری وهابیت 
نظراتش را بیان کرد، زیارت به نوعی از شرک تعبیر 
شد البته او در زمان خودش مخالفان فراوانی داشت 
و حتی به زندان افتاد و علمای اهل سنت هم با 
او مبارزه می کردند اما 400 سال بعد، محمد بن 
عبدالوهاب افکار او را در لوای شمشیر آل سعود 

احیا کرد.
علمای  که  حجاز  در  داد:  ادامه  قمی  حسینی 
کنند،  مبارزه  او  با  تا  نداشتند  حضور  فراوانی 
اندیشه های ابن تیمیه گسترش یافت و به وهابیت 

امروزی رسید.
استاد حوزه علمیه قم با بیان اینکه خداوند در 

سوره مبارکه نساء آیه ۶4 و همچنین آیه ۹7 سوره 
اشاره کرده است  زیارت  به مسئله  یوسف  مبارکه 
رْسَلْنَا مِنْ 

َ
گفت: در آیه نخست می خوانیم که »وَمَا أ

نْفُسَهُمْ 
َ
هُمْ إِذْ ظَلَمُوا أ نَّ

َ
هِ ۚ وَلَوْ أ رَسُولٍ إِلَاّ لِیُطَاعَ بِإِذْنِ اللَّ

سُولُ لَوَجَدُوا  هَ وَاسْتَغْفَرَ لَهُمُ الرَّ جَاءُوكَ فَاسْتَغْفَرُوا اللَّ
ابًا رَحِیمًا« به این معنا که اگر هنگامی که  هَ تَوَّ اللَّ
آنان )گروه منافق( بر خود ستم کردند به تو رجوع 
می کردند و از کردار خود به خدا توبه نموده و تو 
هم برای آنها استغفار می کردی و از خدا آمرزش 
می خواستی، در این حال البته خدا را توبه پذیر و 

مهربان می یافتند.
بَانَا 

َ
وی افزود: در آیه بعدی هم آمده است »قَالُوا یَا أ

ا خَاطِئِینَ« در آن حال برادران  ا کُنَّ اسْتَغْفِرْ لَنَا ذُنُوبَنَا إِنَّ
یوسف عرضه داشتند: ای پدر بر تقصیراتمان از خدا 
آمرزش طلب که ما خطای بزرگ مرتکب شده ایم 
که این هم به معنای توسل به کسی است که نزد 

خداوند آبرو دارد و می تواند برای دیگران دعا کند.
حسینی قمی با بیان اینکه »زیارت« و »شفاعت 
و توسل« اختلاف میان شیعه و اهل سنت نیست 
گفت: اختلاف نظر اصلی با گروهی وهابی است که 
زیارت را شرک می داند چه اینکه اهل سنت هم به 
مسئله زیارت اهمیت می دهند و به قبور بزرگان خود 

و همچنین امامان شیعه می روند.
این استاد حوزه علمیه قم خاطرنشان کرد: نشانه 
وفای ما به عهد با اهل بیت عصمت و طهارت این 
است که به زیارت قبور مطهر ایشان و همچنین 

فرزندان و نوادگانشان برویم.
به خاطر  قم  در  زندگی  برکت  اینکه  بیان  با  وی 
به  ایشان  مطهر  آرامگاه  و  امامزادگان  حضور 
خصوص حضرت فاطمه معصومه)س( است گفت: 
یکی دیگر از این بزرگان، حضرت موسی مبرقع)ع( 
است که فرزند بلافصل امام جواد)ع( و برادر امام 

هادی)ع( بوده اند.
حسینی قمی با اشاره به زیارت بقعه متبرکه این 
امامزاده واجب التعظیم و امامزادگان چهل اختران 
و  هندی  پاکستانی،  زوار  از  زیادی  گروه  سوی  از 
دیگر زائران خارجی تصریح کرد: مردم قم مفتخر به 
میزبانی از ایشان و زندگی در مجاورت آرامگاه مطهر 

ایشان هستند.
وی ادامه داد: عده ای از ری نزد امام صادق)ع( 
رفتند و ایشان به آنها فرمود »مرحبا باخواننا من قم« 
و ادامه دادند مردم قم اهل رکوع و سجود و قیام و 
قعود هستند و اول کسانی هستند که وجوهات 

شرعیه خود را برای اهل بیت)ع( می فرستند.

حجت الاسلام حسینی قمی:

مردم قم افتخار میزبانی از حضرت موسی مبرقع)ع( را دارند

مسئول سازمان فضای مجازی بسیج استان قم گفت: در چهارمین رویداد ملی 
تولید محتوای دیجیتال بسیج قم 40 تیم که بیش از 300 نفر بودند به رقابت با یکدیگر 

پرداختند. 
سیدمحمد حسن یزدی نژاد در حاشیه برگزاری چهارمین رویداد ملی تولید محتوای 
دیجیتال بسیج قم در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشت: امروز اهمیت فضای مجازی 
به قدری است که رهبر معظم انقلاب اهمیت آن را در حد معجزه قرن بیستم یعنی 

انقلاب اسلامی می دانند همین اهمیت باعث برگزاری این رویداد است.
وی ادامه داد: نمایش توانمندی های تخصصی بسیج در عرصه ی تولید محتوای 
دیجیتال در بستر فضای مجازی، ارتقاء و رشد توانمندی های فنی و خلاقانه نیروهای 
مردمی در عرصه ی تولید محتوای بسیج و شناسایی استعدادهای برتر مردمی در حوزه 
تولید محتوای دیجیتال با هدف اشتغال زایی و رونق اقتصاد کسب  و کارهای مجازی و 

دیجیتال بومی از جمله اهداف برگزاری این رویداد است.
مسئول سازمان فضای مجازی بسیج استان قم با اشاره به موضوعات اعلام شده 
برای رقابت، بیان کرد:شهید و شهادت، فرهنگ ایرانی اسلامی، اقتدار ملی، جهاد 

خدمت، سلامت و ورزش از جمله موضوعات اعلام شده برای رقابت تیم ها است.
وی ادامه داد: این رقابت از ساعت ۸ صبح روز چهارشنبه آغاز شده است و روز جمعه 

به پایان رسید.
یزدی نژاد با اشاره به کارگاه های آموزشی، خاطرنشان کرد: در حاشیه برگزاری این 
رویداد کارگاه های آموزشی برای تیم ها توسط اساتید مجرب دعوت شده به رویداد که 

مشاوره تیم ها هم هستند برگزار می شود.
وی تاکید کرد: چهارمین رویداد سراسری تولید محتوای دیجیتال استان قم به 
صورت حضوری در سه بخش بازی سازی )ویژه تلفن همراه(، انیمیشن و اپلیکیشن 

در حال برگزاری است.
مسئول سازمان فضای مجازی بسیج استان قم با اشاره به تعداد شرکت کنندگان و 
تیم های حاضر در رویداد، عنوان کرد: در حال حاضر بیش از 40 تیم که مجموعا 300 

نفر هستند در حال رقابت با یکدیگر هستند.
وی خاطرنشان کرد: جوایز در هر بخش تیم اول: 100 میلیون ریال ، تیم دوم: ۸0 
میلیون ریال و تیم سوم: 50 میلیون ریال در یافت خواهد کرد همچنین جایزه ویژه 

170 میلیون ریالی برای تیم منتخب هم در نظر گرفته شده است.
عضو هیئت  رئیسه شورای اسلامی شهر قم:

حمایت مدیریت شهری از آثار رویداد تولید محتوای دیجیتال بسیج 
عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم نیز در حاشیه این رویداد ملی در جمع  
خبرنگاران گفت: یکی از برنامه هایی که می توان به صورت جدی آن را پیگیری کرد این 
است که برنامه هایی که شهرداری و یا مدیریت شهری در زمینه فرهنگ شهروندی و 
فرهنگ انقلابی جامعه انقلابی ایران و قم دارد با استفاده از آثار موفق در رویداد تولید 

محتوای دیجیتال بسیج باشد. 
نرجس نیازمند اظهار داشت: رویداد تولید محتوای دیجیتال بسیج یک کار جدید 
است ازآنجایی که این رویداد در برنامه های کنگره ملی شهدای استان قم نیز گنجانده 

شده است و با حضور و شور و علاقه جوانان همراه است مثبت ارزیابی می شود.
وی ادامه داد: اجرای این نوع برنامه ها باید بیشتر شود روی آوردن به تولید محصولات 
هنری در زمانی که با حمله ترکیبی دشمن روبرو هستیم قابل تقدیر است؛ زیرا ظرفیت 
و استعدادی که جوانان ما در این زمینه دارند به بهتر شناخته شدن ارزش های انقلاب 

و شهدا و آشنایی آنها با شهدا کمک می کند.
چنین  نکردند  درک  را  مقدس  دفاع  دوران  ما  جوانان  کرد:  خاطرنشان  نیازمند 
رویدادهایی که به تولید آثار هنری می پردازد به شناخت جوانان از ارزش های انقلاب 
کمک می کند؛ زیرا خودشان دخیل در مسئله هستند، عصر دیجیتال و رسانه است و 

تمامی رسانه ها در اختیار قدرت های جهانی قرار دارد و نباید این میدان را خالی کنیم.
عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم تصریح کرد: امیدواریم این رویدادها 
به صورت بیشتر و مؤثرتر پیگیری و اجرا شود؛ زیرا جوانان امروز جامعه استعداد و 

آشنایی بسیار خوبی در این زمینه دارند که می توانند هنرهای عالی را تولید کنند.
وی در پاسخ به این سوال که آیا مدیریت شهری در برنامه های خود از تولیدات این 
رویداد استفاده خواهد کرد تا مشوقی برای شرکت کنندگان باشد؟ گفت: یکی از 
برنامه هایی که می توان به صورت جدی آن را پیگیری کرد این است که برنامه هایی که 
شهرداری و یا مدیریت شهری در زمینه فرهنگ شهروندی و فرهنگ انقلابی جامعه 
انقلابی ایران و قم دارد با استفاده از آثار موفق در این رویداد باشد، زیرا حمایتی مالی 
حتی در تولیدات کوچک از این جوانان باعث پیشرفت بیشتر آنها در تولید محتوای 

دیجیتال و ایجاد یک تیم قوی می شود.
سرپرست سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم:

تولید محتوای فاخر در فضای مجازی انجام رسالت اجتماعی است
سرپرست سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم  نیز در حاشیه این 
رویداد ملی در جمع  خبرنگاران گفت: افراد حاضر در رویداد در ابتدا به رهنمودهای 
رهبری لبیک گفته اند و سپس به وظیفه و رسالت اجتماعی خود که حضور در فضای 

مجازی و تولید محتوای فاخر در آن است پرداخته اند. 
علی مؤمن حجازی اظهار داشت: از دیدن این همه طیف مختلفی سنی که از 

نوجوان تا دهه پنجاهی در این رویداد حضور دارند بسیار خوشحال شدم.
وی ادامه داد: افراد حاضر در رویداد در ابتدا به رهنمودهای رهبری لبیک گفته اند و 
سپس به وظیفه و رسالت اجتماعی خود که حضور در فضای مجازی و تولید محتوای 

فاخر در آن است انجام داده اند و سهم خود را در این بازار اجرایی کرده اند.
ما  کرد:  تصریح  قم  شهرداری  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  سازمان  سرپرست 
مشخصا برای حمایت از ایده هایی که در راستای شهر هوشمند و خدمات شهری 

است در این رویداد حاضر شدیم.
وی خاطرنشان کرد: موضوع تیم های حاضر در رویداد بسیار خوب است و چندین 

موضوع هم در راستای سیاست های ما است که قول مساعدت دادیم.
عضو شورای شهر قم مطرح کرد:

حمایت و پشتیبانی از ۱۰طرح و ایده رویداد بسیج
عضو شورای اسلامی شهر قم نیز در حاشیه این رویداد ملی در جمع  خبرنگاران با 
اشاره به حضور طیف عظیمی از نوجوانان و جوانان در رویداد بسیج، گفت: از 10ایده 
و طرح رویداد بسیج که با سیاست ها و اولویت های شهر همراه باشد حمایت و 
پشتیبانی خواهیم کرد.  سید محمدحسین دهناد اظهار داشت: حضور طیف زیادی 
از نوجوانان و جوانان که ایده های خود را در حال مطرح کردند در ابتدای ورود به 
رویداد جلب توجه می کند. وی ادامه داد: در این رویداد در زمینه ای مختلفی از جمله 
اپلیکیشن و سرویس های نرم افزاری تا محتوای انیمیشن و یا پویانمایی در حال تولید 
آثار فاخر هستند. عضو شورای شهر قم با اشاره به اینکه مدیریت شهری با بیش از 
370نوع ماموریت در شهر روبرو است، گفت: این ماموریت های از بدو تولد یک انسان 
تا انتهای زندگی او می باشد. وی اضافه کرد: رفتار مناسب شهروندان در گرو آموزش 
مناسب مخصوصا در سنین پایین است به همین دلیل اعلام آمادگی کردیم در حوزه 

حمل و نقل و مخاطبان بخصوص دانش آموزان از طرح ها حمایت می کنیم.
دهناد در ادامه اضافه کرد: ما قول داده ایم از 10اثری که در زمینه های مختلف با 
دید بحث های حمل و نقلی، ایمنی و بحث هایی که در اولویت شهری وسیاست ما 

قرار دارد حمایت کنیم.
وی بیان کرد: قول حمایت ما مختص این رویداد نیست و بعد از این رویداد سفارش 

می دهیم و با حمایت مالی از تیم ها پشتیبانی می کنیم.

مسئول سازمان فضای مجازی بسیج استان قم عنوان کرد:

چهارمین رویداد تولید محتوای بسیج قم به پایان رسید 
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یک کارشناس حوزه انرژی مطرح کرد:

مافیای مخالف برجام بدنبال انحصار
 در فروش نفت 

یک کارشناس حوزه انرژی گفت: تا مدیریت اقتصاد و نظام بانکی شفاف نشود، تا 
FATF تصویت نشود وضع به همین شکل است مافیا از هر حرکت اقتصادی دولت به 

نفع خودشان سود می کند و این منافع ملی است که متضرر می شود.
با  آبان ماه(   11( چهارشنبه  روز  نشست  در  دولت  هیئت  گزارش،  این  براساس 
آیین نامه اجرایی جزء )1( بند )ز( تبصره 1۹ ماده واحده قانون بودجه 1401 کل 
کشور که مربوط به فروش نفت از سوی اشخاص مورد تأیید دستگاه های اجرایی 
می شود، موافقت کرد و مصوبه مذکور در تاریخ 1۸ آبان در نامه ای از سوی معاون اول 

رئیس جمهوری ابلاغ شد.
در بند )ز( و جزء )1( این بند آمده است: به منظور اجرای تکالیف این قانون و در 
صورت درخواست دستگاه های اجرایی دارای اعتبار از محل مصارف عمومی دولت، 
صندوق های بازنشستگی کشوری، لشکری و تأمین اجتماعی، همچنین در اجرای 
ماده )۹0( قانون اجرای سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی، به دولت اجازه 
داده می شود از طریق شرکت ملی نفت ایران نسبت به فروش نفت خام و میعانات 
گازی صادراتی به اشخاص معرفی شده توسط دستگاه های اجرایی پس از تأیید آنها 
توسط وزارت نفت و بر اساس قیمت روز صادراتی شرکت ملی نفت ایران و در سقف 

منابع بند )ب( تبصره )1( این قانون اقدام کند.
محمود خاقانی در ارزیابی فروش نفت از سوی افراد به ایلنا گفت: در این خصوص 
اعلام شده به اشخاصی که وزارت نفت تائید می کند اجازه فروش نفت داده شود، 
اما مشخص نشده بر اساس چه ضوابطی این اشخاص را مورد تائید قرار می دهد، 

همچنین این قانون صراحت ندارد که این اشخاص حقیقی هستند و یا حقوقی. 
وی افزود: جزء "یک" بند "ز" تبصره "1۹" ماده واحده قانون بودجه 1401 فروش 
نفت از سوی اشخاص مورد تائید دستگاه های اجرایی است اما این روش در حالی که 
قانون نبود هم در دولت احمدی نژاد اجرا شد، یعنی پلیس و یا یک وزارتخانه ای برای 
تامین هزینه هایی که کسری بودجه داشت مجوز گرفتند که از جزیره خارک محموله 
دریافت و بفروشند و مشکل بودجه شان را حل کنند. این اقدام در مورد پلیس انجام 
شد، وقتی دولت یازدهم مستقر شد در خصوص محموله هایی که به این نحو فروخته 
شده بود سوال شد که چگونه به فروش رفته و پول آن کجا رفته تا اینکه به مافیای بابک 
زنجانی رسیدند. در هر حال اکنون نیز این قانون شفاف نیست که چه کسی در اجرا 
نظارت دارد. این کارشناس حوزه انرژی با بیان اینکه این قانون بد نوشته شده یعنی 
قانونگذار در انشای قانون دقت بیشتری نداشته و شفاف نیست، تصریح کرد: از دولت 
نهم به بعد در کشور ما به بهانه تحریم و ضرورت دور زدن تحریم اقتصاد کلان شفاف 
نیست و کسانی در اقتصاد فعال هستند که به مافیای دارو، مافیای قطعات یدکی و 
خوراکی شهرت یافته اند و بخش اعظم صادرت غیر نفتی کشور را هم در دست دارند. 
حال به بهانه این قانون صادرت نفت را هم بدست می گیرند و وارد بازاری می شوند که 
یک مشتری فقط به نام چین داریم، کسانی که به بهانه دور زدن تحریم نفت خام را 
تحویل می گیرند و به بهانه این که نباید اسم شان فاش شود مخفی می فروشند و هر 
کدام با دیگری در قیمت رقابت می کند، این در حالی است که شرکت نفت نیز برای 
دور زدن تحریم سعی می کند ارزان تر از روسیه نفت را در بازار شرق بفروشد، بنابراین 
اکنون این نگرانی وجود دارد که از نفت خام شرکت نفت فروش نرود و روی دستش 
بماند. وی بیان داشت: اکنون پیشنهاد من این است که اگر قرار است این قانون اجرا 
شود و  وزارت نفت اشخاصی را که صاحب امتیاز بوده و محق هستند که محموله نفت 
خام را در بازار بفروشند، بهتر است نفت را در اختیار بیمارستان ها حداقل بیمارستان 
صنعت نفت هم قرار دهند تا بتوانند مشکلات مالی را حل کرده و بیمارستان ها را بهتر 

مدیریت کنند.
تا FATF تصویت نشود وضع به همین شکل است

خاقانی با تاکید بر اینکه باید شفاف سازی شود که چرا در این قانون منافع ملی به 
اندازه کافی مدنظر قرار نگرفته، درباره تجربه فروش نفت از سوی افراد در دیگر کشورها 
گفت: در صنعت نفت چه قبل و چه بعد از انقلاب این روش برای بازاریابی و فروش 
نفت سابقه نداشته و قانونی نبوده است، در کشورهای دیگر مثلا عراق شرکت های 
چندملیتی از جمله لوک اویل و شرکت های چینی و اروپایی مثل توتال و بی پی و 
شوورن در سرمایه گذاری و قرارداد مشارکت در تولید دارند و یا اینکه حتی دولت ونزوئلا 
به طور پنهان با امریکا در حال مذاکره است، در تمام کشورهای عضو اوپک مثل امارات 
و عربستان شرکت های چندملیتی حضور دارند و با شرکت دولتی آن کشورها قرارداد 
شفافی دارند، مثلا در آرامکو دیگر شرکت ها نیز سهام دارند اما تمام نفت تولیدی را 
خود شرکت می فروشد و به اشخاصی در عربستان این وظیفه را تفویض نمی کند. برای 
اولین بار است که این قانون تنها در ایران تصویب شده و نتیجه آنچه احمدی نژاد انجام 
داد اینکه مافیاهای بزرگی در عرصه صنعت نفت پا به عرصه وجود گذاشتند. وی ادامه 
داد: اکنون همان مافیایی بدنبال صنعت نفت هستند، اقتصاد خرد و کلان را مدیریت 
می کنند و صادرات غیرنفتی را در دست دارند و نمی خواهند برجام به سرانجام برسد، 
فشار وارد می کنند تا فروش نفت را هم در دست بگیرند و این در شرایطی است که 
همواره اعلام می شود نفت فروخته می شود و پول آن نیز به کشور باز می گردد. این 
کارشناس حوزه انرژی تاکید کرد: تا مدیریت اقتصاد و نظام بانکی شفاف نشود، تا 
FATF تصویت نشود وضع به همین شکل است. مافیا از هر حرکت اقتصادی دولت به 

نفع خودشان سود می کند و این منافع ملی است که متضرر می شود.

 رییس اتاق بازرگانی ایران:

تورم باعث افرایش نااطمینانی ها 
دراقتصاد کشور شده است

نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران خاطر نشان کرد: تورم باعث افرایش نااطمینانی ها 
دراقتصاد کشور و غیرقابل پیش بینی کردن آن شده و البته این عدم ترسیم آینده به 

خانواده ها نیز سرایت کرده است.
ریشه  شما  آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  گفت وگویی،  در  سلاح ورزی  حسین 
اعتراضات اخیر را اقتصادی می دانید؟ گفت: من تصور می کنم بخشی از دلایل 
اعتراضات اخیر اقتصادی است و بدون تردید همه دلایل نارضایتی های انباشت 
شده مردم صرفا اقتصادی نیست و تقلیل دادن اعتراضات اخیر به برخی موضوعات 
اجتماعی نیز واقع بینانه به نظر نمی رسد. وی با اشاره به تورم لجام گسیخته حاکم بر 
کشور، خاطر نشان کرد: تورم باعث افرایش نااطمینانی ها دراقتصاد کشور و غیرقابل 
پیش بینی کردن آن شده است. عدم پیش بینی آینده به بنگاه های اقتصادی محدود 
نشده و این عدم ترسیم آینده به خانواده ها نیز سرایت کرده است و آنها تصویر روشنی 
از آینده ندارند. به گفته نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران؛  قدرت خرید مردم به خصوص 

افرادی که حقوق ثابت دریافت می کنند روز به روز کاهش پیدا می کند.
این فعال اقتصادی ادامه داد: اولین اقدام برای بازگشت به شرایط اقتصادی پایدار 
این است که بستری فراهم شود تا اقتصاد ایران دوباره به زنجیره اقتصاد بین المللی 
بازگردد و بتوانیم ابزار کافی برای توسعه صادرات و تعاملات خارجی داشته باشیم؛ 
دولت باید زمینه انضباط مالی را به وجود بیاورد و تا شاهد کسری بودجه این چنینی 
نباشیم.  تورم قابل کنترل است و باید دولت سازوکاری در نظر بگیرد که شاهد کاهش 
روزانه ارزش پول ملی نباشیم. سلاح ورزی این ادعا که تحریم ها در اقتصاد کشور 
و زندگی مردم تاثیر نگذاشته  است را ساده لوحانه دانست و تصریح کرد: مطالبات 
اجتماعی جوانان و طیف گسترده ای از زنان  باید جدی گرفته شود و حل آن در دستور 
کار مسئولان قرار بگیرد. نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران در پاسخ به این پرسش که به 
نظر شما دولت برای جبران کسری بودجه کدام گزینه پیشروی خود را انتخاب خواهد 
کرد؟ گفت: با توجه به مجموعه نارضایتی هایی که وجود دارد و در کنار آن اثر تورمی 
که افزایش قیمت سوخت در کشور ایجاد می کند به نظر می رسد دولت فعلا برنامه ای 
برای افزایش قیمت سوخت نداشته باشد ولی سازوکارهای دیگری که منجر به ناترازی 

بودجه و جبران کسری بودجه می شود را در دستور کار قرار خواهد داد. 

این رو دولت  از  معادن ظرفیت های بسیاری برای رشد اقتصاد کشور دارند، 
مردمی سیزدهم به این بخش به ویژه در مناطق معدن خیزی مانند قم رویکرد 
بسیار جدی داشته، و در عین توجه به مسائل زیست محیطی، عزم خود را برای 

برداشتن موانع و محدودیت های  موجود جزم کرده است. 
براساس این گزارش ،معادن و صنایع معدنی از مزایا و پتانسیل های بالقوه ای 

برای رونق اقتصادی و حل معضل بیکاری و ایجاد شغل برخوردار می باشد.
بخش معدن از گذشته رابطه نزدیکی با صنایع مختلف کشور داشته، و توسعه 
معادن سهم بسزا و تعیین کننده ای در تولید محصول های صنعتی کشور ایفا 
کرده، به گونه ای که در برنامه ششم توسعه اقتصادی کشور، معدن به عنوان یکی 
از اصلی ترین عوامل تحرک و پویایی و به یک معنا، پیشران رشد اقتصادی کشور 

مورد تاکید قرار گرفته است.
به طور کلی بخش معدن و صنایع معدنی به دلایل متعدد در پیشرفت اقتصادی 
کشور نقش حساس و مهمی ایفا می کنند که تجدیدناپذیر بودن منابع و ذخایر 
معدنی و همچنین ماندگاری بالای آنها برای نسل های مختلف یکی از این علل 

به شمار می آید.
همچنین به  تاکید کارشناسان، صنایع معدنی جز انفال و ثروت های ملی جامعه 
محسوب می شود، و ارزش افزوده زیادی دارند، و سرمایه گذاری در این حوزه نیز 

ریسک بالایی دارد.
از سویی، قابلیت های دیگری مانند ارزآوری و توسعه صادرات غیرنفتی و تامین 
نیازهای بخش گسترده ای از صنایع داخلی، اهمیت بخش معدن را برای ارتقای 

اقتصادی کشور مضاعف کرده است.
 قم به عنوان یکی از مناطق و استان های  مهم معدنی، با داشتن 2 درصد ذخایر 

کشور، ظرفیت های عظیمی در تامین مواد اولیه صنایع گوناگون دارد.
به عنوان بزرگترین  این استان، دریاچه نمک  در بین همه معادن موجود در 
دریاچه فصلی و فراشور که در حد فاصل سه استان های قم، سمنان و اصفهان 

قرار گرفته، ظرفیت چشمگیری را دارا می باشد، همچنین سنگ آهک، سنگ 
گچ، مرمریت، باریت، سنگ لاشه ورقه، گرانیت، خاک صنعتی و نمک آبی نیز 
نمونه هایی از 27 تنوع معدنی موجود در این استان با گنجایش ۹00 میلیون تُن 

است. 
 این استان با دارا بودن ۸.۶ میلیون تن ذخیره منگنز بزرگ ترین تولیدکننده 
منگنز در کشور است، و معدن منگنز ونارچ بزرگ ترین معدن تولید منگنز در 
خاورمیانه، در محدوده شهرستان کهک و 30 کیلومتری شهر قم قرار گرفته است.
به منظور بررسی آخرین وضعیت معادن قم و مشکل ها و موانعی که این بخش 
با آن مواجه است با 2 تَن از مسئولان این استان گفت وگو نموده ایم که در ادامه 

می خوانید:
طی سال جاری ۲۶۰ شغل در بخش معدن قم ایجاد شد

رئیس اداره معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت قم با اشاره به صدور 30 
پروانه برداشت معدن در این استان از ابتدای سال جاری تا پایان مهرماه گفت: 

این تعداد مجوز به اشتغال 2۶0 تن منجر شده است.
محمد جواد آخوندی افزود: حجم استخراج واقعی معدن استان طی این مدت 

2 هزار و ۹7۸ تُن بوده است.
وی سرمایه گذاری پروانه های صادره را 1۶۸ هزار و ۹23 میلیون ریال ذکر کرد 
و گفت: مساحت پروانه های صادره نیز 2.3 کیلومتر مربع و ذخیره پروانه های 

صادره هم پنج هزار و ۶۸ تن است.
پروانه  انتقال  نیز  فقره  و چهار  پروانه  تمدید  فقره  امسال 1۸  آخوندی گفت: 

صورت گرفته است.
رئیس اداره معادن قم با ذکر این نکته که در این مدت همچنین یک فقره پروانه 
اکتشاف و یک فقره گواهی نیز صادر شد، بیان داشت: در مجموع 1۹ فقره پروانه 

اکتشاف و ۹ گواهی اکتشاف موجود است.
وی همچنین با اشاره به اینکه کل پروانه های بهره برداری استان 1۹۸ فقره است 

افزود: الان قم دارای ۹5 معدن فعال با هزار و 1۹4 اشتغال است.
 وی ادامه داد: 4۸ معدن غیرفعال و حدود 50 معدن نیز در وضعیت راکد قرار 
دارد، و بهره بردار ندارند که پروانه برخی از این معادن از طریق مزایده در حال 

واگذاری است.
وی در ادامه کل مجوزهای بهره برداری از معادن استان را 1۶۸ فقره ذکر کرد و 

گفت: 27 فقره مجوز برداشت، دارای اعتبار است که 252 اشتغال دارد.
پهنه های  وضعیت  آخرین  بر  مبنی  سوالی  به  پاسخ  در  قم  صمت  مقام  این 
اکتشافی استان همچنین تصریح کرد: پهنه های اکتشافی استان در حال حاضر 
در اختیار ایمیدرو، زمین شناسی و شرکت ملی مس است که در مورد سازمان 

زمین شناسی پروانه های بهره برداری صادر شده 11 فقره است.
وی گفت: 12 محدوده اکتشافی در اختیار ایمیدرو و پنج محدوده اکتشافی هم 

تحت مدیریت شرکت ملی مس می باشد.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه به منظور توسعه فعالیت های معدنی و 
نوسازی ماشین آلات چه تسهیلاتی برای بهره برداران در نظر گرفته شده یادآور 
با  تسهیلات  از  استفاده  برای  معدنی،  ماشین آلات  تامین  جهت  امسال  شد: 
استفاده از ضمانت نامه صندوق بیمه سرمایه گذاری های معدن، اقدام هایی شده ، 
همچنین در خصوص واردات ماشین آلات معدنی نیز طبق جدیدترین بخش نامه 

وزارت صنعت، معدن، تجارت شاهد تسهیل گیری خوبی هستیم.
برای  اقدام هایی  چه  سیزدهم  دولت  در  که  سوال  این  به  پاسخ  در  آخوندی 
استفاده از ظرفیت معادن استان شده، پیگیری به نتیجه رساندن مزایده سراسری 
کشوری را از جمله آن دانست و گفت: این موضوع سال قبل با بیش از 100 
محدوده معدنی و واگذاری 4۶ محدوده معدنی شامل محدوده های اکتشافی و 
بهره برداری انجام شد، و اکنون نیز این مزایده همانند سال قبل به صورت کشوری 

در حال برگزاری است و حدود 100 محدوده آماده واگذاری است.
رئیس اداره معادن استان در پاسخ به این سوال که موانع اصلی گرفتن مجوز 
پروانه های  صدور  مانع  مهمترین  گفت:  چیست؟  استخراج  و  اکتشاف  پروانه 
اکتشاف، مخالفت های پیاپی و متاسفانه زیاد منابع طبیعی است، به نحوی که با 

بیش از ۹۸ درصد مساحت های استعلام شده مخالفت می شود.
۲۸۵ فقره استعلام اکتشاف معادن قم تایید شد

 مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری قم نیز با اشاره به فعالیت های معدنی شامل 
صدور پروانه اکتشاف و مجوز برداشت در عرصه های منابع طبیعی استان گفت: 
از سال ۹2 تا پایان نیمه نخست سال جاری با 2۸5 فقره استعلام صورت گرفته 

برای اکتشاف موافقت شده است.
محمد شعاعی افزود: تعداد کل استعلام ها در این مدت ۸7۶ فقره بوده است.

وی مساحت مورد استعلام را بیش از 3۸5 هزار و ۶۶1 هکتار ذکر کرد و گفت: 
از این وسعت با اکتشاف 2 هزار و ۶5۹ هکتار موافقت شد.

مدیرکل منابع طبیعی استان با بیان اینکه با 22 درصد استعلام ها موافقت شده 
خاطرنشان کرد: اکتشاف هفت دهم درصد کل مساحت استعلام شده نیز مورد 

قبول قرار گرفته است.
مدیریت  برای  اداره کل  این  تدابیر  پیرامون  دیگری  سوال  به  پاسخ  در  وی 
اکتشاف های معادن بیان داشت: یکی از مشکل هایی که در استان داریم، بحث 
معادن است، ما مخالف معدن نیستیم چون منابع طبیعی در راستای توسعه 

استان همراهی می کند ولی قانون معادن باید اصلاح شود.
می شود،  ارائه  معدن  اکتشاف  برای  که  درخواست هایی  افزود:  شعاعی 
مثبت  جواب  درخواست ها  این  به  که  صورتی  در  دارد  بالایی  مساحت های 
داده شود، دیگر هیچ زمین و عرصه ای در اختیار دولت نخواهد بود، و همه به 

معدن کاران تعلق می گیرد.
وی بیان کرد: فارغ از این مساله، تکنولوژی استخراج و بهره برداری معدن در 
استان نیز قدیمی است، و اگر تجهیزات به روز رسانی شود، با کمترین تخریب 

منابع طبیعی، کار اکتشاف انجام می شود.

بررسی آخرین وضعیت معادن قم و مشکلات و موانع پیش روی ؛

قم؛فرصت های معدنی با چالش  زیست محیطی

مدیر بورس منطقه ای قم خبرداد:

تضمین سود ۲۰ درصدی سبد سهام زیر ۱۰۰ میلیون تومان 
مدیر بورس منطقه ای قم، گفت: سبد سهام افراد حقیقی به شرط اینکه در تاریخ 4 آبان 

حداکثر سقف آن 100 میلیون تومان باشد با پرداخت یک ریال بیمه می شود.
،حسین مروجی با اشاره به اجرای طرح سهام یار، گفت: افراد حقیقی به شرط اینکه در 
تاریخ 4 آبان حداکثر سقف آن 100 میلیون تومان باشد می توانند با پرداخت فقط یک ریال 

سبد سهام خود را بیمه کنند.
وی افزود: این اوراق به مدت یک سال و با تضمین نرخ سود 20 درصد است و سبد سهام 

بیمه شده از چهارم آبان نباید فروخته شود.
مروجی هدف از اجرای این طرح را تشویق سهامداران به نگاه بلندمدت برای سرمایه 
گذاری در بورس دانست و گفت: البته سرمایه گذاران و سهامداران می توانند سهام جدید 
خرید و فروش کنند، یعنی سهام جدیدی را نسبت به تاریخ چهارم آبان ماه خریداری کنند 
و همان سهم را مجدداً بفروشند، اما آن سهامی که در تاریخ 4 آبان داشته اند و آن مبنای 

محاسبه خسارت خواهد بود، پس دارایی آن سبد نباید به فروش برسد.

مروجی درباره این سئوال که اگر یک سبد سهام 200 یا 300 میلیون تومان باشد سهامدار 
می تواند به ازای هر 100 میلیون، یک ورق بیمه خریداری کند یا خیر، هم، گفت: فقط هر 
شخص حقیقی فقط با حداکثر ارزش سبد سهام 100 میلیون تومان تا تاریخ چهارم آبان 
مشمول این طرح شود و افرادی که ارزش سهامشان بیش از 100 میلیون تومان باشد 

مشمول این طرح نمی شوند.
وی با اشاره به نرخ یک ریالی اوراق سهام یار، در خصوص مهلت استفاده از این طرح هم 

گفت: این طرح از شنبه این هفته آغاز شده و تا شنبه هفته آینده 2۸ آبان ادامه دارد.
مدیر بورس منطقه ای قم هدف از اجرای این طرح را حمایت دولت از حقوق سهامداران به 

ویژه سهامداران خرد حقیقی بیان کرد.
مروجی درباره میزان سود این طرح هم توضیح داد: سود 20 درصد تقریبا سود متعارف و 
در واقع بدون ریسک در نظام بانکی است و دوره یک ساله هم یک دوره ای معقول است که 

سهامدار بایستی صبور باشد تا نتیجه سرمایه گذاری خود را ببیند.

وی در پاسخ به این سئوال که اگر بازدهی بازار سرمایه تا سال آینده بیشتر از 20 درصد 
بود تکلیف چیست، گفت: اگر بازده بیش از 20 درصد بود که یک سرمایه گذاری مناسب و 
مطلوب بوده و اگر به هر دلیلی کمتر از 20 درصد بود این اطمینان خاطر وجود دارد که دولت 

حداقل بازده 20 درصد را تضمین می کند.
مروجی افزود: در صورت انعقاد تفاهمنامه بین سازمان بورس و بیمه های بزرگ امکان 

گسترش این طرح به پورتفو ی های بزرگتر هم وجود دارد.
وی افزود: طبیعتاً وقتی رشد ارزش سبد سهام بیش از 20 درصد باشد دیگر فرد سرمایه 
گذار نیازی به بیمه نامه ندارد و اگر بازدهی کمتر از 20 درصد یا حتی منفی باشد مابه التفاوت 

آن تحت عنوان خسارت سهام یار پرداخت می شود. 
مدیرمنطقه ای بورس قم در پایان تاکید کرد: طرح بیمه پرتفوی کمتر از 100 میلیون تومان 
فقط شامل سهام افراد حقیقی و خرد می شود و سرمایه گذارانی که در صندوق ها سرمایه 

گذاری کرده اند مشمول این طرح نمی شوند.

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم گفت: بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته برای توسعه فعالیت های اقتصادی 
دراستان، مساله احیای واحدهای صنعتی راکد و افزایش ظرفیت تولید واحدهای صنعتی فعال در قم، در کنار هم مورد توجه است. 
اکبر ابدالی در گفت وگویی بیان کرد: علاوه بر رویکردهای یاد شده، سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم ایجاد واحدهای صنعتی 
جدید را نیز مطابق اولویت های استان در موضوع تولید و اشتغال دنبال می کند و در این رابطه از ظرفیت  ستاد تسهیل و رفع موانع 

تولید استفاده می شود.
وی افزود: همه برنامه های مطرح شده برای گسترش توان تولیدات صنعتی قم در قالب یک راهبرد کلان تحت عنوان تعمیق 
بخشی فعالیت های صنعتی استان با نگاه به تمام ظرفیت های موجود دنبال می شود که اجرای آن موجب تحول در این بخش مهم 

اقتصادی خواهد شد. 
وی ادامه داد: بر اساس این نگاه، گسترش فعالیت های صنعتی در قم با استفاده از صنایع راهبردی، دانش بنیان،  قدرت آفرین، 
پاک و مطابق ظرفیت های سرزمین استان صورت می گیرد و می تواند سطح تولید و اشتغال را همراه با رویکردهای تجاری و صادرات 

محصولات تا حد چشمگیری افزایش دهد.
ابدالی همچنین تاکید کرد: استفاده از ظرفیت بخش خصوصی و استقبال از سرمایه گذاران علاقه مند به فعالیت در حوزه صنعت 
استان از جمله سیاست های اصلی سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم است که همراه با اجرای برنامه های حمایتی دولت، نقش 

موثری برای گسترش ظرفیت های تولیدی استان خواهد داشت.
در مجموع 1۶0 واحد صنعتی راکد درقم وجود دارد که بر اساس برنامه ریزی های صورت گرفته تا پایان سال 1401، ۶4 واحد آن 
به مدار تولید بازخواهد گشت؛ همچنین برای ارتقای توان تولید 45۶ واحد صنعتی موجود در استان که زیر 50 درصد ظرفیت خود 

فعالیت می کنند، اقدام های لازم صورت می گیرد.
قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، درودگران، فناوری اطلاعات و ارتباطات 
)I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هر کدام از آنها موقعیت ممتازی برای توسعه سرمایه گذاری، 

تولید و اشتغال دارد.

رییس اداره بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت قم، گفت: بیشترین میزان شاسی )اسکلت( مبلمان صادراتی کشور در 
قم تولید شده و سپس در تهران فرآوری و به مبل کامل تبدیل می شود و فرآیند صادرات آن صورت می پذیرد. 

سید مجتبی فرهادی در گفت وگویی،  بیان کرد: بر اساس آمار در سال گذشته رقم صادرات مبلمان کشور 42 میلیون دلار بود 
که این رقم نشان می دهد در صورت تجاری سازی فرآیند تولید مبلمان در استان قم و عرضه کامل آن در قالب محصول نهایی،  

تا چه میزان می توان ارزش افزوده فعالیت های اقتصادی در این بخش را افزایش داد.
وی افزود: برای بررسی وضعیت صادرات مبل، میز ملی توسعه صادرات آن، توسط سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم با 
دعوت از استان هایی که در زمینه تولید مبلمان فعال هستند نظیر تهران، اصفهان،  همدان و آذربایجان شرقی برگزار  و نتایج 

این نشست برای پیگیری مسائل و مشکلات حوزه تولید و صادرات این محصول به سازمان توسعه تجارت ارسال می شود.
وی ادامه داد: مواردی همچون گران بودن مواد اولیه همچون چوب راش و برخی از یراق آلات و مشکل بودن تامین آن، لزوم 
بالابردن کیفیت تولیدات برای رقابت در بازارهای جهانی،  توجه به موضوع آموزش در حوزه صادرات برای فعالان این عرصه، 
ایجاد تشکل های صادراتی، تجاری سازی و برند سازی محصول، توجه به وضعیت رقبا در این بخش و تلاش برای حفظ و 

گشترس بازارهای صادراتی از جمله مسائلی است که در این میز مطرح و بررسی می گردد.
فرهادی با اشاره به این که مبلمان تولید شده توسط صنعتگران کشور به 25 کشور جهان صادر می شود، گفت: عمده 
صادرات مبلمان تولید شده در ایران به کشور عراق است و سپس این محصول بیشتر به کشورهایی نظیر عمان،  امارات،  
افغانستان و قطر صادر می شود.  وی افزود: مبلمان کالایی حجیم هست و در صادرات آن مساله حمل و نقل موضوعی بسیار 
مهم  به شمار می آید، بنابراین بازار کشورهای همسایه همواره مورد توجه صادرکنندگان این کالاست، البته در زمینه صادرات 
مبلمان به خصوص در سطح منطقه ای، محصولات ساخت ترکیه رقیب جدی برای محصولات ساخت ایران به حساب می آید. 
وی در خصوص وضعیت تولید مبلمان در استان نیز بیان داشت: بر اساس آمار ارائه شده،  در قم یکهزار و 500 واحد در 
زمینه تولید مبلمان فعال است و 20 هزار نفر در این بخش به فعالیت می پردازند که این آمار نشان دهنده جایگاه مهم مبلمان 

در تولیدات صنعتی قم است.

رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان قم مطرح کرد: 

افزایش ظرفیت تولید و احیای واحدهای صنعتی راکد 
رییس اداره بازرگانی سازمان صمت استان قم: 

قم بیشترین شاسی مبلمان صادراتی کشور را تولید می کند

حدود ۴ درصد مشاغل کشور، خانگی هستند ؛

چرا سهم مشاغل خانگی در اقتصاد باید بیشتر شود؟
در حالی که 23 درصد اشتغال در کشورهای دنیا را مشاغل خانگی به خود اختصاص 
داده، وزیر کار می گوید آمار اشتغال خانگی در کشور رضایت بخش نیست و حدود چهار 

درصد مشاغل کشور، خانگی هستند که این سهم باید افزایش یابد.
به گزارش ایسنا، مشاغل خانگی هر نوع فعالیت اقتصادی است که در فضای منزل و 
با سرمایه اندک قابل راه اندازی است. این شغل ها به دلیل ماهیت خود به فضای زیادی 
نسبت به سایر کسب و کارها نیاز ندارند و عمده گروههای هدف مشاغل خانگی را زنان 

سرپرست خانوار، کارافرینان، معلولان، بازنشستگان و روستاییان تشکیل می دهند.
امروزه کسب و کارهای خانگی در کشورهای پیشرفته رونق بسیاری پیدا کرده تا آنجا که 
مشاغل خانگی تا 23 درصد کل مشاغل این کشورها را شامل می شود، این در حالی است 

که سهم مشاغل خانگی در ایران بین 3 تا 4 درصد برآورد می شود.

به گفته سید صولت مرتضوی - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، در حال حاضر آمار 
اشتغال خانگی در کشور رضایت بخش نیست وحدود 4 درصد مشاغل کشور، خانگی 

هستند که باید این سهم را افزایش داد.
وی با اشاره به پایین بودن سهم مشاغل خانگی از اشتغال کشور می گوید: هدف گذاری 
ما این است که بالای 20 درصد از اشتغال کشور را مشاغل خانگی پوشش دهد و تلاش 

می شود که از ظرفیت دو بانک عامل تخصصی وزارت کار و بانکهای دیگر استفاده شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از تخصیص 3000 میلیارد تومان تسهیلات مشاغل 
خانگی در بودجه 1401 خبر داده و می گوید: درصدد هستیم که در سال 1402 این منابع 

را افزایش بدهیم تا مشکلات متقاضیان مشاغل خانگی کاهش یابد.
بر اساس گزارش ها در یک سال گذشته بیش از  130 هزار فقره مجوز برای متقاضیان 

مشاغل خانگی صادر شده است این در حالی است که به گفته آزیتا همتیان - دبیر ستاد 
ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی، 70 هزار فقره مجوز کسب و کار خانگی در هفت 
ماهه امسال صادر شده است. به گفته وی، با توجه به سهم 3 درصدی مشاغل خانگی از بازار 
تولید و اشتغال، با تغییر رویکرد تک بعدی به مشاغل خانگی می توان این سهم را افزایش 
داد. از نگاه کارشناسان افزایش درآمدهای غیر نفتی، رونق بخشیدن به صنایع دستی، ایجاد 
اشتغال، کاهش ناهنجاری های جامعه و پایداری مشاغل از جمله مزیتها و دستاوردهای 

ایجاد مشاغل خانگی به شمار می رود.
هادی ابوی - فعال حوزه کار - در گفت وگویی، در این باره می گوید: یکی از مزیت های 
مشاغل خانگی این است که میز و دفتر نمی خواهد و افراد با هزینه اندک می توانند برای 
خود کسب و کاری راه اندازی کنند و علاوه بر اشتغالزایی و درآمدزایی در خانه، ساعات 

بیشتری را در کنار خانواده سپری کنند. وی کاهش هزینه های رفت و آمد و اجاره کارگاه 
را از دیگر مزیتهای کسب و کارهای خانگی برشمرده و می افزاید: متقاضیان کسب و کار 
خانگی بر اساس توانمندی و مهارتی که دارند می توانند در منزل به انجام هر نوع فعالیت 
خانگی بپردازند. ابوی، صنایع دستی، بافت فرش،   شیرینی پزی، گل سازی، تولید گیاهان 
دارویی و بسته بندی محصولات غذایی را از جمله رشته هایی برشمرد که متقاضیان اشتغال 

خانگی می توانند دنبال کنند.
با توجه به آنکه در کشورهای توسعه یافته، مشاغل خانگی سهم بسزایی در تولید ناخالص 
داخلی داشته و از ارزش افزوده بالایی برخوردارند، فراهم کردن بستر فعالیت و تسهیل صدور 
مجوز راه اندازی کسب و کارهای خانگی برای متقاضیان اشتغال خانگی می تواند یک گام 

مثبت و اثرگذار در تحقق این هدف و رونق مشاغل خانگی در کشور باشد.
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مهاجم تیم ملی فوتبال ایران در گفت وگو با سیات فدراسیون جهانی فوتبال 
از حضور خود در جام جهانی و آماده سازی تیم ملی برای این رقابت ها سخن 

گفت. 
تیم  مهاجم  طارمی،  مهدی  با  )فیفا(  فوتبال  جهانی  فدراسیون  سایت 
ملی فوتبال ایران گفت وگویی انجام داده و با او درباره سومین حضور پیاپی 

تیم ملی در جام جهانی و علاقه مردم ایران به فوتبال صحبت کرده است.
فیفا نوشت: ایران در جام جهانی 2022 قطر در گروهی سخت شامل 
انگلیس، ولز و آمریکا قرار گرفته است. مهدی طارمی در مصاحبه با فیفا از 
مسیر سخت تیمش در این مسابقات صحبت کرد. کارلوس کی روش سومین 
بار متوالی است که رهبری تیم ملی ایران را در جام جهانی بر عهده دارد. 
زمانی که ایران به دور سوم انتخابی جام جهانی 2022 رسید، برای قطعی 
شدن حضورش در رقابت نهایی جام جهانی  با رقیب سرسختش عراق بازی 
کرد که طارمی سرنوشت این حضور را با زدن تک گل این بازی رقم زد و باعث 

جشن و شادی در زمین فوتبال و در  میان مردم ایران شد.
طارمی، ستاره فعلی پورتو یکی از بهترین گلزنان تاریخ فوتبال ایران است و 

بسیاری از امیدها و رویاهای ایران بر دوش او است.
در ادامه این گفت وگو را می خوانید:

* ابتدا از علاقه مردم ایران به فوتبال بگو.
ایرانی ها عاشق فوتبال هستند و یکی از علائمش حمایت آنها از تیم ملی 
است. آنها بیشتر ورزش ها را دوست دارند اما فوتبال جایگاه ویژه ای در قلب 
آنها دارد. فوتبال بخش بزرگی از زندگی بسیاری از ایرانیان است و احساسات 
بسیاری را برمی انگیزد. وقتی تیم ملی برنده می شود، هفته آنها را می سازد و 

اگر شکست بخورد، آن را خراب می کند.
* از جام جهانی ۲۰۱۸ روسیه چه خاطره ای در ذهنت باقی مانده؟

ما در روسیه همه تلاشمان را کردیم اما متأسفانه نتوانستیم به خوبی از پس 
کار صعود از گروه برآییم. ما این شانس را داشتیم که برای اولین بار در تاریخ 
خود از مرحله گروهی عبور کنیم اما بخت یارمان نبود. فوتبال همین است. با 
وجود حذف زودهنگام، نکات مثبت زیادی از آن مسابقات یاد گرفتیم. حتی 
پس از شکست مقابل اسپانیا، هواداران ما در خیابان ها جشن می گرفتند 
زیرا ما نمایش خوبی ارائه دادیم. ما سه بازی انجام دادیم و شانس پیشرفت 

داشتیم. فکر می کنم دوره خاصی در زندگی همه بود.
* صعود تیم ملی به جام جهانی چه معنایی دارد؟

وقتی کشور شما واجد شرایط حضور در بازی های جام جهانی می شود، 
قطعاً اتفاق خاصی است. ما می توانیم پرچم کشورمان را به اهتزاز درآوریم. 
این مساله ما را سرشار از غرور می کند که بدانیم یکی از 32 تیم حاضر در این 
رقابت هستیم. ما از همه چیز مایه گذاشتیم تا مطمئن شویم که جواز صعود 

را کسب می کنیم. صرف نظر از اینکه بازیکن چه کشوری باشید، حضور در 
جام جهانی بزرگترین افتخار است.

* این بار چه چیزی لازم است تا ایران موفق شود؟
برای ما، راهیابی به مرحله حذفی بسیار بزرگ خواهد بود. ما برای رسیدن 
به آن همه کار خواهیم کرد. البته مشکلاتی پیش روی ما هست اما همیشه 
نکات مثبت و منفی وجود دارد. همه بازیکنان، مربیان و فدراسیون تمام تلاش 
خود را می کنند تا ما را به بهترین شکل برای جام جهانی آماده کنند و مطمئن 
شویم که یک اردوی آماده سازی موفق خواهیم داشت. من احساس خوبی 
درباره این مسابقات دارم زیرا شاهد تلاش تیم بوده ام. صعود به مرحله حذفی 

برای اولین بار برای هواداران ما معنی زیادی دارد و باعث افتخار ماست.
* گل های تو به تیم ملی کمک کرد تا به جام جهانی برسد و اکنون همه 

انتظارات زیادی از تو دارند. آیا این فشار را احساس می کنی؟
خوب است که از یک بازیکن انتظار داشته باشیم اما فوتبال یک ورزش 
تیمی است. یک بازیکن می تواند برای تیم تفاوت ایجاد کند اما این همه 
چیز نیست. غیرممکن است که بگوییم یک بازیکن می تواند همه کارها را 
به تنهایی انجام دهد. البته من تمام توانم را برای تیم ملی می گذارم. تا این 
لحظه، من هر کاری که می توانستم انجام داده ام. همانطور که قبلًا گفتم، 
همه چیزم را می دهم تا هواداران عزیزمان را خوشحال کنم. حضور در جام 
جهانی افتخاری برای خودم و کشورم است. اگر بتوانیم پرچم کشورمان را هر 
روز بالاتر از این به اهتزاز در آوریم، به عنوان یک تیم کار خود را انجام داده ایم. 

قول می دهم که سعی کنم بهترین فوتبالم را در جام جهانی بازی کنم.
* می توانی درباره موقعیت بحرانی تیم ملی برای صعود به جام جهانی 
بیشتر توضیح دهی؟ شما با باخت به بحرین و عراق شروع کردید، بعد 
از آن همه گیری کووید-۱۹ پیش آمد و مهم تر از همه، بازی های شما در 

یک کشور دیگر برگزار شد.
مرحله اول انتخابی، آزمون سختی برای ما بود و صعودمان در هاله ای از 
ابهام بود. با توجه به شرایط بی سابقه ای که جهان با شیوع کرونا با آن مواجه 
شد، AFC مجبور شد ]درباره بازی ها[ تصمیم بگیرد؛ تصمیمی که ما به آن 
احترام می گذاریم. )برگزاری تمام مسابقات انتخابی در یک کشور( همه چیز 
روی هوا بود و قطعاً کار برای ما سخت تر شده بود. ما به بحرین رفتیم و در 

گرمای سوزان بازی کردیم اما به لطف تلاش همه، توانستیم صعود کنیم.
* پیروزی ۳-۰ مقابل بحرین در کشور خودش چقدر لذت بخش بود؟
همانطور که قبلًا گفتم عوامل متعددی خارج از کنترل ما بود. در آن زمان 
بحرین و عراق رقبای اصلی ما بودند. ما باید در همه بازی ها پیروز می شدیم 
تا به صدر گروه صعود کنیم. در آن شرایط استثنایی، پیروزی برابر بحرین، 

بسیار خاص بود اما با تلاش تیم توانستیم به این موفقیت برسیم.

* کرونا چگونه بر مسابقات مقدماتی تأثیر گذاشت؟ 
تأثیر بسیار زیادی داشت زیرا هیچ کس نمی دانست آینده چه خواهد شد. 
ما قبلًا فشار مسابقات و بعد از آن شرایط ناگوار کووید-1۹ را داشتیم. بنابراین 
مطمئناً دوره بسیار دشواری بود؛ یک فاجعه جهانی بود. هیچ چیز خوبی آن 
زمان رخ نمی داد و عزیزان مردم هر روز از دنیا می رفتند. فوق العاده استرس 

زا بود.
* از آن لحظه، تا سال ۲۰۲۲ مقابل هواداران خود بازی نکردید. گلزنی 

به عراق مقابل تماشاگران خانگی چه حسی داشت؟ 
حس وقتی که به تیم خود کمک می کنید تا به جام جهانی راه پیدا کند، 
شادی خالص است؛ پس مطمئناً لحظه ای خاص بود. وقتی پیراهن کشور 
خود را می پوشید و پرچم آن را به اهتزاز در می آورید، احساس غرور زیادی 

به شما دست می دهد.
* شما در دور سوم با هشت برد، یک تساوی و یک شکست در صدر 
گروه قرار گرفتید. چقدر به تیم و مسیری که پشت سر گذاشته اید 

افتخار می کنید؟
اولًا چیزی به نام بازی دوستانه برای ما وجود ندارد. ما با هر مسابقه مانند 
یک فینال رفتار می کنیم زیرا می خواهیم هر بار که بازی می کنیم پیشرفت 
کنیم. اگر این کار را نکنیم، هرگز پیشرفت نخواهیم کرد. ثانیا، ما تمام تلاش 
خود را برای پیروزی در مسابقات گذاشتیم. ما می خواستیم در هر 10 مسابقه 
پیروز شویم اما متأسفانه به دلیل عوامل خارج از کنترل ما )مانند همه گیری 
کرونا( ترکیب ما کمی ضعیف شد. این به وضوح بر ما تأثیر منفی گذاشت. 
ما می خواستیم از 10 بازی 10 پیروزی بسازیم اما اینطور نشد. به هر حال، 

توانستیم در صدر گروه قرار بگیریم و مایه افتخار هوادارانمان باشیم.
* به نظر خودت در کدام مسابقه مقدماتی بهترین عملکرد را داشتی؟
برای من، مسابقه ای که در آن صعود را قطعی کردیم؛ لحظه ای از شادی 

لبریز بود و همه در آن سهیم بودند.
* جشن صعود چگونه بود؟ 

بعد از بازی عراق، همه دور هم جمع شدیم و در آن لحظه شریک شدیم. 
هواداران عزیزمان هم حضور داشتند و آن شادی را با حدود 100 هزار نفر 
تقسیم کردیم! برای من هیچ چیز بهتر از آن لحظه در طول سفرمان به جام 

جهانی نیست.
* درباره خاطرات کودکی ات از تماشای جام جهانی بگو؟ 

هر کسی که فوتبال بازی می کند احتمالًا این مسابقات را با جدیت دنبال 
بازی فوتبال  و  بیشتر کودکان عاشق تماشا  به همین سادگی.  می کند، 
هستند. آنها ممکن است در نهایت به حرفه های کاملًا متفاوتی بپردازند یا 
به طور کامل ورزش دیگری انجام دهند اما عشق آنها به این ورزش همچنان 
ریشه دار است. این برای همه صادق است، حتی آنهایی که در دوران کودکی 
عاشق این بازی نبودند. جام جهانی بزرگترین رویداد فوتبال است و همه 
نام های بزرگ در آن حضور دارند. وقتی آنها را تماشا می کنید، باعث می شود 

روزی رویای بازی در بزرگترین صحنه را داشته باشید.
* در مورد حریفان گروه ایران صحبت کن. بزرگ ترین چالش پیش 

روی تیم ملی چیست؟ 
ما برای همه حریفانمان احترام قائلیم. در فوتبال باید اینگونه باشد. ممکن 
است تیم ها کمی قوی تر یا ضعیف تر باشند اما در نهایت، چیزی که باعث 
افتخار شما می شود تلاشی است که انجام می دهید. ما تمام تلاش خود 
را برای پیروزی در این سه بازی می کنیم اما به چیزهایی نیاز داریم. فوتبال 
غیر قابل پیش بینی است، بنابراین هرگز نمی توانیم بگوییم که می بریم یا 

می بازیم.
* ایرانی ها به دلیل نزدیکی به قطر، امتیاز ویژه ای برای سفر به این 
کشور دارند. تشویق هواداران برای شما چه معنایی خواهد داشت؟ 

همچنین، چه چیزی طرفداران شما را از بقیه متمایز می کند؟ 
همانطور که گفتم ایرانی ها عاشق فوتبال هستند. در روسیه، ما با اسپانیا و 
پرتغال بازی می کردیم و هر دو بار هواداران ایرانی از حریفان بیشتر بودند. آنها 
فوتبال را خیلی دوست دارند. قطر به خانه نزدیک است و این قطعا می تواند 

به ما کمک زیادی کند.
* بیشتر منتظر بازی با کدام بازیکنان هستید و چرا؟ 

برای من، این مهم نیست. مهمترین چیز این است که در این تورنمنت یک 
کار به یاد ماندنی انجام دهیم. بازیکنان بزرگ زیادی در گروه ما حضور دارند 
اما این چیزی را برای من تغییر نمی دهد. نمی گویم احترامی برای این تیم ها 
قائل نیستم، در واقع بازی مقابل چنین بازیکنان باکیفیتی افتخار بزرگی 
است ولی موفقیت تیم ملی اولویت من است. اگر می خواهیم پیشرفت کنیم، 

مهم نیست با چه کسی روبرو می شویم.

طارمی در گفت وگو با فیفا: ایرانی ها عاشق فوتبال اند

صعود از گروه، اتفاق بسیار بزرگی خواهد بود

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
و مشاعی هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  1401۶0330001007۹۸۸مربوط  شماره  رای   -1
1401114430001000143مربوط به تقاضای آقای حسین فرزانه موحد فرزند 
ابوالفضل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 4۹0/7۹ مترمربع پلاک 
شماره 10257 و باقیمانده 1025۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم 1-سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۶۶5 صفحات 2۶3 و 2۶۶ 

مورخ   114412 شماره  رسمی  سند  موجب  به  خریداری   151/14 به  نسبت 
13۹2/03/22 دفترخانه 5 قم از پلاک ثبتی 10257 اصلی 2-سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر ۶04 صفحه 434 نسبت به ششدانگ پلاک باقیمانده 
1025۹ اصلی3- به موجب سند رسمی شماره 1132۶7 مورخ 13۹1/10/03 

دفترخانه 5 قم از پلاک ثبتی 10257 اصلی )م الف 1537۹(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  چنانچه  تا  آگهی  روز  فاصله 15  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 

خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اسکناس(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۸/۲۸
نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۹/۱۳
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری سایپا به شماره انتظامی 7۶1 ب 22 ایران 41 مربوط به پرونده کلاسه 

:140004025755000715
متعهد:علی  بایگانی140101030(،  شماره  با   (140004025755000715 کلاسه  اجرایی  پرونده  بموجب 
صادر  سند:13۶2/10/2۸،دفترخانه  ،تاریخ  سند:12074  شماره  سلیمانی  له:فتانه  گلپایگانی-متعهد  محمد 
کننده:دفترخانه ازدواج شماره 1 شهر بروجرد استان لرستان دستگاه خودروی سواری سایپا به شماره انتظامی 7۶1 
ب 22 ایران 41 با مشخصات ذیل متعلق به علی محمد گلپایگانی واقع در پارکینگ المهدی بازداشت گردیده و از طریق 

مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو:

یک دستگاه خودروی سواری سایپا به شماره انتظامی 7۶1 ب 22 ایران 41 - مدل 13۹1-رنگ:سفید روغنی- شماره 
شاسی:44122۹1۹00412S شماره موتور:4۶15۶۸4

خصوصیات بدنه براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:
از سواری پراید با مشخصات فوق در پارکینگ المهدی بازدید شد:اتومبیل خاموش است.بدنه خط و خش دارد و 

لاستیک ها در حد متعارف و بیمه شخص ثالث در مورخ 1401/۶/24 منقضی می گردد.
کارشناس رسمی دادگستری خودرو مذکور رابه مبلغ1/000/000/000ریال)یک میلیارد ریال معادل صد میلیون 

تومان(ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی 12 ظهر روز سه شنبه 1401/0۹/15 در اداره اجرای اسناد رسمی قم 
واقع در خیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه 7-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای 

اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه به مبلغ 1/000/000/000ریال)یک میلیارد ریال معادل صد میلیون تومان(

شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ 
واریز  شناسه  با   IR  ۹۸010000407۶013207۸۹5۶۹3 شبا  شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی 
۹۶510۸57۶10000000217132351200۶ می باشد )حتی بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت ورقابت در 
مزایده را دارد می بایست 10 درصد را پرداخت نمائید(و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است 
و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت 
به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت 

واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد.ودر این صورت عملیات فروش از 
درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا 
تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر 
واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد.وحقوق دولتی وحق مزایده 
طبق مقررات وصول خواهد شد.لازم به ذکر است که خودروی مذکور توسط اداره اجرای بروجرد بازداشت شده است که 
مراحل رفع بازداشت شده است که مراحل رفع بازداشت وتعویض پلاک بر عهده برنده مزایده می باشد. )م الف 15۸۸2(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱۴۰۱/۰۸/۲۸

----------------------------------------------------------------
آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
رای اصلاحی شماره 1401۶0330001007055مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000۹۹۹مربوط به 
تقاضای آقای حسین بهادری پور فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 122/۸0 مترمربع پلاک 
شماره 2 فرعی از 10453 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره2521۸ مورخ 

1400/12/15دفترخانه 77 قم )م الف 141۸5(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
مهدی زارع شحنه - رئیس ثبت اسناد منطقه یک

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

به همت اداره کل ورزش و جوانان استان قم صورت گرفت؛

تجلیل از مدال آوران قمی در المپیاد 
استعدادهای برتر ورزش ایران 

گزارش از رضا جعفری

ورزشکاران مدال آور و افتخار آفرین ورزش قم در المپیاد سال 1401 استعدادهای برتر 
ورزش ایران با اهدای لوح و هدیه نقدی تجلیل شدند.

براساس این گزارش، مراسم تجلیل از مدال آوران و افتخارآفرینان ورزش قم در سومین دوره 
بازی های المپیاد استعدادهای برتر ورزش کشور در سال 1401 با حضور ابراهیم سانی خانی 
مدیر کل کل ورزش و جوانان و علیرضا رحیمی مدیر کل آموزش و پرورش قم در جمع روسا، 
نایب رئیسان و دبیران هیات های ورزشی و همچنین ورزشکاران و قهرمانان ورزش قم به 

شکلی باشکوه برگزار شد.
در این مراسم که به همت دبیرخانه ستاد المپیاد استعدادهای برتر اداره کل ورزش و 
جوانان استان قم برگزار شد، معاونین ورزش و جوانان ، روسا، نواب رئیس و دبیران هیات های 
ورزشی، ورزشکاران و قهرمانان و همچنین والدین مدال آوران نیز حضور داشتند و این آیین در 

تالار بعثت فرهنگسرای جوان قم برگزار شد.
این آیین زیبا با اجرای ورزشکاران نوجوان ورزش زورخانه ای و کشتی پهلوانی آغاز شد و در 
ادامه ابراهیم سانی خانی مدیر کل ورزش و جوانان استان قم پیرامون وضعیت حال حاضر 

ورزش قم، دستاوردها، پیشرفت ها و برنامه های پیش رو به ایراد سخن پرداخت.
دبیر ستاد المپیاد استعدادهای برتر اداره کل ورزش و جوانان استان قم در گفت وگو با 
خبرنگار فارس، اظهار کرد: از مجموع رشته های ورزشی فعال در کشور، 22 رشته شرایط 
برگزاری مسابقات این دوره از بازی های المپیاد استعدادهای برتر ورزش ایران در سال 1401 
را داشتند و از هیات های مدال آور، مربیان تیم های اعزامی و ورزشکاران افتخار آفرین تجلیل 
به عمل آمد. ویدا فرحان افزود: با بررسی های صورت گرفته در اداره کل ورزش و جوانان 20۶ 
ورزشکار در قالب 21 تیم ورزشی همراه با ۶4 مربی برای کسب سکوهای برتر و نشان  های 
طلا، نقره و برنز سومین المپیاد استعدادهای برتر ورزش ایران اعزام شدند و این المپیاد 
مهر ماه امسال برگزار شد و برترین های خود را شناخت. فرحان خاطرنشان کرد: حاصل 
این المپیاد برای کاروان اعزامی ورزش و جوانان قم کسب پنج نشان طلا، ۶ نقره و ۹ برنز 
بود تا قم در مقایسه با عملکرد استان های همطراز خود در گروه سوم رتبه  بندی ادارات کل 
ورزش و جوانان از نگاه وزارتخانه متبوع در رتبه نخست قرار بگیرد. نگاهی به عملکرد تیم ها و 
ورزشکاران اعزامی استان قم نشان می دهد که در این دوره از بازی های المپیاد استعدادهای 
برتر ورزش ایران، رشته های بدمینتون، بوکس،  تکواندو، تیراندازی، جودو، ورزش زورخانه ای 
با درخشش ورزشکاران مستعد خود و کسب  و کشتی پهلوانی، کشتی فرنگی و گلف 
مدال های رنگارنگ طلا، نقره و برنز برای ورزش قم افتخار آفرینی کردند. رشته بدمینتون 
در هر دو بخش دختران و پسران این دوره از رقابت ها به مربیگری امیر حاج اسماعیلیان در 
بخش پسران و فائزه نعمتی در قسمت دختران موفق به کسب مدال شد، مدال هایی که به 
رنگ طلا توسط پرهام فراهانی و مهدی کنعانی و به رنگ برنز توسط رها وحیدی خواه و مینا 
بهرامی به دست آمد.در بوکس که بیشتر استعدادها و نخبه های این رشته المپیکی در منطقه 
قهرمان پرور نیروگاه قم فعالیت می کنند، در این دوره از بازی های المپیاد به سرمربیگری رضا 
کاظم پور تیم خود را اعزام کرد که در نهایت امیررضا رحیمی موفق به کسب نشان نقره این 
بازی ها شد. رقابت های رشته تکواندو المپیاد استعدادهای برتر ورزش ایران در سال 1401 
در حالی برگزار شد که تیم منتخب هیات تکواندو قم به سرمربیگری بلال سلیمانی اعزام شد 
و سرانجام کامران کاظمی به مدال طلا دست یافت و محمدحسن نائیه صاحب نشان برنز 
مسابقات شد. در رشته تیراندازی نیز تیم های دختر و پسر قم با کسب چهار مدال نقره افتخار 
آفرین شدند، به طوری که تیم پسران به مربیگری محمود جعفرغفار توسط مبین پایداری، 
محمدمهدی چوبین و متین خلیل خانه و تیم دختران قم به مربیگری نرجس صباغی 
توسط فاطمه حسنی صاحب مدال شد. جودو دیگر رشته مدال آور ورزش قم در سومین 
المپیاد استعدادهای برتر ورزش ایران در سال 1401 بود و به مربیگری رضا زیبایی توسط 
محمدامین اشرفی صاحب نشان نقره شد و دو نشان برنز نیز توسط علی شاکری و عمادرضا 
شکارچی از این بازی ها به دست آورد. هیات ورزش زورخانه ای و کشتی پهلوانی نیز در این 
دوره از رقابت ها برای ورزش قم مدال آور بود و به مربیگری علی اکبر خاکدوست با درخشش 
محمدمعین نادری فرد، مجتبی درگومه و مهدی حسن زاده سه نشان برنز این دوره از رقابت ها 
را کسب کرد. کشتی که همواره یک رشته مدال آور برای ورزش قم در میادین داخلی و 
برون مرزی بوده، مطابق انتظار در سومین المپیاد استعدادهای برتر ورزش ایران پرفروغ ظاهر 
شد و تیمی که به رهبری روح الله میکائیلی مربی تیم ملی جوانان ایران اعزام شد یک نشان 
طلا توسط ابوالفضل شیری، دو نشان نقره توسط حسین قادری و محمدامین ابوالحسنی 
و دو مدال برنز با درخشش علی بیگدلی و علی اصغر جباری به ارمغان آورد. آخرین هیات و 
رشته ای که توانست فراتر از انتظار ظاهر شده و در سومین المپیاد استعدادهای برتر ورزش 
ایران برای ورزش قم مدال آوری کند، گلف است که توانست در بخش دختران به مربیگری 
خانم راهله لطفی با درخشش معصومه محمدی و اسراء قدسی دو نشان طلا به دستاوردهای 
ورزش قم اضافه کند. علیرضا رحیمی مدیر کل آموزش و پرورش استان قم نیز در این مراسم 
از اختصاص پاداش به دانش آموزان مدال آور در سومین المپیاد استعدادهای برتر ورزش 
ایران توسط آموزش و پرورش خبر داد و به خانواده ها نوید داد که نگران مرخصی تحصیلی 

فرزندانشان برای حضور در اردوها، تمرینات و اعزام های ورزشی نباشند. 

آیا تغییر مدیریت به نفع هندبال استان خواهد بود؟

نابسامانی اوضاع هندبال قم به پایان می رسد؟
مجمع انتخاباتی هیأت هندبال استان قم پس از 3 سال بلاتکلیفی برگزار خواهد شد. 

براساس این گزارش، هیأت هندبال استان قم که از 3 سال قبل و با پایان دوره مدیریت 
رئیس پیشین خود در بلاتکلیفی به سر می برد، چند ماهی است صاحب سرپرست شده 
و علی ساده سکان هدایت این هیأت ورزشی را در دست گرفته و به گفته هندبالیست های 
استان در مدت 4 ماه سرپرستی خود عملکرد موفقی به نمایش گذاشته است، به طوری که 

ورزشکاران این رشته به آینده ورزشی خود امیدوار شده اند.
اعزام تیم ها در رده های سنی مختلف به مسابقات کشوری، برگزاری مسابقات استانی، 
آنان،  تجربیات  از  استفاده  برای  ورزش  این  مربیان  و  پیشکسوتان  با  جلسات  برگزاری 
راه اندازی زمین ساحلی هندبال و... از اقدامات وی در این مدت بوده است. با توجه به 
اینکه مربیان و بازیکنان ملی پوش به خصوص در حوزه بانوان در این رشته در حال فعالیت 
هستند و ورزش هندبال از رشته های پر طرفدار و موفق برای استان قم محسوب می شود، 
ثبات مدیریت در این هیأت ورزشی نیاز ضروری این رشته به شمار می رود. مجمع انتخاباتی 
هیأت هندبال قرار است به زودی برگزار شود و این در حالی است که کاندیدای داوطلب برای 
پست ریاست این هیأت ثبت نام شده و نام دو نفر به عنوان نامزدهای نهایی از سوی اداره کل 
اعلام شده است. در روزهای گذشته اما زمزمه هایی از برگزاری انتصابات، به جای انتخابات 
به گوش می رسد و گفته می شود یکی از کاندیداها اعلام کرده که از سوی افرادی در اداره 
کل به عنوان رئیس هیأت انتخاب شده و برگزاری مجمع فرمالیته است. نکته مهم اینجاست 
که وقتی پس از یک وقفه 3 ساله، این هیأت به ثبات و آرامش رسیده، آیا تغییر مدیریت به 
نفع هندبال استان خواهد بود؟ بدیهی ست برای پیشرفت بیشتر هر رشته ورزشی اتحاد بین 
مسئولین و ورزشکاران حائز اهمیت ویژه ای بوده و باید مراقب بود تا با انتخابی آگاهانه به جای 
دور کردن قهرمانان، باعث پیوند روابط آنان با هیأت شویم تا با استفاده از حداکثر ظرفیت ها 
به دوران خوب این رشته ورزشی برسیم. باتوجه به اعتراضات تعدادی از ورزشکاران رشته های 
دیگر در روزهای گذشته، مبنی بر انتخاب رییس هیأت خارج از مجامع انتخاباتی، حال باید 

دید آیا واقعاً انتخابات هیأت های ورزشی مهندسی شده است یا خیر؟
 

رئیس هیات کاراته استان قم خبرداد:

هدایت تیم ملی کاراته زیر ۲۱ سال 
دردست مربیان قمی 

رئیس هیات کاراته قم گفت: هدایت تیم ملی زیر 21 سال کشورمان که خود را برای 
رقابت های آسیایی آماده می کند به 2 مربی از این استان سپرده شد.  مهدی بیرانوند درگفت 
و گویی اظهار داشت: علیرضا کتیرایی به عنوان سرمربی و ابوالقاسم پایدار به عنوان مربی 
کار هدایت تیم ملی زیر 21 سال کاراته ایران را بر عهده خواهند داشت. وی بیان کرد: علیرضا 
کتیرایی از کاراته کاهای ملی پوش سابق استان قم است که افتخارات متعدد آسیایی و جهانی 
داشته و ابوالقاسم پایدار نیز مربی و داور جهانی کاراته استان قم است. رئیس هیات کاراته قم 
افزود: تیم ملی امید کاراته ایران به سرمربیگری علیرضا کتیرایی و مربیگری ابوالقاسم پایدار 
خود را برای حضور در مسابقات آسیایی ازبکستان آماده می کند. وی افزود: رقابت های کاراته 

قهرمانی امیدهای آسیا 2022 از 25 الی 2۹ آذرماه در تاشکند ازبکستان برگزار می شود.
 

لیگ برتر بدمینتون؛ 

انقلاب قم هدف سمنان را با شکست 
بدرقه کرد

تیم انقلاب قم از چارچوب هفته نهم لیگ برتر بدمینتون پنجشنبه شب موفق به شکست 
میهمانش هدف سمنان شد.  براساس این گزارش ، در این دیدار که در سالن فرهمند موحد 
قم برگزار شد تیم انقلاب قم در دومین هفته از دور برگشت رقابت های فصل 1401 لیگ برتر 
باشگاه های کشور با حساب پنج بر صفر هدف سمنان را شکست داد. در دیدار انفرادی اول 
این رقابت مهدی رضایی از انقلاب قم 2 بر یک بر محمد ستاره از هدف سمنان غلبه کرد.  
در دیدار انفرادی دوم این مسابقه نیز علی حیاتی از انقلاب قم  2 بر یک موفق به شکست 

محسن معصومی  از تیم هدف شد.
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مدعیانی که آن کار دیگر می کنند؛

ناقضان سیستماتیک حقوق بشر
 و تکرار ادعاها

ناقضان سیستماتیک حقوق بشر در جهان، در حالی تازه ترین قطعنامه حقوق 
بشری علیه ایران را تصویب کردند که این تقلاها و به صف شدن تمام ابزارهای 
پروپاگاندا هم نمی تواند نسل کشی کودکان در کانادا یا جنایات ارتش آمریکا در 

گوشه گوشه جهان را از حافظه تاریخ بزداید. 
روز  متحد  ملل  سازمان  عمومی  مجمع  سوم  ،کمیته  گزارش  این  براساس 
چهارشنبه قطعنامه کانادا درباره »وضعیت حقوق بشر در ایران« را به تصویب 

رساند.
این قطعنامه که در آن ایران به تبعیض علیه اقلیت ها متهم شده عصر چهارشنبه 
با 7۸ رأی موافق، 31 رأی مخالف و ۶۹ رأی ممتنع به تصویب »کمیته مسائل 
اجتماعی، انسانی و فرهنگی« مجمع عمومی سازمان ملل، موسوم به کمیته سوم 

رسید و برای تصویب نهایی ماه آینده به مجمع عمومی ارسال خواهد شد.
این قطعنامه گرچه توصیه ای است و فاقد ابزارهای الزام آور و به بهانه رویدهای 
اخیر ایران از سوی کانادا مطرح شده اما هیاهوی غرب نتوانست بیشتر از یک رای 

نسبت به سال گذشته در این قطعنامه به دست آورد.
واکنش ایران به قطعنامه حقوق بشری

خارجه  وزارت  واکنش  با  اسلامی  جمهوری  علیه  غرب  تصویبی  قطعنامه 
روبرو شد. »زهرا ارشادی« سفیر و معاون نمایندگی جمهوری اسلامی ایران در 
سازمان ملل در نشست کمیته سوم مجمع عمومی سازمان ملل تاکید کرد: 
کشورهای بانی قطعنامه ضد ایرانی حقوق بشر، در پوشش حمایت از حقوق 
زنان، از همه امکانات خود از جمله انتشار اطلاعات گمراه کننده و نادرست، 
تحریک افکار عمومی، ارائه آموزش اقدامات خرابکارانه و همچنین حمایت مالی 
و نظامی از گروه های تروریستی استفاده می کنند تا اعتراضات مسالمت آمیز را 

به خشونت بکشانند. 
ایران در سازمان ملل تصریح کرد: در کانادا، کشف بیش  معاون نمایندگی 
از 1300 قبر بی نام و نشان در چهار مدرسه منطقه مسکونی کانادا کل جامعه 
جهانی را شوکه کرده است.  جهانیان شاهد تجاوز، قتل و کشتار نظام مند کودکان 
بومی در مقیاس وسیع هستند. ایالات متحده آمریکا ادعای حقوق بشری دارد، در 
حالیکه مردم ایران همچنان در نتیجه تحریم های ظالمانه چند دهه ای این کشور، 

به شدت آسیب دیده اند.
»ناصر کنعانی« سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به تلاش کشورهای غربی 
به استمرار پروژه ایران هراسی و بدنام سازی ایران، گفت: این کشورها که سابقه 
طولانی در نقض سیستماتیک حقوق بشر داشته و مردم سراسر جهان تجربیات 
تلخ و گزنده ای از دخالت های آنان در خاطر دارند، در جایگاهی قرار ندارند که به 

دولت و مردم ایران توصیه های حقوق بشری داشته باشند.
»حسین امیرعبداللهیان« وزیر امور خارجه هم  در توئیت نوشت: سرویس های 
امنیتی، رژیم جعلی اسراییل و برخی سیاسیون غربی که برای جنگ داخلی، 
ویرانی و تجزیه ایران نقشه ها کشیده اند، بدانند که ایران، لیبی و سودان نیست. 
امروز دشمنان، تمامیت ایران و هویت ایرانی را هدف قرار داده اند. بصیرت مردم، 

دشمن را مایوس کرده است«.
واقعیت آن است که قطعنامه چهارشنبه علیه ایران، تکرار ادعاهای چهل ساله از 
سوی ناقضان اساسی حقوق بشر است که دیگر برای خود آنها هم چندان موجه 

و قابل اعتنا نیست.
معیار حقوق بشر و میزان رعایت آن از سوی غرب

کنوانسیون ها، اعلامیه ها، قوانین حقوقی و عرف بین الملل درباره حقوق بشر 
گرچه تماما نوشته غرب و حاصل دیدگاه آن هاست و در تدوین و اجرای آن معمولا 
هیچ توجهی به معیارهای مردمان دیگر مناطق جهان درباره این مفهوم نمی شود 

اما همین قواعد خود ساخته هم از سوی آن ها رعایت نمی شود.
یکی از مهمترین حقوق بشر در این اعلامیه ها، حق حیات است. این حق به 
وفور و تناوب و تنوع از سوی ایالات متحده آمریکا و همپیمانانش در سراسر جهان 
و از جمله ایران نقض شده و می شود. هشت سال حمایت قاطع از رژیم بعثی 
عراق در جنگ علیه ایران، منجر به سلب حیات صدها هزار انسان بی گناه شد و 
پس از آن هم کارزار تحریم های اقتصادی و سیاسی زندگی بسیاری از ایرانیان را 
دچار چالش های بسیار کرد و در مواردی موجب از بین رفتن حق حیات شان شد. 
این رویه در فلسطین، افغانستان، یمن هم تداوم دارد و پیش از این هم در ویتنام 

تجربه شده بود.
این حق مسلم انسان، از سوی کانادا و با کشتار بومیان منطقه نادیده گرفته شد 

جنایات نظامیان آمریکا در زندان  ها هم ناقض همین حق بود.
حق تعیین سرنوشت، از دیگر حقوق مصرح در  بند 2 ماده 1 منشور ملل متحد  
است که بر توسعه روابط دوستانه در روابط بین الملل بر مبنای احترام به اصل 
تساوی حقوق و خودمختاری ملل و انجام سایر اقدامات مقتضی برای تحکیم صلح 
جهانی تاکید شده است.  همچنین، حق خودمختاری یا تعیین سرنوشت در نظام 

حقوق بین المللی بشر به عنوان اصلی اولیه شناخته شده است.
برای نقض این حق، ایالات متحده آمریکا از بهمن 57 تا به امروز هزینه های 
بسیاری داده است. تاریخی که در آن مردم ایران تصمیم گرفتند سرنوشت خود را 
تعیین کنند و این موضوع برای کاخ سفید غیرقابل قبول بود و نقض آن از همان 
روزهای ابتدایی با حمایت از گروه های ترور، جنگ افروزی علیه حکومتی نوپا 
و پس از آن با تحریم های کمرشکن علیه مردم ادامه یافت تا به آن ها ثابت کند 
برخلاف اصول حقوق بشر، مردم ایران نباید حق تعیین سرنوشت خود را داشته 

باشند.
حق سلامت و برخورداری از استانداردهای زندگی مناسب هم گرچه از حقوق 
ابتدایی انسان است و تامین آن معمولا بر عهده نظام سیاسی هر سرزمین قرار دارد 
اما این حق مدت هاست از سوی مدعیان رعات حقوق بشر به صورت سیستماتیک 
نقض می شود. شاهد آن هم تمام سنگ اندازی هایی است که با وجود تکذیب، در 
مسیر تامین نیازهای دارویی و غذایی مردم ایران قرار دارد. غذا، پوشاک، مسکن 
و بسیاری دیگر از موضوعات زیرمجموعه این حق، در سکوت رسانه های مدعی 
بیش از پیش برای مردم به چالش تبدیل شد. کاهش درآمدهای حاصل از صادرات 
کالا، کاهش دستمزدها و وخامت اوضاع اقتصادی و تورم، توان دولت را برای حفظ 
میزان حمایت های اجتماعی در حوزه غذا، مسکن، بهداشت، غذا کاهش داد 
و این شرایط موجب تضییع حق برخورداری از بالاترین استاندارد زندگی مردم 
شد. همچنین تحریم های آمریکا در حوزه های بانکی و نفتی و همچنین خدمات 
جانبی مانند بیمه و کشتیرانی، زمینه ساز تأثیرگذاری منفی بر تولید و اشتغال، 
سطح زندگی و معیشت شهروندان ایرانی شد و به صورت مستقیم و غیرمستقیم 
بر حقوق شهروندان و حق آنان در برخورداری از داشتن استاندارد مناسب زندگی، 

تاثیر نامطلوبی گذاشت.
به گزارش  ایرنا، حق آموزش و دسترسی به دانش و فناوری و نیز حق توسعه از 
دیگر حقوق بشر مورد تاکید خود غربی هاست که با اقدامات و تصمیمات آنها 
برای ایرانیان در حال نقض است. تحریم  ها دسترسی به تجربه، دانش و تخصص 
دیگر محققان را برای دانشمندان ایران غیرممکن یا بسیار دشوار و همین تحریم 
ها مردم عادی را از دسترسی به بسیاری از برنامه های اینترنتی و نرم افزارها 
محروم کرد. مهمترین بخش این نقض حقوق بشر در زمینه تولیدات و دانش 
پزشکی بود که به صورت مستقیم با زندگی و حیات مردم در ارتباط است و دریغ 
شدن آن به ویژه در روزهای دشواری مانند پاندمی کرونا، فاجعه آفرین هم بوده 

است.
مدعیانی که آن کار دیگر می کنند

ادعاهای آشکار آمریکا و متحدانش درباره حقوق بشر درحالی گوش جهانیان را 
کر کرده است که در نگاهی اجمالی به اقدامات تاریخی آن ها می توان رد نقض آن 
ها را به وضوح دید. حمایت آشکار از رژیم صهیونیستی، وتوی تمام قطعنامه¬ های 
جامعه جهانی علیه جنایات این رژیم، حمایت از زرادخانه هسته ای اسرائیل بدون 
اجازه نظارت بر فعالیت های هسته ای تل آویو، تنها نمونه ای آشکار از نقض حقوق 
بشر آمریکاست. بمباران روزانه مردم بی دفاع یمن با بمب های ساخت آمریکا و 
حمایت این کشور از ائتلاف علیه این مردم، نوع مواجهه با مردم افغانستان و عراق و 
سوریه، گوشه هایی از نحوه برخورد آمریکا با مفهوم حقوق بشر است. برخوردی که 
به نوعی این مفهوم را دچار ابتذال کرده و ادعاهای غرب در این زمینه را مضحک 

جلوه می دهد.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: اساسا گفت وگو شبیه به دیگ زودپز نیست 
که فکر کنیم با فوریت مسئله را حل کنیم. بنابراین طرح گفت وگو و اعتماد مردم با 
سپری شدن زمان زیاد نه با قید فوریت انجام خواهد شد. اگر ادامه دار باشد می تواند 

گسترش پیدا کرده و نتیجه بخش شود.
غلامرضا ظریفیان در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که با توجه به مطرح 
شدن بحث گفت وگو این فرآیند به چه شکلی قابل انجام است، گفت: نکته ای که 
وجود دارد این است که ما دو راه بیشتر نداریم؛ یک راه اینکه ما دعوا کرده و قهر کنیم 
راه دوم با هم گفت وگو کنیم. اگر راه گفت وگو باز نشود، جامعه با جامعه و حاکمیت 
با جامعه در تعارض و دعوا خواهند بود. بنابراین راهی جز گفت وگو وجود ندارد. 
گفت وگو بهترین راه درمان بخش زیادی از ناملایماتی ها و ناکارآمدی ها خواهد بود.

وی افزود: گفت وگو، یک کریدور و یک راه اصلی برای فهم مسئله، تفاهم بین افراد 
و پیدا کردن راهی برای حل مسئله است. بنابراین اگر به اقتضائات گفت وگو توجه 
ویژه شود، بهترین و نهایی ترین راه حل است. در گفت وگو همان اول حق را به هر 
دو طرف نمی دهند. اگر در گفت وگو میان حاکمیت با مردم، مردم با حاکمیت و 
جریانات و احزاب مختلف سیاسی با یکدیگر به آن اقتضائات پایبند نباشند، طبیعتا 

گفت وگویی شکل نخواهد گرفت.
ظریفیان در ادامه مطرح کرد:  به صورت موردی به اقتضائات گفت وگو اشاره 
می کنم؛ مورد اول آنکه گفت وگو تلاش دوسویه خواهد بود نه تلاش یک سویه. 
یعنی گفت وگو نباید محصول گفت و شنود باشد که در آن دولت، حاکمیت، مردم 
و جریانات سیاسی بگویند و دیگری بشنوند. گفت وگو، گفت و شنود نیست. یعنی 
کسی می گوید و دیگری هم می گوید. شنیدن و فهمیدن در گفت وگو یک گام است، 
اما گفت وگو اینگونه نیست که فقط کسی بگوید و دیگری بشنود بلکه گفت وگو 

دوسویه است.
وی افزود: این گفت وگو نباید به شکلی باشد که یک طرف از بالا به پایین نگاه کند. 
گفت وگو نباید چنین شکلی به خود بگیرد. دو طرف گفت وگو باید حساب کنند که 
از یک سو آگاهانه آمده اند گفت وگو کنند و این گفت وگو اخلاقی است؛ یعنی اگر 
در گفت وگو موضوعی مطرح شد که درست بود و اگر من در فهم آن اشتباه کردم، 
اخلاقا باید بپذیرم که اشتباه کردم. گفت وگو باید مسئولانه باشد؛ وقتی پذیرفتم 
اشتباه کردم و کار غلطی صورت گرفته آن را مسئولانه تغییر دهم. اگر تصمیمی 
منجر به این شده که آسیبی به جامعه برسد، خیلی شجاعانه و مسئولانه بپذیرم آن 

مسیر را تغییر دهم. 
ظریفیان تصریح کرد:  بنابراین گفت وگو برای این نیست که خودم را موجه کنم 
دلیل آورده و توجیه کنم بلکه اگر اساس و نکته کانونی گفت وگو بین دو طرف شکل 
گرفت و گفت وگویی انجام شد، آن کشف حقیقت است. من گفت وگو می کنم تا 
حقیقیتی روشن شود. گفت وگو برای رژیم قدرت نیست بلکه برای رژیم حقیقت 
است. گفت وگو نمی کنم تا تسلطم را بر تو بیشتر کرده یا فعلا از تو زمان بگیرم. 

گفت وگو برای کشف حقیقت است.
بهترین مکان برای انجام گفت وگو دانشگاه است 

وی افزود:  گفت وگو دارای الزاماتی است. یکی از آن الزامات این است که طرف 
بفهمم. در گفت وگو  را  و تلاش کنم طرف مقابل  به رسمیت بشناسم  را  مقابل 
کلیشه ها، پیش فرض ها و کینه ها باید کنار برود. در گفت وگو کلیشه هایی از جنس 
اینکه تو از جایی دستور گرفتی و این موارد، باید کنار گذاشته شود. طبیعتا گفت وگو 
به زمان و مکان مناسب هم نیاز دارد. به این شکل نیست که گفت وگو در هر فضایی 

انجام شود. بنابراین این اقتضائات باید به رسمیت شناخته شود.  

این فعال سیاسی گفت: جامعه ما طی سالیان دراز با گفت وگو فاصله داشته و این 
عدم گفت وگو موجب ایجاد دیوارهای بلند و موجب بی اعتمادی جدی شده است، 
به نظرم گفت وگو را باید مسئله محور کرد و در همه موضوعات نباید گفت وگو انجام 
شود. چند مسئله مشخص شود به طور مثال نسل جوان نیازمند این است که سبک 
زندگی، فهم علاقه های او و ارزش هایی که به آن پایبند است برای جامعه تفهیم 

شود، می توان این ها را مشخص کرد و بعد درباره آن گفت وگو کرد. 
ظریفیان گفت:  بهترین مکان برای انجام گفت وگو دانشگاه است. البته افراد در 
این زمینه باید جدی باشند زیرا موضوع گفت وگو جدی است و به منظور سرگرم 
کردن و وقت گذراندن نیست بلکه برای فهم مسئله و گام بعدی برای حل مسئله 
است. انجام این گفت وگوها به صورت اتوماتیک موجب می شود تا در خانواده نیز 
گفت وگوها بین پدر و مادر با فرزندان و همچنین در مدارس بین معلم و دانش آموزان 
شکل بگیرد. به همین دلیل این گفت وگوها می تواند تلاشی برای کاهش برخی از 

مشکلات کشور ما باشد.
آزاداندیشی اقتضائاتی دارد که باید ساختار حقوقی آن فراهم شود 

این فعال سیاسی در پاسخ به این سوال که شکل گفت وگو در دانشگاه ها باید به 
چه شکلی باشد، تحلیل شما از حضور برخی مسئولان از جمله سخنگوی دولت 
در دانشگاه ها و گفت وگوهای صورت گرفته را چه طور ارزیابی می کنید، گفت: 
البته اینکه یک مسئولی در دانشگاه ها حضور دارد تا خودش را ملزم به گفت وگو 
کند، اتفاق خوبی است اما این گفت وگو نیست. یک نوع مدیریت بحران است. 
چون گفت وگو زیاد انجام نشده، این اتفاق ها اثربخشی زیادی ندارد. این دوای درد 
مسئله نیست. سوالی که در جامعه مطرح می شود این است که چرا گفت وگو در ایام 
انتخابات به رسمیت شناخته می شود، چرا در زمان بحران رسانه ملی تازه به فکر 
اتحاد ملی و گفت وگوی ملی می افتد. این سوالات حاکی از آن است که این تلاش ها 

مستمر نیست. به همین دلیل این اتفاقات را نمی توان گفت وگو نامید.
وی تصریح کرد: گفت وگو نیازمند چارچوب حقوقی است تا وقتی افراد در حال 
گفت وگو هستند خیالشان راحت باشد که این گفت وگو پیگرد حقوقی ندارد. در 
فرآیند گفت وگو باید حق آزادی بیان و حق آزادی پس از بیان به درستی رعایت شود. 
اگر گفت وگو به این شکل باشد که در آینده کاری و تحصیلی فرد گفت وگوکننده تاثیر 
بگذارد، این فرآیند شکل نخواهد گرفت. کرسی های آزاداندیشی در زمان خود اتفاق 

خوبی بود اما به اقتضائات آن توجه نشد و در نهایت به کرسی کم اثر تبدیل شد.
ظریفیان تصریح کرد : آزاداندیشی اقتضائاتی دارد که باید ساختار حقوقی آن 
فراهم شود. به نظرم مسئله امر تحقیقی نیست که بخواهیم در کوتاه مدت آن را حل 
کنیم. در دعوا گفت وگوی خوب شکل نمی گیرد. گفت وگو باید در فضایی آرام تر 
شکل بگیرد. بنابراین ما راهی جز گفت وگو در فضایی آرام به دور از هیجانات نداریم یا 

اینکه به این درگیری ها و تخاصم ها ادامه دهیم.
از فرآیند گفت وگو پلی برای توجیه ناکارآمدی ها نسازیم 

این فعال سیاسی در پاسخ به این سوال که بخش زیادی از جامعه به مسئولان 
اعتماد ندارند و گفت وگو را هم راه مناسبی نمی دانند. به چه شکلی می توان این 
اعتماد را در مردم به وجود آورد، گفت: نباید از گفت وگو پلی برای توجیه و عبور 
از ناکارآمدی ها بسازیم اگر چنین باشد طبیعتا گفت وگو شکل نمی گیرد. حتی 
گفت وگو در شرایط خیلی بحرانی هم شکل نمی گیرد زیرا باید این هیجانات فروکش 
کند، گرد و غبار این ناملایمتی ها بخوابد و بعد گفت وگو کرد. گفت وگو را باید از 
مسئله های مشخص شروع کرد. اگر ما گفت وگو را مسئله محور شروع کنیم، حتی 
اگر دامنه آن کوچیک باشد از طریق فضای مجازی پخش خواهد شد و اثربخشی آن 

را در جامعه خواهیم دید و تدریجا مردم اعتماد کرده و وارد بحث می شوند.
وی تصریح کرد: اساسا گفت وگو شبیه به دیگ زودپز نیست که فکر کنیم با فوریت 
مسئله را حل کنیم. بنابراین طرح گفت وگو و اعتماد مردم با سپری شدن زمان زیاد 
نه با قید فوریت انجام خواهد شد. اگر ادامه دار باشد می تواند گسترش پیدا کرده و 

نتیجه بخش شود.

ظریفیان فعال سیاسی اصلاح طلب: 

گفت وگو شبیه زودپز نیست که به فوریت مسائل را حل کند 

»نه مردم« به فراخوان ها و گشودن آتش به روی مردم؛

ترور و تهدید امنیت؛ آنچه آشوبگران می خواهند
حوادث اعتراضی اخیر که در حرکت های سینوسی خود از 
ایران در تلاش  افتاده، در آخرین زورآزمایی دشمنان  شتاب 
است به هر قیمتی حتی با تجزیه ایران و کشتار بی گناهان، 

امنیت ملی را تهدید و تحدید کند. 
براساس این گزارش، حرکت های اعتراضی اخیر که از دو 
ماه پیش از اعتراض به مرگ مهسا امینی آغاز شد و تحلیلگران 
تعبیر رفتارهای مردم و بخصوص  به  را  اجتماعی و سیاسی 
جوانان وا داشت، اکنون با انحراف از مسیر خود به دلیل موج 
سواری و سوء استفاده جریان های برانداز، تجزیه طلب و وابسته 
به خط فکری غرب، از اهداف و خواسته های اصلی خود یعنی 
اصلاحات اجتماعی و اقتصادی با توجه به تغییرات نسلی در 

کشور، فاصله گرفته است.
این انحراف از مسیر نمودهای عینی بسیاری دارد که حداقل 
در یک ماه گذشته به شکل های مختلف ملموس بوده است؛ از 
شهادت مدافعان امنیت گرفته تا تسلیح آشوب طلبان، کشته 
به سمت  اتهام  انگشت  بردن  و  سازی در شهرهای مختلف 
نیروهای پلیس تا اقدامات تروریستی در شهرهای مختلف که 
حادثه شاهچراغ شیراز و نیز حوادث تروریستی ایذه و اصفهان 

همه را می توان در این بسته سیاستی دشمنان تعبیر کرد.
ناظران سیاسی بر این باورند که ایجاد دو دستگی در بین 
در  دشمن  اصلی  راهبرد  آنها،  انداختن  هم  جان  به  و  مردم 
حوادث اخیر است و بنابراین در این مدت تلاش کرده با تند 
کرن فضای سیاسی و اجتماعی و هدایت آن به سمت زد و 
خورد و خشونت، به اهداف خود برسد. با این وجود نگاهی 
به عملکرد دستگاههای امنیتی و انتظامی در این مدت نشان 
می دهد که با هوشمندی این توطئه را ناکام گذاشته و تلاش 
کرده اند تا جای ممکن از بروز خشونت های خیابانی بپرهیزند 

تا در تله دشمن نیفتند.
سیاست دشمن برای رویارویی با پلیس و مدافعان امنیت

از روزهای ابتدایی شکل گیری جریان های اعتراضی، ناظران 
تصور می کردند شیب حوادث همچون سال های قبل پیش 
برود و نظام از همه ابزارهای خود برای رویارویی با معترضان 
بهره بگیرد اما سیاست تعاملی دولت سیزدهم این نبود؛ لذا 
تصمیم گرفت صبر پیشه کند و مانع از تفرقه و دودستگی در 

بین مردم شود.
در این رابطه علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت گفته 
است: برای دولت مثل آب خوردن بود که از همان روزهای اول 
اجازه دهد تا نیروی انتظامی از گلوله های جنگی استفاده کند 
و هر کسی را به خیابان آمد بزنند و اینطور مردم بترسند و در 

خانه خارج نشوند؛ اما این دولت هرگز چنین کاری نمی کند؛ 
چون معترضین را بچه و خانواده خود می داند.

از برخورد  امنیت  انتظامی و مدافعان  نیروی  خودداری 
و  نبوده  هزینه  کم  آنان  برای  معترضان  با   آمیز  خشونت 
در  پلیس  نیروی  و  امنیت  مدافعان  از  جمعی  شهادت 
شهرهای مختلف در مواجهه با آشوبگران به همین دلیل رخ 

داده است.
به گزارش ایرنا از این رو، شهادت مدافعان امنیت در شهرهای 
مختلف در مواجهه با آشوبگران را می توان نمونه ای از انحراف 
هفته  و  روزها  در  زیرا  برشمرد  ایران  در  اخیر  های  اعتراض 
های نخست، رسانه های فارسی زبان حامی تروریست ها با 
چرب زبانی قصد داشتند این حرکت ها را جنبشی مدنی و 
اجتماعی معرفی کنند اما اکنون نه تنها با دفاع از این رفتار نه 
تنها اغتشاشگران را به تداوم این رفتارها فرا می خواندند بلکه 
در فضای مجازی روش های به آشوب کشیدن شهر و ترور 
نیروهای پلیس و مدافعان امنیت را آموزش داده و مهره های 
خود می خواهند تا شهر را برای مردم ناامن سازند؛ رویکردی 
که سبب شد تا ایران شبکه اینترنشنال را در زمره گروه های 

تروریستی قرار دهد.
ورود گروهک های تجزیه طلب و تسلیح مخالفان

برداشت های قومیتی از حادثه رخ داده برای خانم امینی، 
گروهک های تجزیه طلب همچون کومله و دمکرات را بر آن 
داشت تا بهره برداری خود را از تاثر و فضای عمومی ایجاد شده 
در شهرهای کردنشین کلید بزنند؛ ورود عناصر وابسته به این 
گروهک های تروریستی به شهرهای غربی و آغاز پروژه کشته 

سازی در همین راستا قابل تعبیر و تعریف است.
غربی  مرزهای  در  قاچاق  جنگی  های  سلاح  انواع  کشف 
کشور که به گفته جان بولتون مشاور سابق امنیت ملی کاخ 
انجام  کردستان  اقلیم  از  معترضان  تسلیح  هدف  با  سفید 
می شود و هدف نهایی آن کشته سازی و مردم را به جان هم 

انداختن است، مهر تاییدی بر این ماجراست.
بر اساس آماری که فرمانده مرزبانی فراجا به تازگی اعلام 
کرده است، طی 45 روز گذشته مرزبانان ضمن انهدام چندین 
باند قاچاق سلاح و مهمات حدود ۶00 قبضه سلاح جنگی را 
کشف و ضبط کردند که در کشف سلاح جنگی در مقایسه با 

مدت مشابه پارسال با افزایش 2۶ درصدی روبه رو هستیم.
آشوب  رهبران  در  تروریستی  های  گروهک  که  گفت  باید 
طلبان در خارج کشور، دامنه ارسال سلاح خود را به سلاح 
های جنگی محدود نکرده اند و آنطور که سردار اصانلو فرمانده 

قرارگاه حمزه سیدالشهدا نیروی زمینی سپاه گفته، قاچاقچیان 
سلاح، در دوماه گذشته نه تنها سلاح جنگی مثل کلاش و 
کلت و حتی نارنجک وارد کشور می کردند، بلکه حتی اقدام 
به وارد کردن سلاح وینچستر که در اغتشاشات مورد استفاده 
نیروی انتظامی قرار می گیرد، کرده بودند تا پروژه کشته سازی 

را با قدرت ادامه دهند.
البته ایران نیز این تحرکات تجزیه طلبانه را بی پاسخ نگذاشته 
و ضمن اعتراض و پیگیری از مجاری دیپلماتیک، در دو مرحله 
عملیات های موشکی و پهپادی علیه مقر تروریست ها در اقلیم 

شمال عراق انجام داده است.
کلید زدن حوادث تروریستی

طرح ریزی انجام عملیات های تروریستی را می توان سومین 
انحراف  به  برای  معاندان  طلبانه  خشونت  رفتارهای  نشانه 
کشاندن خواسته های اجتماعی قشرهایی از مردم تعبیر کرد؛ 
به این معنا که وقتی دشمنان، مردم را در مسیر خواسته های 
خود همراه ندیدند، ترجیح دادند با ایجاد رعب و وحشت و 
حتی کشتار مردم، به خواسته های خود دست یابند که همان 
تکه تکه کردن ایران، ایجاد ناامنی و اجرای »پلن بی« مورد نظر 

رهبران کاخ سفید در مورد ایران است.
برای  اعتراضات  نخست  های  هفته  در  شاید  اهداف  این 
عامه مردم روشن نبود اما با حادثه تروریستی شیراز و کشف 
خانه تیمی عناصر داعش که به دنبال اجرای چندین عملیات 

تروریستی در ایران بودند، پرده ها کنار رفت.
و فعال  ایران  به  تروریستی  در حقیقت ورود گروهک های 
شدن عناصر داخلی آنها با هدف ایجاد نا امنی از سویی و اینکه 
فضای اعتراضی زمینه را برای اجرای پروژه های آنان آماده 

کرد، مصداق بارز هدف نهایی دشمنان از اعتراضات اخیر بوده 
است.

»نه مردم« و گشودن آتش به روی مردم
در گام اخیر پروژه ملتهب سازی ایران، نسخه »اعتصاب« 
برای روزهای 24 تا 2۶ آبان ماه پیچیده شده بود اما با »نه 
بزرگ« بازاریان و مردم روبرو شد ؛ از این رو بار دیگر جبهه ضد 
ایرانی برگه »ترور« را روی میز گذاشت؛ از این رو در شهرستان 
ایذه خوزستان به دنبال یک حمله کور تروریستی در شامگاه 
25 آبان هفت نفر به شهادت رسیدند که در بین آنها دو کودک 
۹ و 13 ساله قرار داشتند؛ در این حادثه تروریست های موتور 
تعداد  امنیت  ماموران حافظ  و  مردم  بستن  رگبار  به  با  سوار 

دیگری از مردم را نیز مجروح کردند.
در حادثه ای دیگر که همان شب در اصفهان روی داد، ۶ نفر 
که راکب سه موتورسیکلت بودند، اقدام به شلیک به نیروهای 
حافظ امنیت کردند که این حادثه 2 شهید و هشت مجروح بر 

جای گذاشت.
نقشه »ترور« و طرح ریزی اقدامات تروریستی

به نظر می رسد جبهه ضدایرانی برای به اعتصاب کشاندن 
خیابان های ایران صرفا به تهدید محدود نمانده و اقدامات 

ترویستی را نیز برای ایجاد هراس به کار می گیرد.
صرفا  ایران  کشیدن  آشوب  به  برای  ریزی  برنامه  رو  این  از 
به تجمعات خیابانی و اعتصابات سراسری محدود نمانده و 
پازل اغتشاش را قرار است اقدامات تروریستی تکمیل کند تا 
دشمنان بلافاصله با طرح ریزی و انجام ترورهای کور و هدف 
قرار دادن مردم و انتصاب آن به حاکمیت، حاشیه امنی برای 

خود و اقدامات تروریستی بعدی فراهم کنند.

مسعود پزشکیان: 

شرایط فعلی نتیجه حذف تجربه و آوردن صفر کیلومترها است
یک نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: جای اینکه بیایند وحدت و انسجام را حفظ 
کنند و از تجربه ای که پیشینیان داشتند، استفاده شود و با همکاری آنها جلو بروند، آنها را 
حذف می کنند و صفر کیلومتر می آورند و یا با کیلومتر پایین تر می آورند که مشکل ایجاد 

می شود.
مسعود پزشکیان در گفت وگو ب ایلنا، درباره این که برخی از این گلایه دارند که در برخی 
موارد خواست عمومی چندان برای مسئولان حائز اهمیت نیست؛ به طوری که در مسئله 
انتخاب رئیس سازمان مناطق آزاد و یا تیم مذاکره کننده و امثال این تصمیمات مشاهده 
می کنیم افرادی را به کار می گیرند که چندان اعتقادی به جایگاه و مسندی که قرار گرفته اند 

ندارند، گفت: تنها به دولت ربطی ندارد، این ها یک تیمی دارند. بالاخره گفته شده گذشته ها 
بد هستند و مدیریت شان هم بد است، بچه های مذهبی، انقلابی یا غیرانقلابی و یا هر چیزی 
که می گویند همین بوده که در چنته داشتند و ارائه دادند. نماینده مردم تبریز خاطرنشان 
کرد: ما را که قبول ندارند و نمی آیند از ما کسی را بیاورند. حال هم می گویند اینها بد هستند، 
می آیند آدم هایی را می آورند که تجربه کمتر، مهارت کمتر و علم کمتری دارند و نتیجه اش 
همین می شود که اتفاق افتاده است. وی تاکید کرد: به جای اینکه بیایند وحدت و انسجام 
را حفظ کنند و از تجربه ای که پیشینیان داشتند، استفاده شود و با همکاری آنها جلو بروند، 
آنها را حذف می کنند و صفر کیلومتر می آورند و یا با کیلومتر پایین تر می آورند که مشکل ایجاد 

می شود. پزشکیان درباره این که در بحث دارو 2 بار به طور جدی در مجلس صحبت شده اما 
به نتیجه ای نرسیده است تا چه زمانی باید شاهد این وضعیت باشیم، بیان کرد: این بحث ها 
هم در دولت و هم در مجلس فایده ای ندارد. مجلس زمانی که خودش داشت درباره ارز 
تصمیم می گرفت، می توانست درست تصمیم بگیرد، هنگامی که مجلس آمد و خواست ارز 
ترجیحی را کلا حذف کند و مراعات  نهاده های دامی، دارو و تجهیزات پزشکی را نکرد، نتیجه 
همین می شود که می بینیم. وی درخصوص اینکه باتوجه به نتایج به دست آمده آیا مجلس 
نمی خواهد از این تصمیم بازگردد، گفت: بازگشتن هم به این برمی گردد که آیا این ها ارز 

دارند؟ صحبت بعدی، داشتن آن ارز است، وقتی ارز نداریم، می خواهیم چه کنیم؟
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ـ از دعای ایشان برای مرزداران ـ : اگر زندگی  اش را به نیك بختی 
پایان دادی و شهادت را بر او مقدّر فرمودی، این ]شهادتش[ پس 
از آن باشد که دشمنت رانابود کرده، و پس از آن که دشمنانت به 
رنج اسارت در بیفتند، و پس از آن که مرزهای مسلمانان، امنیّت 

یابد و پس از آن که دشمنت پشت کرده، بگریزد.

 شنبه -28 آبان ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5621

الصحیفة السجّادیة: الدعاء 27.

اجلاسیه نهایی کنگره ملی ۶0۹0 شهید استان قم  صبح روز پنجشنبه با حضور سردار سرلشگر حسین 
سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و با حضور هزاران تن از مردم مومن، انقلابی و ولایی 

این استان در شبستان کربلا مسجد مقدس جمکران قم برگزار شد.
براساس این گزارش، در این برنامه که با حضور خانواده معظم شهدا، جانبازان، ایثارگران، مدیران استان 
قم، نمایندگان قم در مجلس شورای اسلامی، جمعی از اعضای جامعه مدرسین حوزه علمیه قم و اقشار 
مختلف مردم برگزار شد سخنان مقام معظم رهبری در دیدار با دست اندرکاران اجلاسیه پخش شد و 

سخنران ویژه مراسم نیز سردار سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران بود.
تولیت مسجد مقدس جمکران:

۹۷ درصد شهدا در مسجد تربیت و به جبهه ها اعزام شدند
تولیت مسجد مقدس جمکران  دراین اجلاسیه گفت: ۹7 درصد شهدای ما در مسجد تربیت شدند و از 

این مکان به جبهه ها اعزام شدند.
حجت الاسلام والمسلمین رحیمیان اظهار داشت: ۹7 درصد شهدای ما در مسجد تربیت شدند و در 

این مکان آماده ایثارگری در راه خداوند شدند.
تولیت مسجد جمکران گفت: وقتی در بنیاد شهید وصیتنامه 70 هزار شهید را بررسی علمی کردیم 
دیدیم میانگین در هر وصیتنامه شهدا 4 بار موضوع الهام گیری از کربلا و حماسه حسینی مطرح شده 

است.
وی گفت: این نظام با خون 220 هزار شهید بنا نهاده شده و به این آسانی نیز از دست نخواهد رفت.

رحیمیان افزود: دشمنان این آرزو را به گور خواهند برد که با توطئه های خود می توانند به نظام آسیب 
برسانند.

وی اضافه کرد: شهدا همچنان نگهبان نظام اسلامی هستند و خانواده های شهدا نیز راه شهدا را ادامه 
داده و در این راستا نقش آفرین هستند.

تولید مسجد جمکران بیان داشت: امام راحل ملت ایران را برتر از تمامی امت ها برشمرد و این گفته در 
این سالهای از ابتدای انقلاب تاکنون به اثبات رسیده است.

آیت الله سعیدی:
کنگره ملی شهدای قم آغاز برنامه های گسترده در احیای نام شهدا باشد

آیت الله سید محمد سعیدی امام جمعه قم نیزدراین اجلاسیه  گفت:کنگره ملی شهدای قم آغاز برنامه 
های گسترده در احیای نام شهدا و با بهره گیری از تجربیات مختلف در این عرصه باشد.

آیت الله سید محمد سعیدی ظهار داشت: این کنگره باید سرفصلی برای کارهای مستمر و مورد نیاز 
اهداف نظام و وصایای امام و شهدا باشد.امام جمعه قم گفت: باید این کنگره شهدا به منظور گرامیداشت 
یاد شهیدان به صورت مستمر در طول سال برگزار شود و از برنامه های ابتکاری با الگوگیری از کنگره های 

مشابه استفاده شود.
وی عنوان داشت: برنامه های جدیدی که برای اهداف کنگره است باید دنبال شود تا این برنامه ها برای 
سایرین نیز الگو باشد.آیت الله سعیدی افزود: برای تحقق شعار سال رهبر معظم انقلاب نیز باید اقداماتی 

صورت گیرد تا این کنگره از یک مراسم مقطعی خارج شود .
وی ادامه داد: کنگره ملی شهدای باید در ادامه و استمرار اقدامات گذشته باشد و برنامه هایی نیز 
متناسب با رویدادهای کشور و منطقه باشد.رئیس شورای سیاستگذاری کنگره ملی شهدای استان قم با 
بیان اینکه مردم قم حضور بی نظیری در عرصه دفاع از انقلاب اسلامی داشتند، افزود: قم از نعمت حضور 

شهیدانی برخوردار است که نماد مردم ولایی این شهر هستند.
وی تاکید کرد: مردم قم و ایران اسلامی با روحیه ای که دارند تمام قامت در دفاع از انقلاب اسلامی 
ایستاده اند و حرم مطهر حضرت معصومه )س( مرکزی برای اتحاد مردم بوده و هست.نماینده ولی فقیه 
در استان قم گفت: روزهای خوبی برای ملت ایران پیش بینی می شود و معتقدیم با پیروی از فرامین امام و 

رهبری می توان به جایگاه مطلوب رسید.
وی با تاکید بر اینکه در عرصه »ظهور« مردم قم نقش آفرین خواهند بود، عنوان کرد: یکی از امتیازات 
قم، حضور ملیت هایی از ۹ کشور در دفاع از انقلاب اسلامی است که این شهدای عزیز در شهر کریمه 
اهل بیت )علیهم السلام( مدفون هستند.آیت الله سعیدی در بخش پایانی سخنان خود خاطرنشان کرد: 

اطاعت از رهبر و ایستادگی بسیار مهم است که امیدواریم در این مسیر ثابت قدم باشیم.
سردار سلامی:

رویای تجزیه ایران هرگز تعبیر نمی شود
فرمانده کل سپاه نیز دراین اجلاسیه گفت: آمریکا دوست دارد جوانان ما را در خیابان کشته و چهره مردم 
را پژمرده ببیند و ملت را متفرق و ایران را تجزیه کند و این رویاهای شیطانی دشمن هرگز تعبیر نمی شود 

چراکه ملت ایران قوی و مقاوم ایستاده است.
سردار حسین سلامی ، اظهار کرد: شهادت جایگاهی بزرگ و معراجی برای رسیدن به خداوند و شهدا نیز 

چراغ راهی هستند تا راه را گام نکنیم و هر یک ستاره ای پرفروغ هستند.
وی با تاکید بر اینکه شهدا سازندگان یک هویت عظیم بر مبنای فضائل دین در جامعه ما هستند، عنوان 

کرد: نشانه ها و دلایل بر حق استقامت یک امت در مقابل یک جهان قدرت مستکبر هستند.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ادامه داد: نخل قامت شهدا روی زمین فرو افتاد اما شجره 
طیبه اسلام در سرزمین اسلام قد کشید و ریشه های این درخت تناور در عمق احساس و ایمان مردم ما 
عمیق شد و پیکره این شجره وسیع شد و شاخه های آن عزت، اعتبار، منزلت و کرامت برای مسلمانان 
آفرید. وی با بیان اینکه شهدا سپر بلای امت شدند و برای حفظ حرمت نوامیس جان خود را تقدیم کردند، 
خاطرنشان کرد: شهدا کسانی هستند که باعث شدند که ما از وادی ظلمات به نور وارد شدیم آنان تنشان را 

بر گلوله ها زدند تا گلوله ها بر خاک این سرزمین فرو نیاید.
سلامی گفت: شهدای از کالبد مادی جسم به درآمدند و به معراج رفتند و پر کشیدند و به ما پرواز یاد دادند 
شهدا رخساره سرنوشت ابدی ملت را ترسیم کردن چراکه شهادت یک حقیقت جاری است و یک واقعیت 

برای مدت کوتاهی از زمان و مکانی کوچک نیست بلکه شهادت یک عظمت الهی است.
وی با تاکید بر اینکه امروز دشمن به جنگ با شهدا آمده است، اظهار کرد: اکنون شاهد یک آرایش 
سیاسی در صحنه جهانی هستیم آمریکا، انگلیس، آلمان، فرانسه، اسرائیل، سعودی و دیگران در یک 
آرایش سیاسی بهم فشرده و جدی در امتداد ائتلاف های سیاسی گذشته خود به جنگ با خدا، رسول 

و شهیدان آمده اند.
سلامی عنوان کرد: صف آرایی دشمن  ژرفای یک توطئه عظیم علیه ملت را نشان می دهد و عده ای در 

داخل هم بازیچه دشمن شده اند تا ملت ایران را از بین ببرند.
*رهبری از تهدید تحریم یک فرصت ساختند

وی از تحریم ملت ایران یاد کرد و گفت: ماهواره ها به آسمان رفت و هسته های ریز ماده شکافته شد و ما 
به انرژی هسته ای رسیدیم و همه نیازها را در داخل تامین کردیم و هرگز همانند شعب ابیطالب نبودیم هر 
چند همه گرد آمده بودند تا گلوی ما را بفشارند و به دنبال این بودند که ملت را تسلیم کنند اما رهبری از 

این تهدید فرصتی برای رفعت بخشیدن به منزلت مادی و شکوه مادی تمدن انقلاب اسلامی ساختند.
سلامی با تاکید بر اینکه روح قرآن در سرزمین ایران حاکم است، عنوان کرد: قرآن بر قلب ها و اعضا و 
جوارح ملت ایران تاثیرگذار است و امت رهبر معظم انقلاب اسلامی را در قلب خود جای داده است چراکه 
این امت تنهایی امام مجتبی)ع( را فهمیده است و می داند که امام مسلمین نباید در میدان تنها باشد و 

این پیام شهداست.
*اشتباهات صدر اسلام توسط ملت ایران تکرار نمی شود

فرمانده کل سپاه گفت: پیام شهدا این است که اشتباهات صدر اسلام توسط ملت ایران تکرار نمی شود و 
ملت ایران آگاه است؛ اکنون همه در میدان حضور دارند به ویژه عالمان، مراجع و مروجان شریعت، همیشه 
عالمان ما پرچمداران مبارزه با استکبار بوده اند از شیخ فضل الله نوری شهید تا ایت الله مدرس و میرزای 
شیرازی و آخوند خراسانی، آیت الله بهبهانی، طباطبایی، مطهری، بهشتی، محلاتی، شهدای محراب و 
هزاران شهید که همواره پایه های ملت ضداستکباری ایران بوده اند و درخشش نور آن ها تا ابد فضای این 

سرزمین را منور و روشن کرده است.
وی خاطرنشان کرد: من به عنوان یک سرباز کوچک خاطرات دل انگیزی از دغدغه ها، نگرانی ها، 
غصه ها اما شجاعت، حکمت، ژرف اندیشی، تدبیر الهی، دشمن شناسی و ایستادگی رهبری دارم، امروز 

این مرد بزرگ سفینه نجات امت در امواج است.

سلامی عنوان کرد: ملت در کنار رهبری ایستاده و سرافراز است درحالی که دشمن فکر می کند که با به 
صحنه آوردن عده کمی فریب خورده می تواند یک انقلاب با شکوه را در معرض آسیب قرار دهد، ملت ایران 

زنده است و دشمن رویاهای پریشانی دیده است.
*آمریکا می خواهد ایران ژاندارم منافع او در منطقه باشد

وی ادامه داد: دشمن می خواهد برای ایران پادشاهان را منصوب و بعد خود آن ها را تبعید و 40 هزار 
مستشار خود را در کشور ایران مستقر کند؛ دوست دارند خیابان های ما مملو از شراب خانه ها و مراکز قمار 
باشد و چهره زنان ما را بی هویت ساخته و همانند زنان غرب کنند آن ها دوست دارند همانند گذشته ما 
یکی از ستون های دوگانه سیاست نیکسون در خلیج فارس و ژاندارم منافع آن ها باشیم و جوانان ما خدا را 
تعظیم نکنند، می خواهند حجاب سنگر کلیدی حفظ عزت، حرمت و صیانت از ارزش های والای اسلام 

را از زنان ما بگیرند.
سلامی گفت: هر کسی صدای بنده را می شنود بداند که فریادهای دشمن، فریادهای شیطان است و 
آن ها به جنگ خدا و رسول آمده تا معصومیت را از رخسار پسران و دختران ما بگیرند و نمادهای شیطانی 
را به جوانان ما نسبت دهند و جوانان را از وطن، ولی و ملت دور کنند، این را همه بدانند که این توطئه 

دشمنان است.
فرمانده کل سپاه تصریح کرد: آمریکا دوست دارد خیابان های ما را با پر از آتش و دود ببیند و ما ماهواره به 
فضا نفرستیم و بیماران ما دارو برای درمان نداشته باشند؛ آمریکا دوست دارد جوانان ما را در خیابان کشته 
و چهره مردم را پژمرده ببیند و ملت را متفرق و ایران را تجزیه کند و این رویاهای شیطانی دشمن هرگز تعبیر 

نمی شود چراکه ملت ایران قوی و مقاوم ایستاده است.
وی گفت: زنان ما از حجاب به عنوان سنگری برای حفظ ارزش های والای خود صیانت و حفاظت 
می کنند و جوانان ما آن هایی که فریب خورده اند بر خواهند گشت و ما دوست داریم آنان لباس جهاد 
بپوشند و مقابل مستکبران ایستادگی کنند نه اینکه پیاده نظام دشمن شوند و این هدفی است که درحال 

تحقق آن هستیم.
سلامی عنوان کرد: ما بر دشمن غلبه کرده و هیچ فصلی برای پیروزی دشمن باقی نگذاشته ایم و هیچ 

راهی برای غلبه کفار بر مؤمنان وجود ندارد و ما مسیرهای جهاد را آموخته و به پیش خواهیم رفت،
وی با بیان اینکه قدرت دفاعی خود را می افزاییم و بر مشکلات اقتصادی در کنار هم غلبه می کنیم، 
اضافه کرد: درست است که مشکلات وجود دارد اما هیچ ایرانی حاضر نیستند که انقلابش به خاطر 
مشکلات اقتصادی آسیب ببیند، مردم واقع بین هستند و علما در میدان هستند و به مردم آگاهی می 

دهند آن ها مظاهر غیرت الهی و نمادهای دین و ستون های مستحکم عزت ملت ایران هستند.
سلامی تصریح کرد: ما سرمایه های عظیمی داریم که اگر حرکت کنند ایران به یک قدرت عالی در جهان 
مبدل خواهد شد و امروز در آستانه تبدیل شدن به یک قدرت جهانی هستیم و از هیچ چیزی نگران نیستیم 

و با امداد الهی پیش می رویم.
استاندار قم عنوان کرد؛

حضور شهدایی با ۹ ملیت متفاوت در میان شهدای قم
استاندار قم  نیز دراین اجلاسیه با بیان اینکه یکی از امتیازهای قم حضور شهدای کشورهای مختلف در 
بین شهدای قم است، عنوان کرد: حضور شهدایی با ۹ ملیت متفاوت در از جمله عراق، بحرین، عربستان، 

الجزایر، فرانسه، افغانستان و پاکستان در میان شهدای قم نشان از توجه ویژه به قم است.
سید محمدتقی شاهچراغی با اشاره به اینکه حرم حضرت معصومه)س( محور حرکت مردم قم است، 

اظهار کرد: مردم قم با الگوگیری از ایشان در مسیر آرمان های اسلام ناب محمدی گام برداشته اند.
وی با تاکید بر اینکه برای آینده ایران روزهای خوبی را به اعتبار ملت استوار پیش بینی می کنیم، عنوان 

کرد: مردم ایران پای کار انقلاب بوده و هستند و هیچگاه میدان مبارزه با استکبار را خالی نمی گذارند.
استاندار قم خاطرنشان کرد: مردم قم در میدان حضور دارند و همیشه ثابت کرده اند که پیشگام قیام و 
فداکاری هستند. وی با بیان اینکه یکی از امتیازهای قم حضور شهدای کشورهای مختلف در بین شهدای 
قم است، عنوان کرد: حضور شهدایی با ۹ ملیت متفاوت در از جمله عراق، بحرین، عربستان، الجزایر، 

فرانسه، افغانستان و پاکستان در میان شهدای قم نشان از توجه ویژه به قم است.
شاهچراغی با تاکید بر اینکه ادامه دادن مسیر شهدا همیشه می تواند کشور را از چالش ها و مشکلات 
رهایی بخشد، عنوان کرد: همه دغدغه مندان باید نسبت به زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدا ورود کنند.

فرمانده سپاه استان قم :
فرمایشات رهبری چرغ راه آینده قم است

دبیرکل کنگره شهدا و فرمانده سپاه استان قم نیز دراین اجلاسیه  گفت: برگزاری اجلاسیه نهایی به 
معنای پایان کار کنگره ملی شهدای استان قم نیست و قطعا فرمایشات رهبری چراغ راه آینده قم برای طی 

نمودن مسیر ایثار و شهادت، تربیت نسل آینده و استخراج گنج دفاع مقدس خواهد بود.
سردار محمدرضا موحد ، اظهار کرد: قم در گذر تاریخ همواره به عنوان یک شهر تاثیرگذار و به تعبیر 
رهبری مرکز انقلاب و شهر قیام و اقامه بوده و از نقش آن در قیام 15 خرداد و 1۹ دی نمی توان گذشت و 
با توجه به این مطلب معظم له در دیدار اخیر که شهدای همه ایران شهدای قم هستند تکلیف ما سنگین 

تر شده است.
وی اضافه کرد: تاسیس لشکر 17 در هشت سال دفاع مقدس و شرکت در 17 عملیات آفندی و 2۸ 
عملیات پدافندی و نقش آفرینی در عملیات های مهم دفاع مقدس کارنامه درخشانی را برای قم به دنبال 

داشته است.
فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( استان قم گفت: پس از دفاع مقدس نیز در هر زمان و مکان که 
نیاز به دفاع از اسلام و انقلاب بود از شمال غرب تا جنوب شرق از جبهه مقاومت تا دفاع از حرم حضوری 
مقتدرانه داشته و در کنار حاج قاسم نیز فتح الفتوحی را در سوریه رقم زدند، بر این باور هستیم که نصرت 

الهی همیشه همراه خداباورانه خواهد بود.
وی ادامه داد: اگر انقلاب اسلامی را زمینه ساز ظهور می دانیم و ولایت فقیه را جلوه تامه ای از اولیای 
الهی می شناسیم امید داریم که این انقلاب را به صاحب اصلی آن برسانیم و در گام دوم انقلاب نیز با گامی 
استوارتر تا تمدن نوین اسلامی پیش ببریم و افق های نویی را در نوردیم و تلاش های ایادی استکبار خون 

آشام به جایی نمی رسد و عزت ابدی در انتظار مصلحان است و این وعده الهی است و دیر نیست.
موحد عنوان کرد: برگزاری اجلاسیه نهایی به معنای پایان کار کنگره ملی شهدای استان قم نیست و 
قطعا فرمایشات رهبری چراغ راه آینده قم برای طی نمودن مسیر ایثار و شهادت، تربیت نسل آینده و 

استخراج گنج دفاع مقدس خواهد بود.
سردار کاجی:

استکبار می خواهد جوانان ما زمینه ساز ظهور نباشند
یکی از رزمندگان دفاع مقدس  نیز دراین اجلاسه گفت: امروز به قله انقلاب اسلامی رسیده ایم و برای 
جوانان حرف های تازه ای داریم، اما استکبار جهانی می خواهد جوانان ما زمینه ساز ظهور نباشند و نتوانند 

در مسیر اسلام گام بردارند.
حسین کاجی با بیان اینکه بانی جلسات شهدا امام زمان)عج( است، اظهار کرد: جلسات شهدا باید به 

صورت مستمر و با همت مردم برگزار شود.
وی با اشاره به اینکه اولین دانش آموز شهید به قم تعلق دارد، اظهار کرد: دختران دانش آموز در دوران 
انقلاب برای حفظ حجاب و عفت خود جان دادند، اما ذلت را نپذیرفتند.این رزمنده هشت سال دفاع 
مقدس خاطرنشان کرد: دفن امیر شهدای ارتش در قم یک افتخار برای این شهر است و در این فرصت ها 
باید از شهدای ارتش یاد کنیم که برای سرفرازی ملت جان و مال خود را فدا کردند. وی خاطرنشان 
کرد: امروز به قله انقلاب اسلامی رسیده ایم و برای جوانان حرف های تازه ای داریم اما استکبار جهانی 
می خواهد جوانان ما زمینه ساز ظهور نباشند و نتوانند در مسیر اسلام گام بردارند.کاجی عنوان کرد: امام 
خمینی)ره( فرمود، سربازان من در گهواره هستند و رهبری نیز فرمود که دهه هشتادی ها انقلاب را به اوج 
می رسانند و ما به این سخنان ایمان داریم. در این مراسم پرچم یا لثارات الحسین)ع( که پس از شهادت 
سردار سلیمانی به نشانه انتقام خون به نا حق ریخته آن شهید بر فراز گنبد مسجد مقدس جمکران قرار 
گرفته بود توسط تولیت مسجد به سردار سلامی هدیه شد. نشان خادمی مسجد مقدس جمکران نیز در 
ادامه به سردار سلامی تقدیم شد. از دیگر برنامه های کنگره ملی شهدای استان قم، رونمایی از تمبر و 
نشان کنگره با عنوان "قم سرآمد شهادت و سرافرازی" بود و این تمبر به دست آیت الله حسینی بوشهری 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم به امضا رسید.

با  حضورگسترده اقشار مختلف مردم قم ؛

کنگره ملی ۶۰۹۰ شهیداستان قم برگزار شد


